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ı 43066 (10/POC-006804)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa apertura, funcionamento e xestión do Museo
do Viño, en Ribadavia 141916

ı 43067 (10/POC-006805)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre os informes da comisión mixta de seguimento referidos á prestación de servizos por parte
da empresa concesionaria no novo hospital de Vigo, o papel que está a desenvolver ao respecto a
persoa representante da Xunta de Galicia no consello de administración e as actuacións que vai
levar a cabo o Goberno galego en relación co conflito laboral relacionado coas bolsas de roupa sucia

141920
ı 43068 (10/POC-006806)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o coñecemento e publicación por parte do Goberno galego dos resultados da investigación
ao respecto da aparición, no mes de abril, dun polvo branco nos contedores que levan o instru-
mentral a quirófano nos hospitais de Vigo e as medidas a adoptar para resolver esta situación

141923
ı 43106 (10/POC-006807)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as medidas a adoptar polo Goberno galego para solucionar a situación na que se atopa o
servizo de pediatría nos concellos de Cariño, Ortigueira e Mañón 141925

ı 43114 (10/POC-006808)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para a paralización do proxecto de mellora na intersección do
acceso a Setados, no concello das Neves, o prazo para a súa execución e os investimentos realizados
na estrada PO400 no período 2013-2018 141927

ı 43119 (10/POC-006809)
Grupo Parlamentario de En Marea
Casal Vidal, Francisco
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Sobre a posición da Xunta de Galicia respecto da incorporación da representación social das em-
presas electrointensivas e expertos na regulación do sistema eléctrico á Comisión Técnica sobre a
Industria Electrointensiva Galega, o debate das súas conclusións en sede parlamentaria e o prazo
para a finalización do proceso 141931

ı 43122 (10/POC-006810)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre a opinión e as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da negativa a aportar do-
cumentación e comparecer na Comisión que investiga o accidende do Marisquiño por parte da Au-
toridade Portuaria de Vigo e de Portos do Estado, e as medidas adoptadas e pendentes de adoptar
para evitar este tipo de accidentes 141935

ı 43128 (10/POC-006811)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 9 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego das intencións do Concello de Pontevedra respecto da re-
tirada do transformador eléctrico do interior do recinto escolar do CEIP Praza de Barcelos 141938

ı 43131 (10/POC-006812)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre as principais actuacións de avaliación que realiza a Axencia para a Calidade do Sistema Uni-
versitario de Galicia (ACSUG) en relación coa acreditación institucional das universidades galegas

141940
ı 43133 (10/POC-006813)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Gil, César Manuel e 7 máis
Sobre o proxecto que está previsto implantar en Ourense relacionado coa innovación na formación
profesional 141942

ı 43139 (10/POC-006814)
Grupo Parlamentario de En Marea
Lago Peñas, José Manuel
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos datos referidos á provincia de Pontevedra reflectidos
nos resultados da Mostra continua de vidas laborais presentada polo Instituto Galego de Estatística

141944
ı 43142 (10/POC-006815)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da dotación ao novo centro de saúde da
Estrada dunha base para o 061 141947

ı 43143 (10/POC-006816)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
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Sobre as medidas adoptadas ou pendentes de adoptar polo Goberno galego para, a través do Ser-
gas e da Estrutura Organizativa de Xestión Integrada (EOXI) da Coruña, paliar a situación asistencial
denunciada na atención á saúde mental na área da Coruña 141949

ı 43151 (10/POC-006817)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre o estado do procedemento de recoñecemento da “Universidad Internacional de la Empresa”
(UIE) iniciado polo padroado de Afundación o pasado mes de outubro de 2018 141951

ı 43153 (10/POC-006818)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e Lago Peñas, José Manuel
Sobre as razóns e valoración do Goberno galego do gasto realizado en medios de comunicación
locais co obxecto de reforzar informativamente os orzamentos de 2019, e o importe total aboado
por este concepto 141953

ı 43154 (10/POC-006819)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Fernández Fernández, Raúl
Sobre as medidas que está a adoptar o Goberno galego para evitar as potenciais infeccións dos xa-
barís e porcos polo virus da peste porcina africana, así como as súas intencións referidas á realiza-
ción dalgunha campaña informativa respecto desta praga 141955

ı 43160 (10/POC-006820)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns de que non se publique na páxina web de transparencia da Xunta de Galicia infor-
mación referida aos contratos menores asinados pola Consellería de Cultura e Turismo 141957

ı 43169 (10/POC-006821)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego da incidencia que están a ter os recortes de profeso-
rado nos centros escolares de Galicia, e nomeadamente no Colexio Virxe da Luz, de Portomarín,
así como as medidas previstas para garantir o dereito á educación en igualdade de condicións no
medio rural 141959

ı 43170 (10/POC-006822)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia, xunto co resto das administracións implicadas, respecto
da inclusión da Asociación de Grupos de Emerxencias Supramunicipais de Galicia na comisión de
seguimento das accións previstas no convenio de colaboración asinado coas deputacións provin-
ciais e a Federación Galega de Municipios e Provincias en materia de emerxencias 141963
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ı 43171 (10/POC-006823)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da modificación da Lei de emerxencias de Galicia
co fin de definir de xeito preciso as funcións dos grupos de emerxencias supramunicipais e a atri-
bución da súa competencia ás deputacións ou consorcios provinciais 141968

ı 43172 (10/POC-006824)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as actuacións de inspección e control desenvolvidas pola Xunta de Galicia en relación co fes-
tival do Marisquiño na súa edición de 2018 para verificar o cumprimento da normativa vixente, en
especial en materia de seguridade 141972

ı 43173 (10/POC-006825)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre a posta en coñecemento da Axencia Galega de Emerxencias, por algún servizo dependente
do Concello de Vigo ou por algunha administración ou institución pública, do acontecido na ma-
drugada do 13 de agosto de 2018 no festival do Marisquiño 141974

ı 43174 (10/POC-006826)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da modificación da Lei de emerxencias de Galicia
no que atinxe á actual dependencia dos grupos de emerxencias supramunicipais das alcaldías e ás
competencias asignadas aos concellos na materia 141976

ı 43175 (10/POC-006827)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da asunción da vixilancia e asistencia técnica nas
confrarías cuxos proxectos nas solicitudes de axuda presentadas ao abeiro da Orde do 7 de setem-
bro de 2018 non foron admitidos a trámite, así como as razóns da exclusión de cada unha delas

141982
ı 43183 (10/POC-006828)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego referida aos obxectivos acadados nos tres últimos anos me-
diante a convocatoria de subvencións destinadas aos concellos de Galicia para a creación e/ou me-
llora das infraestruturas, dotacións, instalacións e equipamentos vinculados á prestación de
servizos municipais, e os datos ao respecto 141984

ı 43159 (10/POC-006829)
Grupo Parlamentario de En Marea
Santos Queiruga, Carmen
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Sobre o obxectivo real das viaxes realizadas por varios altos cargos do Goberno galego utilizando
os servizos dunha empresa de vehículos de alugueiro con condutor e minibuses de alta gama por
importe de 976 euros 141988

ı 43231 (10/POC-006830)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para dotar o Centro de Saúde de Arcade de profesio-
nais suficientes para atender a súa demanda asistencial 141990

ı 43232 (10/POC-006831)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación cos incumprimentos da normativa
aplicable detectados nos vehículos do transporte sanitario urxente 141992

ı 43233 (10/POC-006832)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da demanda ao Goberno central relativa á defensa
da inclusión da conexión Vigo-Oporto no corredor atlántico dentro do proceso de reforma dos re-
gulamentos UE 1315/2013 e 1316/2013 do Parlamento e do Consello Europeo 141994

ı 43235 (10/POC-006833)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a opinión do Goberno galego en relación co contido do informe de impacto ambiental emi-
tido pola Dirección Xeral de Calidade Ambiental e de Cambio Climático respecto da planta de al-
macenamento e valorización de residuos industriais e urbanos no lugar da Furoca, promovida pola
empresa Gesmaga, así como as razóns existentes para non demandar a realización dunha avalia-
ción ambiental ordinaria 141997

ı 43236 (10/POC-006834)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da incidencia do modelo de desenvolvemento eólico
de Galicia reflectido en proxectos como o do parque eólico de Mouriños, nos concellos de Cabana
de Bergantiños e Zas, na dinamización económica das zonas onde se implantan 142001

ı 43237 (10/POC-006835)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos datos estatísticos referidos á vivenda protexida
en Galicia desde o ano 2009, así como as súas intencións en relación coa introdución dalgún cambio
substancial na súa política na materia e a modificación da reserva de solo reflectida na Lei 8/2012
para cumprir cando menos as porcentaxes establecidas na normativa estatal 142006
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ı 43238 (10/POC-006836)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre os recortes que introduce o Anteproxecto de lei de rehabilitación e rexeneración urbana nas
funcións de control da Dirección Xeral de Patrimonio respecto da reconstrución e restauración de
edificios e as previsións do Goberno galego referidas ao incremento dos recursos destinados a ese
departamento para posibilitar a axilización dos seus labores 142010

ı 43239 (10/POC-006837)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do impacto que está a ter a suba dos prezos dos
alugamentos no comercio tradicional 142013

ı 43240 (10/POC-006838)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a opinión do Goberno galego referida á análise realizada polo Defensor do Pobo en relación
coa xestión política levada a cabo no referido ás canteiras de lousa da comarca de Valdeorras, así
como as actuacións previstas ao respecto 142017

ı 43241 (10/POC-006839)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida ás causas da baixada que presenta desde o ano 2013
o número de viaxeiros na liña A Coruña-Ferrol, a avaliación que fai en relación co seu estado e as
actuacións levadas a cabo ao respecto 142022

ı 43250 (10/POC-006840)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á autorización da oferta da matrícula para o curso
2019-2020 na escola unitaria de Pedroso, no Colexio Rural Agrupado de Narón, así como a asunción
do compromiso da súa reapertura se hai matrícula suficiente 142025

ı 43251 (10/POC-006841)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantirlle á toda a cidadanía o gozo e
coñecemento do Pórtico da Gloria, da catedral de Santiago de Compostela, así como as actua-
cións que vai levar a cabo para o cumprimento do artigo 5 da Lei 5/2016, do patrimonio cultural
de Galicia 142028

ı 43265 (10/POC-006842)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
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Sobre a valoración do Goberno galego respecto do desenvolvemento do capítulo V da Lei 11/2007,
galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, así como dos aspectos
modificados pola Lei 12/2016, e a súa opinión referida á necesidade de aumentar a contía das axu-
das periódicas destinadas ás mulleres que a padecen 142031

ı 43271 (10/POC-006846)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da implementación da política de descartes cero
na pesca, así como sobre as xestións e traballos realizados a través dos diversos plans co obxectivo
de minorar a afectación á frota galega 142037

ı 43284 (10/POC-006848)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do proxecto da Autoridade Portuaria de Vigo referido
á adquisición dos terreos da empresa Duchess, o cargadoiro de mineral de Rande, co fin de esta-
blecer no litoral de Rande unha base loxística e de reparación de contedores, así como da proposta
do Concello de Redondela de recualificar eses terreos no novo PXOM 142039

ı 43295 (10/POC-006849)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do remate no ano 2019 da ampliación do Centro
de Saúde do Porriño e da súa dotación coa unidade de radioloxía comprometida 142041

ı 43301 (10/POC-006850)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores
Sobre a valoración e as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos datos reflectidos na
enquisa Ocupesca referidos á baixada da poboación ocupada no sector pesqueiro na provincia de
Lugo no período 2013-2017 142044

ı 43302 (10/POC-006851)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das consecuencias que tivo para as persoas usua-
rias a eliminación da gratuidade e universalidade do Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal,
así como da posibilidade de volver a asumir durante a X lexislatura o custo íntegro do servizo de
transporte adaptado 142046

ı 43305 (10/POC-006852)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos resultados acadados para o ano 2019 no último
consello de ministros de pesca da Unión Europea, así como da evolución que presentan as cotas
acadadas para España e Galicia con base nesa negociación 142048
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ı 43322 (10/POC-006853)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a contía dos recursos orzamentarios destinados á convocatoria de axudas publicada para o
ano 2019 con destino a proxectos acuícolas, o contido desas axudas e os datos referidos aos pro-
xectos aprobados en pasadas convocatorias 142050

ı 43334 (10/POC-006854)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os datos referidos á superficie de bancos marisqueiros rexenerados con cargo ás axudas
convocadas para o período 2010-2015 e correspondentes ao período de adaptación ao novo Fondo
Europeo Marítimo e da Pesca, así como o tipo de actuacións que vai formular a Xunta de Galicia no
ano 2019 e no futuro no campo da conservación e restauración da biodiversidade e dos ecosiste-
mas mariño 142052

ı 43337 (10/POC-006855)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a execución do “Plan sectorial de aparcadoiros disuasorios” aprobado no ano 2013, no que
se prevían alternativas de aparcamento para a cidade de Ourense 142054

ı 43340 (10/POC-006856)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a convocatoria para a creación das casas do maior 142056

ı 43342 (10/POC-006857)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o número de casos de violencia intraxénero detectados en Galicia nos últimos dez anos, as me-
didas que vai adoptar o Goberno galego durante a X lexislatura para loitar contra ela e a dispoñibili-
dade por parte dos profesionais dos medios materiais necesarios para a súa detección e actuación

142058
ı 43344 (10/POC-006858)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do cumprimento dos obxectivos previstos na Lei
39/2006, de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia,
así como as medidas que vai levar a cabo ao respecto 142060

ı 43346 (10/POC-006859)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia referida ao cumprimento dos obxectivos previstos en materia
de creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, os
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datos relativos á tramitación das solicitudes de axuda presentadas para ese fin e as medidas pre-
vistas ao respecto 142063

ı 43348 (10/POC-006860)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración da Xunta de Galicia referida ao cumprimento dos obxectivos previstos na Lei
39/2006, de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia,
á garantía do acceso con carácter universal e equidade no seu desenvolvemento, e os datos e as
medidas previstas ao respecto 142065

ı 43349 (10/POC-006861)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das declaracións referidas ás violencias machistas re-
alizadas por algunhas persoas membros dun partido político 142067

ı 43352 (10/POC-006862)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o impulso pola Xunta de Galicia dalgunha candidatura dunha cidade galega para formar parte
da Rede de Cidades Creativas da Literatura da Unesco, a súa opinión respecto da eventual candi-
datura de Ourense para ese fin e a valoración da posibilidade da súa promoción 142070

ı 43355 (10/POC-006863)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do estado de illamento no que se atopa a veciñanza
de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, por causa do corte físico da estrada
OU-0807, así como as actuacións levadas a cabo e previstas para solucionar esta situación 142074

ı 43357 (10/POC-006864)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a cesión polo Goberno galego dun espazo ao Ateneo de Ourense para que poida desempeñar
a súa actividade unha vez que se materialice o traslado da actual biblioteca pública 142076

ı 43361 (10/POC-006865)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a valoración do Goberno galego en relación cos datos dos accidentes de tráfico e vítimas mortais
nas estradas correspondentes ao ano 2018, as medidas previstas ao respecto e as súas intencións refe-
ridas á demanda ao Goberno central da transferencia á Xunta de Galicia das competencias na materia

142079
ı 43364 (10/POC-006866)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre os beneficios e o impacto que terían nos concellos da comarca de Ordes os parques eólicos
de Solpor, Meirama, Legres, Monte Inxerio e Gasalla, promovidos polas empresas Naturgy, Capital
Energy e Green Capital Power, S. L. 142084

ı 43366 (10/POC-006867)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as medidas e actuacións previstas polo Goberno galego para a restauración e conservación
da Torre de Doncos, situada no concello das Nogais, segundo o disposto na Lei 5/2016, do 4 de
maio, do patrimonio cultural de Galicia 142087

ı 43367 (10/POC-006868)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os bens inmatriculados pola Igrexa católica en Galicia 142090

ı 43368 (10/POC-006869)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e 2 máis
Sobre os criterios seguidos polo Goberno galego para a adxudicación do servizo de comedor do
IES Aquis Querquernis, de Bande, a realización dalgunha avaliación da calidade da súa prestación
e o seu coñecemento das deficiencias detectadas 142094

ı 43369 (10/POC-006870)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a opinión do Goberno galego referida á aplicación na actualidade á Escola Superior de Arte
Dramática de Galicia das condicións organizativas e laborais establecidas na normativa vixente para
educación secundaria, así como á posibilidade de que noutros países non se convalide a titulación
superior do alumnado de artes escénicas e musicais 142098

ı 43370 (10/POC-006871)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao mantemento do funcionamento da escola uni-
taria de Carnoedo, no concello de Sada, ou, se é o caso, as razóns para o seu peche 142102

ı 43371 (10/POC-006872)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as intencións do Goberno galego referidas á autorización do uso turístico, cultural e artístico
da fortaleza do castelo de Monterrei, así como as actuacións previstas para a súa posta en valor ga-
rantindo a súa preservación, segundo o disposto na Lei do patrimonio cultural de Galicia 142107

ı 43373 (10/POC-006873)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre as medidas aplicadas polo Goberno galego para facilitar a conciliación da vida estudantil e
familiar 142110

ı 43374 (10/POC-006874)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre os datos do Goberno galego referidos ao número de visitantes diarios que está a recibir a
illa de Ons, o control que está a levar a cabo respecto dos billetes expedidos polas empresas na-
vieiras e as razóns da demora que presenta a aprobación do Plan reitor de uso e xestión do Parque
Nacional das Illas Atlánticas 142114

ı 43377 (10/POC-006875)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a avaliación da aplicación das medidas recollidas na Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para
a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero 142116

ı 43384 (10/POC-006876)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a resposta oficial da Xunta de Galicia referida á débeda dos anteriores xestores dunha parcela
obxecto de concesión pola Autoridade Portuaria de Vilagarcía de Arousa 142120

ı 43386 (10/POC-006877)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre os datos referidos á aplicación do Decreto 12/2017, do 26 de xaneiro, polo que se establece
a ordenación de apartamentos turísticos, vivendas turísticas e vivendas de uso turístico na comu-
nidade autónoma de Galicia 142122

ı 43387 (10/POC-006878)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o coñecemento pola Xunta de Galicia dos incumprimentos no réxime de visitas do público
aos bens de interese cultural e as actuacións levadas a cabo ao respecto 142125

ı 43388 (10/POC-006879)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre as consecuencias que tería, para a celebración do Ano xacobeo 2021, a perda da condición
de Patrimonio da Unesco e Patrimonio da Humanidade do Camiño Francés polas ameazas que
supón para o seu trazado e a súa axeitada conservación o proxecto de reapertura da mina de
cobre de Touro-O Pino, segundo o informe do Comité Internacional de Monumentos e Sitios,
ICOMOS 142128
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ı 43389 (10/POC-006880)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do incumprimento no Colexio Padre Feijóo, de Allariz, da taxa establecida de alum-
nado por aula 142133

ı 43390 (10/POC-006881)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a contía destinada pola Consellería de Cultura e Turismo para o patrocinio da vixésimo ter-
ceira edición do Festival de Cine Internacional de Ourense, así como as destinadas para ese fin nos
anos anteriores 142135

ı 43391 (10/POC-006882)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre os datos referidos ao alumnado que quedou sen praza nos graos medios e superiores de
formación profesional no curso 2018-2019, así como a evolución que presenta a demanda destas
ensinanzas desde o ano 2008 142137

ı 43392 (10/POC-006883)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación da oferta de formación profesional
no concello de Vilalba 142140
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1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 22 de xaneiro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 43066 (10/POC-006804)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os plans da Xunta de Galicia en relación coa apertura, funcionamento e xestión do Museo
do Viño, en Ribadavia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43067 (10/POC-006805)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre os informes da comisión mixta de seguimento referidos á prestación de servizos por parte
da empresa concesionaria no novo hospital de Vigo, o papel que está a desenvolver ao respecto
a persoa representante da Xunta de Galicia no consello de administración e as actuacións que
vai levar a cabo o Goberno galego en relación co conflito laboral relacionado coas bolsas de roupa
sucia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43068 (10/POC-006806)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o coñecemento e publicación por parte do Goberno galego dos resultados da investiga-
ción ao respecto da aparición, no mes de abril, dun polvo branco nos contedores que levan o
instrumentral a quirófano nos hospitais de Vigo e as medidas a adoptar para resolver esta si-
tuación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43106 (10/POC-006807)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as medidas a adoptar polo Goberno galego para solucionar a situación na que se atopa o
servizo de pediatría nos concellos de Cariño, Ortigueira e Mañón
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43114 (10/POC-006808)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
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Sobre as razóns da Xunta de Galicia para a paralización do proxecto de mellora na intersección do
acceso a Setados, no concello das Neves, o prazo para a súa execución e os investimentos realizados
na estrada PO400 no período 2013-2018
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43119 (10/POC-006809)
Grupo Parlamentario de En Marea
Casal Vidal, Francisco
Sobre a posición da Xunta de Galicia respecto da incorporación da representación social das em-
presas electrointensivas e expertos na regulación do sistema eléctrico á Comisión Técnica sobre a
Industria Electrointensiva Galega, o debate das súas conclusións en sede parlamentaria e o prazo
para a finalización do proceso
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43122 (10/POC-006810)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre a opinión e as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da negativa a aportar do-
cumentación e comparecer na Comisión que investiga o accidende do Marisquiño por parte da Au-
toridade Portuaria de Vigo e de Portos do Estado, e as medidas adoptadas e pendentes de adoptar
para evitar este tipo de accidentes
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43128 (10/POC-006811)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 9 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego das intencións do Concello de Pontevedra respecto da
retirada do transformador eléctrico do interior do recinto escolar do CEIP Praza de Barcelos
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43131 (10/POC-006812)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre as principais actuacións de avaliación que realiza a Axencia para a Calidade do Sistema Uni-
versitario de Galicia (ACSUG) en relación coa acreditación institucional das universidades galegas
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43133 (10/POC-006813)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Gil, César Manuel e 7 máis
Sobre o proxecto que está previsto implantar en Ourense relacionado coa innovación na formación
profesional
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43139 (10/POC-006814)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Lago Peñas, José Manuel
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos datos referidos á provincia de Pontevedra re-
flectidos nos resultados da Mostra continua de vidas laborais presentada polo Instituto Galego de
Estatística
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43142 (10/POC-006815)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións da Consellería de Sanidade respecto da dotación ao novo centro de saúde da
Estrada dunha base para o 061
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43143 (10/POC-006816)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas ou pendentes de adoptar polo Goberno galego para, a través do Ser-
gas e da Estrutura Organizativa de Xestión Integrada (EOXI) da Coruña, paliar a situación asistencial
denunciada na atención á saúde mental na área da Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43151 (10/POC-006817)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 7 máis
Sobre o estado do procedemento de recoñecemento da “Universidad Internacional de la Empresa”
(UIE) iniciado polo padroado de Afundación o pasado mes de outubro de 2018
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43153 (10/POC-006818)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e Lago Peñas, José Manuel
Sobre as razóns e valoración do Goberno galego do gasto realizado en medios de comunicación
locais co obxecto de reforzar informativamente os orzamentos de 2019, e o importe total aboado
por este concepto
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43154 (10/POC-006819)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Fernández Fernández, Raúl
Sobre as medidas que está a adoptar o Goberno galego para evitar as potenciais infeccións dos xa-
barís e porcos polo virus da peste porcina africana, así como as súas intencións referidas á realiza-
ción dalgunha campaña informativa respecto desta praga
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43160 (10/POC-006820)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns de que non se publique na páxina web de transparencia da Xunta de Galicia infor-
mación referida aos contratos menores asinados pola Consellería de Cultura e Turismo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43169 (10/POC-006821)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego da incidencia que están a ter os recortes de profeso-
rado nos centros escolares de Galicia, e nomeadamente no Colexio Virxe da Luz, de Portomarín,
así como as medidas previstas para garantir o dereito á educación en igualdade de condicións no
medio rural
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43170 (10/POC-006822)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia, xunto co resto das administracións implicadas, respecto
da inclusión da Asociación de Grupos de Emerxencias Supramunicipais de Galicia na comisión de
seguimento das accións previstas no convenio de colaboración asinado coas deputacións provin-
ciais e a Federación Galega de Municipios e Provincias en materia de emerxencias
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43171 (10/POC-006823)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da modificación da Lei de emerxencias de Galicia
co fin de definir de xeito preciso as funcións dos grupos de emerxencias supramunicipais e a atri-
bución da súa competencia ás deputacións ou consorcios provinciais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43172 (10/POC-006824)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as actuacións de inspección e control desenvolvidas pola Xunta de Galicia en relación co fes-
tival do Marisquiño na súa edición de 2018 para verificar o cumprimento da normativa vixente, en
especial en materia de seguridade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43173 (10/POC-006825)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre a posta en coñecemento da Axencia Galega de Emerxencias, por algún servizo dependente
do Concello de Vigo ou por algunha administración ou institución pública, do acontecido na ma-
drugada do 13 de agosto de 2018 no festival do Marisquiño
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 43174 (10/POC-006826)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da modificación da Lei de emerxencias de Galicia
no que atinxe á actual dependencia dos grupos de emerxencias supramunicipais das alcaldías e ás
competencias asignadas aos concellos na materia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43175 (10/POC-006827)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da asunción da vixilancia e asistencia técnica nas
confrarías cuxos proxectos nas solicitudes de axuda presentadas ao abeiro da Orde do 7 de setem-
bro de 2018 non foron admitidos a trámite, así como as razóns da exclusión de cada unha delas
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43183 (10/POC-006828)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego referida aos obxectivos acadados nos tres últimos anos me-
diante a convocatoria de subvencións destinadas aos concellos de Galicia para a creación e/ou me-
llora das infraestruturas, dotacións, instalacións e equipamentos vinculados á prestación de
servizos municipais, e os datos ao respecto
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43159 (10/POC-006829)
Grupo Parlamentario de En Marea
Santos Queiruga, Carmen
Sobre o obxectivo real das viaxes realizadas por varios altos cargos do Goberno galego utilizando
os servizos dunha empresa de vehículos de alugueiro con condutor e minibuses de alta gama por
importe de 976 euros
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43231 (10/POC-006830)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre o prazo previsto polo Goberno galego para dotar o Centro de Saúde de Arcade de profesio-
nais suficientes para atender a súa demanda asistencial
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43232 (10/POC-006831)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego en relación cos incumprimentos da normativa
aplicable detectados nos vehículos do transporte sanitario urxente
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 43233 (10/POC-006832)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da demanda ao Goberno central relativa á defensa
da inclusión da conexión Vigo-Oporto no corredor atlántico dentro do proceso de reforma dos re-
gulamentos UE 1315/2013 e 1316/2013 do Parlamento e do Consello Europeo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43235 (10/POC-006833)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a opinión do Goberno galego en relación co contido do informe de impacto ambiental emi-
tido pola Dirección Xeral de Calidade Ambiental e de Cambio Climático respecto da planta de al-
macenamento e valorización de residuos industriais e urbanos no lugar da Furoca, promovida pola
empresa Gesmaga, así como as razóns existentes para non demandar a realización dunha avalia-
ción ambiental ordinaria
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43236 (10/POC-006834)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da incidencia do modelo de desenvolvemento eólico
de Galicia reflectido en proxectos como o do parque eólico de Mouriños, nos concellos de Cabana
de Bergantiños e Zas, na dinamización económica das zonas onde se implantan
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43237 (10/POC-006835)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos datos estatísticos referidos á vivenda protexida
en Galicia desde o ano 2009, así como as súas intencións en relación coa introdución dalgún cambio
substancial na súa política na materia e a modificación da reserva de solo reflectida na Lei 8/2012
para cumprir cando menos as porcentaxes establecidas na normativa estatal
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43238 (10/POC-006836)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre os recortes que introduce o Anteproxecto de lei de rehabilitación e rexeneración urbana nas
funcións de control da Dirección Xeral de Patrimonio respecto da reconstrución e restauración de
edificios e as previsións do Goberno galego referidas ao incremento dos recursos destinados a ese
departamento para posibilitar a axilización dos seus labores
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43239 (10/POC-006837)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Torregrosa Sañudo, Julia e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do impacto que está a ter a suba dos prezos dos
alugamentos no comercio tradicional
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43240 (10/POC-006838)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a opinión do Goberno galego referida á análise realizada polo Defensor do Pobo en relación
coa xestión política levada a cabo no referido ás canteiras de lousa da comarca de Valdeorras, así
como as actuacións previstas ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43241 (10/POC-006839)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida ás causas da baixada que presenta desde o ano 2013
o número de viaxeiros na liña A Coruña-Ferrol, a avaliación que fai en relación co seu estado e as
actuacións levadas a cabo ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43250 (10/POC-006840)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á autorización da oferta da matrícula para o curso
2019-2020 na escola unitaria de Pedroso, no Colexio Rural Agrupado de Narón, así como a asunción
do compromiso da súa reapertura se hai matrícula suficiente
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43251 (10/POC-006841)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para garantirlle á toda a cidadanía o gozo e
coñecemento do Pórtico da Gloria, da catedral de Santiago de Compostela, así como as actua-
cións que vai levar a cabo para o cumprimento do artigo 5 da Lei 5/2016, do patrimonio cultural
de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43265 (10/POC-006842)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do desenvolvemento do capítulo V da Lei 11/2007,
galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, así como dos aspectos
modificados pola Lei 12/2016, e a súa opinión referida á necesidade de aumentar a contía das axu-
das periódicas destinadas ás mulleres que a padecen
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 43271 (10/POC-006846)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da implementación da política de descartes cero
na pesca, así como sobre as xestións e traballos realizados a través dos diversos plans co obxectivo
de minorar a afectación á frota galega
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43284 (10/POC-006848)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do proxecto da Autoridade Portuaria de Vigo referido
á adquisición dos terreos da empresa Duchess, o cargadoiro de mineral de Rande, co fin de esta-
blecer no litoral de Rande unha base loxística e de reparación de contedores, así como da proposta
do Concello de Redondela de recualificar eses terreos no novo PXOM
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43295 (10/POC-006849)
Grupo Parlamentario de En Marea
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do remate no ano 2019 da ampliación do Centro
de Saúde do Porriño e da súa dotación coa unidade de radioloxía comprometida
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43301 (10/POC-006850)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Toja Suárez, María Dolores
Sobre a valoración e as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos datos reflectidos na
enquisa Ocupesca referidos á baixada da poboación ocupada no sector pesqueiro na provincia de
Lugo no período 2013-2017
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43302 (10/POC-006851)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das consecuencias que tivo para as persoas usua-
rias a eliminación da gratuidade e universalidade do Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal,
así como da posibilidade de volver a asumir durante a X lexislatura o custo íntegro do servizo de
transporte adaptado
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43305 (10/POC-006852)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto dos resultados acadados para o ano 2019 no último
consello de ministros de pesca da Unión Europea, así como da evolución que presentan as cotas
acadadas para España e Galicia con base nesa negociación
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 43322 (10/POC-006853)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a contía dos recursos orzamentarios destinados á convocatoria de axudas publicada para o
ano 2019 con destino a proxectos acuícolas, o contido desas axudas e os datos referidos aos pro-
xectos aprobados en pasadas convocatorias
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43334 (10/POC-006854)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os datos referidos á superficie de bancos marisqueiros rexenerados con cargo ás axudas
convocadas para o período 2010-2015 e correspondentes ao período de adaptación ao novo Fondo
Europeo Marítimo e da Pesca, así como o tipo de actuacións que vai formular a Xunta de Galicia no
ano 2019 e no futuro no campo da conservación e restauración da biodiversidade e dos ecosiste-
mas mariños
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43337 (10/POC-006855)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a execución do “Plan sectorial de aparcadoiros disuasorios” aprobado no ano 2013, no que
se prevían alternativas de aparcamento para a cidade de Ourense
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43340 (10/POC-006856)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a convocatoria para a creación das casas do maior
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43342 (10/POC-006857)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre o número de casos de violencia intraxénero detectados en Galicia nos últimos dez anos, as me-
didas que vai adoptar o Goberno galego durante a X lexislatura para loitar contra ela e a dispoñibili-
dade por parte dos profesionais dos medios materiais necesarios para a súa detección e actuación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43344 (10/POC-006858)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do cumprimento dos obxectivos previstos na Lei
39/2006, de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia,
así como as medidas que vai levar a cabo ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 43346 (10/POC-006859)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia referida ao cumprimento dos obxectivos previstos en materia
de creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, os
datos relativos á tramitación das solicitudes de axuda presentadas para ese fin e as medidas pre-
vistas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43348 (10/POC-006860)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración da Xunta de Galicia referida ao cumprimento dos obxectivos previstos na Lei
39/2006, de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia,
á garantía do acceso con carácter universal e equidade no seu desenvolvemento, e os datos e as
medidas previstas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43349 (10/POC-006861)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e 3 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto das declaracións referidas ás violencias machistas re-
alizadas por algunhas persoas membros dun partido político
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43352 (10/POC-006862)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o impulso pola Xunta de Galicia dalgunha candidatura dunha cidade galega para formar parte
da Rede de Cidades Creativas da Literatura da Unesco, a súa opinión respecto da eventual candi-
datura de Ourense para ese fin e a valoración da posibilidade da súa promoción
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43355 (10/POC-006863)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do estado de illamento no que se atopa a veciñanza
de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de Valdeorras, por causa do corte físico da estrada
OU-0807, así como as actuacións levadas a cabo e previstas para solucionar esta situación
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43357 (10/POC-006864)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a cesión polo Goberno galego dun espazo ao Ateneo de Ourense para que poida desempeñar
a súa actividade unha vez que se materialice o traslado da actual biblioteca pública
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 43361 (10/POC-006865)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a valoración do Goberno galego en relación cos datos dos accidentes de tráfico e vítimas
mortais nas estradas correspondentes ao ano 2018, as medidas previstas ao respecto e as súas in-
tencións referidas á demanda ao Goberno central da transferencia á Xunta de Galicia das compe-
tencias na materia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43364 (10/POC-006866)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre os beneficios e o impacto que terían nos concellos da comarca de Ordes os parques eólicos
de Solpor, Meirama, Legres, Monte Inxerio e Gasalla, promovidos polas empresas Naturgy, Capital
Energy e Green Capital Power, S. L.
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43366 (10/POC-006867)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as medidas e actuacións previstas polo Goberno galego para a restauración e conservación
da Torre de Doncos, situada no concello das Nogais, segundo o disposto na Lei 5/2016, do 4 de
maio, do patrimonio cultural de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43367 (10/POC-006868)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os bens inmatriculados pola Igrexa católica en Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43368 (10/POC-006869)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e 2 máis
Sobre os criterios seguidos polo Goberno galego para a adxudicación do servizo de comedor do
IES Aquis Querquernis, de Bande, a realización dalgunha avaliación da calidade da súa prestación
e o seu coñecemento das deficiencias detectadas
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43369 (10/POC-006870)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a opinión do Goberno galego referida á aplicación na actualidade á Escola Superior de Arte
Dramática de Galicia das condicións organizativas e laborais establecidas na normativa vixente para
educación secundaria, así como á posibilidade de que noutros países non se convalide a titulación
superior do alumnado de artes escénicas e musicais
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 43370 (10/POC-006871)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao mantemento do funcionamento da escola uni-
taria de Carnoedo, no concello de Sada, ou, se é o caso, as razóns para o seu peche
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43371 (10/POC-006872)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre as intencións do Goberno galego referidas á autorización do uso turístico, cultural e artístico
da fortaleza do castelo de Monterrei, así como as actuacións previstas para a súa posta en valor
garantindo a súa preservación, segundo o disposto na Lei do patrimonio cultural de Galicia
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43373 (10/POC-006873)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre as medidas aplicadas polo Goberno galego para facilitar a conciliación da vida estudantil e
familiar
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43374 (10/POC-006874)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre os datos do Goberno galego referidos ao número de visitantes diarios que está a recibir a
illa de Ons, o control que está a levar a cabo respecto dos billetes expedidos polas empresas na-
vieiras e as razóns da demora que presenta a aprobación do Plan reitor de uso e xestión do Parque
Nacional das Illas Atlánticas
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43377 (10/POC-006875)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a avaliación da aplicación das medidas recollidas na Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para
a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43384 (10/POC-006876)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a resposta oficial da Xunta de Galicia referida á débeda dos anteriores xestores dunha parcela
obxecto de concesión pola Autoridade Portuaria de Vilagarcía de Arousa
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43386 (10/POC-006877)
Grupo Parlamentario de En Marea
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Chao Pérez, Luca
Sobre os datos referidos á aplicación do Decreto 12/2017, do 26 de xaneiro, polo que se establece
a ordenación de apartamentos turísticos, vivendas turísticas e vivendas de uso turístico na comu-
nidade autónoma de Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43387 (10/POC-006878)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o coñecemento pola Xunta de Galicia dos incumprimentos no réxime de visitas do público
aos bens de interese cultural e as actuacións levadas a cabo ao respecto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43388 (10/POC-006879)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e 2 máis
Sobre as consecuencias que tería, para a celebración do Ano xacobeo 2021, a perda da condición
de Patrimonio da Unesco e Patrimonio da Humanidade do Camiño Francés polas ameazas que
supón para o seu trazado e a súa axeitada conservación o proxecto de reapertura da mina de
cobre de Touro-O Pino, segundo o informe do Comité Internacional de Monumentos e Sitios,
ICOMOS
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43389 (10/POC-006880)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do incumprimento no Colexio Padre Feijóo, de Allariz, da taxa establecida de alum-
nado por aula
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43390 (10/POC-006881)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a contía destinada pola Consellería de Cultura e Turismo para o patrocinio da vixésimo ter-
ceira edición do Festival de Cine Internacional de Ourense, así como as destinadas para ese fin nos
anos anteriores
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43391 (10/POC-006882)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre os datos referidos ao alumnado que quedou sen praza nos graos medios e superiores de
formación profesional no curso 2018-2019, así como a evolución que presenta a demanda destas
ensinanzas desde o ano 2008
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 43392 (10/POC-006883)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da ampliación da oferta de formación profesional
no concello de Vilalba
Comisión 4ª, Educación e Cultura

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e  Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 4ª,  relativa 

ao Museo do Viño de Galicia. 

 

 

No 2018 cumpríronse trinta anos desde que se propuxera a creación do Museo do 

Viño de Galicia, acompañada de conflitos e polémicas. Coa pretensión de ser 

unha infraestrutura para toda a comunidade e con presenza das cinco 

denominacións de orixe galegas.  

 

Recuperada a reitoral de Santo André de Camporredondo en Ribadavia por unha 

escola obradoiro, o edificio foi cedido á Xunta pola Diócese de Ourense para 

crear o Museo e alongada a cesión outros 25 anos máis. 

 

O Conselleiro de Cultura e Turismo, Román Rodríguez, anunciou nunha visita  

en agosto de 2017 que se publicara a licitación de fabricación e instalación do 

proxecto expositivo deste centro, por importe de 713.641,54 euros.  

 

O 15 de xaneiro de 2018: A Consellería de Cultura, Educación e Ordenación 

Universitaria publicou no Diario Oficial de Galicia (DOG) a formalización do 

contrato de subministración, suxeita a regulación harmonizada, da fabricación e 

instalación do proxecto expositivo do Museo do Viño de Galicia. O investimento 

destinado a este fin ascendeu a 508.007,25 euros, e sumouse aos máis de 1,36 

millóns de euros que destinados pola Xunta de Galicia para restaurar e 
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acondicionar a reitoral. Porén no proxecto do Museo do Viño de Galicia lévanse 

investidos case 2 M€. 

 

É obvio que o Museo do  Viño está listo para abrir e coa adxudicación privada xa 

realizada (privatización despois dunha enorme cantidade de recursos públicos 

investidos), imaxinamos que intereses alleos ao propio futuro Museo son o 

motivo do seu adiamento. 

 

 É preciso coñecer a causa de que estando todo listo, mesmo anunciado, agora se 

adía, aínda que sexa brevemente. Pero alén do oportunismo dos partidos que 

pretenden adxudicarse o “mérito” da apertura (sen que ninguén responda de máis 

de 30 anos de fracaso que provocaron o seu peche ata o 2019) e o partidismo das 

diferentes administracións, a realidade é que a día de hoxe aínda non se 

formalizou a creación do MUSEO DO VIÑO DE GALICIA como tal. Para iso é 

precisa a creación a través de decreto do Consello da Xunta, que ata o día de 

hoxe non existe. 

 

Segundo a LEI 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio cultural de Galicia. No 

Artigo 113. Creación e regulamentación, recolle: A creación, autorización e 

cualificación dun museo ou dunha colección visitable realizarase por acordo do 

Consello da Xunta, no cal se delimitará o seu ámbito territorial e o seu contido 

temático. 

 

Asemade, a reitoral de Santo André de Camporredondo non dispón de accesos ni 

de aparcadoiro axeitados, un problema para o acceso de autobuses e para o 

estacionamento de coches. 

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral na Comisión 4ª. 
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1.ª) Cando se fará a apertura? 

 

2.ª) Ten prevista a Xunta facer algún acto de inauguración? 

 

3.ª) Cando se efectuará e realizará a autorización e cualificación do Museo?  

 

4.ª) Cal foi o motivo do último adiamento da apertura?  

 

5.ª) Cal vai a ser o cadro de persoal técnico e de xestión?  

 

6.ª) Cal vai ser o seu encadramento como Museo?  

 

7.ª) Vai ser un ente propio, integrado no Museo etnolóxico de Ribadavia?  

 

8.ª) Vai ser integrado no Museo Provincial?  

 

9.ª) Vai depender unicamente da XUNTA de GALICIA?  

 

10.ª) Está prevista algunha participación da Deputación ou do Concello? 

 

11.ª) Como pensan solucionar o problema de accesos e de aparcadoiro axeitados? 

 Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 10/01/2019 13:59:14 

 

Luca Chao Pérez na data 10/01/2019 13:59:21 
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   Á Mesa do Parlamento 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

A pesares das múltiples evidencias que as fórmulas de colaboración público-

privadas na posta en marcha de centros hospitalarios, teñen pésimos resultados e 

elevados custos para o conxunto da sociedade, o Goberno de Feijóo decidiu 

realizar este tipo de Xestión para o Novo Hospital de Vigo.  

O modelo PFI tradúcese nunha ineficiente Xestión privada do mantemento, 

provisión enerxética e servizos do centro, con consecuencias negativas para os 

servizos privatizados como o da cociña, lavandaría, mantemento… 

Esta semana, coñecíamos as denuncias que están a facer dende o Hospital en 

relación a situación coas bolsas da roupa sucia, circunstancia da que xa se teñen 

queixado en outras ocasións e que está a ocasionar conflitos laborais.  

En primeiro lugar encomendouse ao persoal de limpeza, que denunciaron que 

dita labor non viña recollida no prego de condicións e que ademais restáballes 

tempo para o aseo doutras zonas, tendo en conta a plantilla de mínimos na que se 

atopan.  

Agora, a labor acaba de ser encomendada a Auxiliares de enfermería por orde da 

Dirección do complexo hospitalario, pero a Comisión de Centro de Atención 

Especializada, denuncia que estas función non son propias da súa categoría e non 

se atopan incluídas no Estatuto, concorrendo unha situación parecida á do persoal 

de limpeza en tanto que teñen que deixar outras tarefas como a propia atención a 

pacientes e tendo en conta que se trata dun colectivo que xa de por si sofre unha 

excesiva carga de traballo por mor dos recortes.  
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Os PCAP do contrato do Novo Hospital de Vigo contempla varias figuras que 

permiten á Xunta de Galicia velar polo correcto cumprimento dos servizos dos 

que se ten que facer cargo o concesionario así como da correcta execución dos 

mesmos, tanto mediante a Comisión Mixta de Seguimento á que se lle 

encomenda entre outras función a de “supervisar a execución ordinaria da 

prestación de servizos por parte do concesionario”, ou mediante persoa que a 

Administración designe como representante no Consello de Administración, á 

que os PCAP outórganlle as función de “vixilancia no cumprimento das obrigas 

do concesionario e cantas función de certificación e informe sexan necesarias. En 

particular, examinará e comprobará os libros e contas da citada sociedade e 

inspeccionará, no seu caso, todas as instalacións e servizos”.  

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

Preguntas:  

- Cales son os informes da Comisión Mixta de Seguimento en relación a 

execución ordinaria da prestación de servizos por parte do concesionario?  

 

- Que papel está a xogar a persoa que representa a Administración no 

Consello de Administración en canto a trasladar as situación precarias nas 

que se atopan os servizos privatizados?  

 

- Que pensa facer  o Goberno ante este conflito coa roupa sucia?  

 

- Dende cando ten coñecemento o Goberno desta situación?  

 

 

- Vai a Xunta de Galicia a seguir beneficiando o lucro da concesionaria a 

costa do orzamento público e o sobreesforzo do persoal? 
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- Ten pensado a Xunta de Galicia rectificar na súa decisión de apostar pola 

fórmula de colaboración público-privada na sanidade, tendo en conta as 

múltiples eivas e pésimos resultados para o interese xeral? 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2019 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Eva Solla Fernández na data 10/01/2019 14:03:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

No mes de abril detectouse un grave problema nos hospitais de Vigo en relación 

a un polvo branco atopado en contedores que levan a quirófano o instrumental.  

Este suceso, levou á cancelación de bastantes operación e a posta en marcha 

dunha investigación para saber cal era a causa do problema.  

A empresa privada provedora dos contedores, anunciou a posta en marcha dun 

análise para detectar o problema e ao mesmo tempo, o SERGAS contratou un 

laboratorio para levar a cabo outra investigación paralela.  

A día de hoxe, aínda nada se sabe en relación ás investigación levadas a cabo 

pese a que, segundo información pública, o SERGAS xa recibiu informes sobre o 

sucedido.  

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

PREGUNTA:  

- É coñecedor o Goberno deses informes? 

- Por que non os fixo públicos? 

- Cando teñen pensado facer públicos os informes?  

- Que medidas vai tomar para resolver esa situación? 

Santiago de Compostela, 10 de xaneiro de 2019. 
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  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 10/01/2019 14:08:06 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia,  ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

5ª. 

 

 

Durante o pasado verán de 2018, a Xunta de Galicia asumiu a decisión de 

concentrar os servizos de pediatría en atención primaria en torno ás vilas e 

poboacións máis densas e grandes das comarcas galegas. Esta decisión tivo que  

ver coa necesidade de resolver o problema derivado das vacacións dos 

profesionais que prestan servizo no Sergas, e a ausencia de número suficiente de 

profesionais de pediatría para cubrir estas ausencias. Nalgúns centros, a ausencia 

do profesional de pediatría cóbrese con médicos de medicina familiar con 

algunha experiencia previa en atención pediátrica, ou con algunha formación en 

puericultura, e nunha gran parte deles non ten ningunha cobertura. 

 

Con motivo desa decisión da agrupación do servizo en torno a determinados 

centros de saúde, e ao fío dunha interpelación e moción presentada polo Grupo 

Socialista no Parlamento de Galicia, a Xunta de Galicia non confirmou nin 

desmentiu que a agrupación de profesionais fose unha decisión con previsión de 

estabilidade, o que acentuou a preocupación de pais e nais que non tiñan certeza 

sobre a continuidade do servizo de pediatría en primaria, atendido nos seus 

centros de saúde de referencia por profesionais especialistas en pediatría. 

 

O problema do deficiente número de profesionais ten consecuencias na perda de 

calidade do servizo, que na actualidade mantén a ausencia de pediatras en moitos 

puntos da xeografía, mantendo a decisión da agrupación de pediatras en torno a 

centros de saúde que funcionan, no respecto a este servizo, como puntos de 

referencia comarcais. 

 

O pasado verán, debido ás vacacións do pediatra os concellos de Cariño, 

Ortigueira e Mañón non tiveron o servizo de pediatría e agora desde o día 7 de 

xaneiro de 2019, volven  estar sen o seu servizo por baixa laboral, polo que, os 

nenos e nenas maiores de 3 anos poden ser atendidos nos seus centros de saúde, e 

os nenos e nenas de 0 a 3 anos teñen que desprazase ata o centro de saúde de 

Cedeira, que na actualidade tamén se atopa saturado porque atende a nenos e 

nenas dos concellos limítrofes. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por iso os deputados e a deputada que asinan preguntan: 

 

 

Que vai facer o Goberno galego para solucionar a grave situación na que se atopa 

o servizo de pediatría nos concellos de Cariño, Ortigueira e Mañón? 

 

 

Pazo do Parlamento, 10 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 10/01/2019 16:28:55 

 
Julio Torrado Quintela na data 10/01/2019 16:29:05 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 10/01/2019 16:29:13 
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1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputados e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª. 

 

A estrada PO 400 é un vial de titularidade autonómica que comunica os 

concellos de As Neves, Arbo e Crecente. Ao seu paso polo Concello das Neves esta 

estrada adoece de diversas deficiencias de trazo e seguridade viaria, que poñen en risco 

tanto a circulación de vehículos como as persoas que viven na súa contorna. 

Un dos puntos máis perigosos, un auténtico punto negro, é a intersección de 

Setados, no punto quilométrico 9+980. Nesta zona, a falta de visibilidade na 

incorporación desde a estrada local, a imposibilidade de xirar á esquerda en dirección 

As Neves, e a velocidade a que circulan os vehículos son factores que converten o 

acceso desde a parroquia de Setados nunha auténtica “ruleta rusa”. Son frecuentes os 

accidentes e as situacións de perigo, e en calquera momento, se non se lle pon remedio, 

pode producirse unha traxedia. 

A situación de elevado risco para a integridade e a vida de automobilistas que se 

incorporan neste punto é un grave problema ao que cómpre procurar solución, que pasa 

por actuar sobre a estrada para mellorar a visibilidade, calmar o tráfico e facilitar as 

incorporacións desde a parroquia de Setados tanto en dirección As Neves como en 

dirección Arbo. 
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A situación de perigosidade que se dá neste punto determinou que no ano 2014 a 

Xunta de Galiza encargase un Estudo para a Mellora da Intersección no PK 9+980 da 

PO 400 (As Neves), no cal de prevía unha importante mellora tanto nas incorporacións 

desde o viario municipal á estrada autonómica como o acceso á PO 400 desde a estrada 

local. Estas manobras gañarían moito en canto a visibilidade e seguridade coa creación 

dun terceiro carril na PO 400. 

A realidade é que, despois de transcorridos máis de catro anos desde a redacción 

do citado estudo, non se deu ningún paso adiante para facer realidade esta obra tan 

demandada. E isto malia as reiteradas demandas do Concello das Neves, que ademais 

manifestou a súa dispoñibilidade a colaborar na execución desta actuación habilitanto 

nos orzamentos municipais de 2016, 2017 e 2018 unha partida de 50.000 euros para 

facer fronte aos custos de expropiación dos terreos. 

Esta ausencia de investimento por parte da Xunta de Galiza nesta perigosa 

intersección contrasta coa realización de investimentos noutros treitos desta estrada, 

nomeadamente no Concello de Arbo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Por que razón paralizou a Xunta de Galiza o proxecto de mellora no PK 9+980 

da PO400 (acceso a Setados) no Concello das Neves? 

Que investimentos realizou a administración galega nesta estrada no período 

2013-218? 
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En que prazo prevé levar a cabo o goberno galego a solución do grave problema 

de inseguridade e risco que se produce na intersección de Setados? 

 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 11/01/2019 10:03:10 

 

María Montserrat Prado Cores na data 11/01/2019 10:03:15 

 

Ana Pontón Mondelo na data 11/01/2019 10:03:16 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 11/01/2019 10:03:18 
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Olalla Rodil Fernández na data 11/01/2019 10:03:19 

 

Noa Presas Bergantiños na data 11/01/2019 10:03:21 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, deputado do Grupo Parlamentar de En Marea,  ao abeiro 

do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para o 

súa resposta oral na Comisión 6.ª, relativa ás medidas propostas na Comisión 

Técnica entre a Xunta de Galicia e a industria electrointensiva galega.                                                             

 

Vimos de recibir por parte do Conselleiro de Economía, Emprego e Industria as 

primeiras propostas da Comisión técnica sobre a Industria Electrointensiva 

galega. Agradecemos e valoramos o traslado desta información dun proceso 

imprescindible para a subsistencia desta industria en Galicia. 

 

Unha primeira lectura das propostas ten para nos unha impresión positiva, pero 

consideramos que debería de ir moito máis alá para dar estabilidade e seguridade 

de custos para estas empresas e, por outro lado, garantir un servizo de 

Interrumpibilidade máis eficaz e flexible, xa que cada vez terá máis importancia 

segundo se incorpore un maior  volume de potencia renovable. 

 

Por elo plantexamos estas preguntas ao Goberno para a partir das súas respostas 

poder desenvolver unhas propostas concretas para mellorar o funcionamento da 

Comisión técnica no camiño de concretar da mellor maneira o Estatuto das 

empresas electrointensivas. 

 

Valoramos moi positivamente que por fin despois de que En Marea o leve 

propoñendo máis de dous anos se propoña a categorización dos consumidores 

electrointensivos segundo marca o punto I do Informe, pero consideramos que 

sería máis axeitado que se fixera segundo a relación entre Mwh consumidos e os 
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custos totais de explotación e non do VEB. 

 

Valoramos tamén positivamente as propostas do punto II do informe, pero 

consideramos que empresas como ALCOA poderían ter problemas para cumprir 

o punto II 1º no que respecta a que o 55% do consumo total anual sexa en 

período 6. Consideramos que antes de pechar a proposta habería que ter as 

opinións desta empresa e da súa representación laboral. 

 

Por outra parte consideramos que habería moitos outros asuntos a considerar moi 

importantes como: 

- Modificar, simplificar e flexibilizar os procesos de adxudicación de 

potencia interrumpible e que os mesmos se desenvolvan de maneira 

telemática. 

- Flexibilizar as condicións de execución da redución da demanda de forma 

que sexa efectivamente un sistema de xestión da demanda ademais de cubrir 

situacións de emerxencia. 

- A adxudicación do servizo se debería poder realizar con carácter anual, 

 mensual ou semanal. 

- Propoñer mecanismos para que os adxudicatarios de potencia 

interrumpible poidan recomprar as súas obrigas de redución da demanda. 

- Propoñer que a  retribución máxima, e os volumes de potencia 

interrumpible se garantan por un período de tres anos. 

- Ademais do contemplado no punto II 4º da proposta da Comisión técnica, 

sobre compensación polos custos indirectos de CO2, establecer, con cargo aos 

Orzamentos Xerais do Estado,  unha liña de axudas directas á industria, de 

carácter trienal, ao amparo das Directrices, 2014/C 200/101 de 28 de xuño de 

2014,  da Comisión Europea sobre axudas estatais en materia de protección do 

medio ambiente e enerxía 2014-2020. Axudas concedidas co fin de reducir a 

carga que representa o financiamento do apoio á enerxía procedente de fontes 
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renovables e a colaboración no proceso de transición enerxética, 

condicionadas ao cumprimento dos supostos que queden fixados no 

regulamento posterior. 

 

Todo o exposto evidencia que sería necesario ampliar e mellorar a composición 

da Comisión Técnica para que non só sexan tidos en conta os puntos de vista das 

empresas, se non os da súa parte social e de expertos na regulación do sistema 

eléctrico. Isto podería garantir un sistema máis perfeccionado e cun horizonte 

temporal a longo prazo. 

 

Por todo o exposto, En Marea presenta a seguinte Pregunta ao Goberno para a 

súa resposta en Comisión: 

 

1.- Para dar cumprimento ao aprobado por unanimidade neste Parlamento, está a 

Xunta de Galicia disposta a incorporar a representación social das empresas 

electrointensivas á Comisión Técnica? 

2.- Considera a Xunta de Galicia imprescindible a incorporación á Comisión 

Técnica de expertos na regulación do sistema eléctrico? 

3.- Dada a importancia das conclusións desta Comisión Técnica e a súa 

repercusión no mantemento de miles de postos de traballo industriais en Galicia, 

acepta a Xunta de Galicia o seu traslado a este Parlamento para ser debatido na 

Comisión 6ª? 
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4.- Dada a urxencia de ter un ditame, que datas contempla a Xunta de Galicia 

para ter todo o proceso pechado e dar o seu traslado ao Ministerio de Transición 

Enerxética? 

 

 

 Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Francisco Casal Vidal 

   Deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Francisco Casal Vidal na data 11/01/2019 10:31:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao e Carmen Santos Queiruga, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 1ª 

 

O concello de Vigo e Portos do Estado negáronse a facilitar a documentación á 

Comisión do Parlamento de Galicia que investiga as causas e responsabilidades 

derivadas do accidente producido na noite do 12 ao 13 de agosto no recinto 

portuario de Vigo durante o festival do Marisquiño. 

No escrito da autoridade portuaria de Vigo, remitida o 26 de decembro de 2018 

ao Parlamento, remite ao informe enviado pola asesoría xurídica de Portos do 

Estado, debido á consideración do porto de Vigo cualificado como porto de 

interese xeral do estado, e por tanto, sometido á competencia estatal de Portos de 

Estado. 

Doutra banda, o concello de Vigo, amparándose na normativa da Lei de Bases de 

Réxime Local e na Carta  Europea de Autonomía Local (CEAL), que sinala que 

os órganos executivos dos entes locais son responsables ante as súas Asembleas 

ou Consellos, e na autonomía do propio ente reclama a non inxerencia do 

Parlamento sobre cuestións de índole municipal, entendendo que non ten obriga 

de remisión  da mesma porque o Concello non se atopa supeditado ao control 

parlamentario. 

O Estatuto de Autonomía de Galicia recolle a competencia en xeral de Galicia, 

no artigo 27.2, a organización e réxime xurídico  das comarcas e parroquias  

rurais como entidades locais propias de Galicia, alteracións de termos municipais 
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comprendidos dentro do seu territorio e, en xeral, as funcións que sobre o réxime 

local lle correspondan á Comunidade ao amparo do artigo 149.1.18º da CE e o 

seu desenvolvemento.  Por tanto, existe unha sorte de concorrencia nas 

competencias estre Estado a través da Autoridade Portuaria en Vigo (na que se 

aplicaría a Lei de Portos e Mariña Mercante), as competencias do concello, por 

estar encravado o porto no termo municipal do Concello de Vigo, e as da 

Comunidade Autónoma de Galicia. 

Por todo o exposto o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª: 

1.- Que pensa a Xunta sobre a negativa de Portos do Estado de aportar a 

documentación necesaria á Comisión que investiga o accidente ocorrido no 

Marisquiño? E sobre a negativa á comparecencia das persoas da Autoridade 

Portuaria de Vigo? Coñece a Xunta se se fixo o requirimento formal a estas 

autoridades para que comparezan na Comisión  non Permanente de Investigación 

sobre o Marisquiño? 

2.- Que medidas lexítimas vai levar a cabo a Xunta para que Portos do Estado 

envíe a documentación á dita comisión? 

3.- Que lle parece a resposta de Portos do Estado e da Autoridade Portuaria de 

Vigo en canto cuestionan as competencias do Parlamento e da Xunta de Galicia, 

as dúas institucións de autogoberno máis representativas do noso pobo? 

4.- Que medidas ten pensado tomar a Xunta para que este tipo de accidentes non 

volvan ocorrer? Por que a Xunta non solicitou ao Ministerio de Fomento a 

revisións dos Portos cualificados como Portos de Interese Xeral  do Estado? 

Fíxoo xa ? En que data?  

5.- Que medidas tomou a Xunta de Galicia para garantir a seguridade das persoas 

no ámbito das súas competencias, tal e como recolle o artigo 9 da lei 10/2017, 

ante un evento destas características que mobiliza tantas persoas? Que medidas 
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adoptou a Xunta para garantir a seguridade do espectáculo e as estruturas nas que 

se celebraban e sobre as que ten como autoridade administrativa a labor de 

garantir a seguridade?  

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Carmen Santos Queiruga, 

Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 10:26:57 

 
Paula Vázquez Verao na data 11/01/2019 10:27:05 

 
Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 10:27:11 
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A Mesa do Parlamento 
 
Jacobo Moreira Ferro, César Fernández Gil, Guadalupe Murillo Solís, María Antón 
Vilasánchez, Teresa Egerique Mosquera, Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo 
Fariña, Antonio Mouriño Villar, Encarna Amigo Díaz e Martín Fernández Prado, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e 
Cultura. 
 
No interior do recinto escolar do CEIP Praza de Barcelos, ubicado na praza do mesmo 
nome na cidade de Pontevedra, existe dende os anos oitenta un transformador, que 
supón un evidente risco para a seguridade da comunidade escolar do centro, risco que 
vén sendo denunciado dende hai anos ante o Concello de Pontevedra. 
 
Recentemente, o pasado día 11 de decembro, sobre as dúas da tarde, un curtocircuíto 
provocou un incendio no transformador eléctrico que obrigou aos servizos de 
emerxencia a evacuar o colexio, ocupado nese momento por setenta nenos que se 
atopaban empregando o servizo do comedor escolar. 
 
Afortunadamente, soamente se produciron danos materiais, quedando a salvo todos os 
alumnos, profesorado e resto de persoal do centro. 
 
Tras o incendio, os pais e nais de alumnos do centro reclamaron que non se volvese 
instalar nunca máis un transformador no interior do recinto, e en sinal de protesta 
decidiron permanecer pechados no colexio ata que se lles garantira que así se faría. 
 
Finalmente, á noite dese mesmo día, os membros da comunidade educativa aceptaron 
permitir o paso de operarios da empresa de distribución co compromiso verbal de que o 
transformador será trasladado o antes posible. 
 

Resulta preciso resaltar que xa no ano 1984 o entón Director do Centro remitira un 
escrito ao Concello de Pontevedra esixindo a retirada do transformador, reinvindicación 
que se viña reiterando periodicamente. 

Así, no Pleno municipal do mes de xullo de 2016, o Grupo Municipal do Partido Popular 
formulou un rogo ao Alcalde para que se atendese a petición trasladada polo Consello 
Escolar para o soterramento do transformador, petición que obviamente non foi 
atendida polo Concello.  

Meses antes, o Concello se comprometera coa ANPA a soterrar o transformador.  
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Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Coñece o Goberno galego si o Concello de Pontevedra vai realizar as xestións 
oportunas para que se retire o transformador eléctrico do interior do recinto escolar do 
CEIP Barcelos? 
 
 
Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 11/01/2019 11:02:27 

 
César Manuel Fernández Gil na data 11/01/2019 11:02:41 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 11/01/2019 11:02:44 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 11/01/2019 11:02:52 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 11/01/2019 11:02:58 

 
Carlos Gómez Salgado na data 11/01/2019 11:03:07 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/01/2019 11:03:20 

 
Antonio Mouriño Villar na data 11/01/2019 11:03:28 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/01/2019 11:03:35 

 
Martín Fernández Prado na data 11/01/2019 11:03:39 
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A Mesa do Parlamento 
 
Martín Fernández Prado, César Fernández Gil, María Antón Vilasánchez, Teresa 
Egerique Mosquera, Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño 
Villar e Encarna Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
A Axencia para a Calidade do Sistema Universitario de Galicia (ACSUG) ten a misión 
fundamental de contribuír á mellora da calidade do Sistema Universitario de Galicia, 
para o cal se levan a cabo accións de elaboración de informes, avaliación, certificación 
e acreditación das actividades que desenvolven as universidades galegas, 
especialmente as relacionadas coa docencia, a investigación, a transferencia de 
coñecemento e a xestión.  
 
Esta axencia serve de soporte constante de recollida e canalización de información 
entre as universidades galegas, outras institucións e axentes sociais, de modo que 
contribúe a que o SUG se manteña permanentemente actualizado e adaptado ás 
necesidades sociais cambiantes. 
 
Polo tanto, A ACSUG pretende ser un referente canto á garantía de calidade das 
institucións de educación superior do SUG, e é recoñecida en Galicia, España e a nivel 
internacional pola súa independencia, transparencia e credibilidade. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta oral en 
Comisión: 
 
Cales son as principais actuacións de avaliación que realiza a Axencia para a Calidade 
do Sistema Universitario de Galicia (ACSUG) En relación coa acreditación institucional 
das universidades galegas? 
 
 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Fernández Prado na data 11/01/2019 11:07:53 

 
César Manuel Fernández Gil na data 11/01/2019 11:08:01 
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Maria Antón Vilasánchez na data 11/01/2019 11:08:04 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 11/01/2019 11:08:09 

 
Carlos Gómez Salgado na data 11/01/2019 11:08:19 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/01/2019 11:08:27 

 
Antonio Mouriño Villar na data 11/01/2019 11:08:33 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/01/2019 11:08:40 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-o

m
N

8F
M

Y
da

-6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

141941

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-omN8FMYda-6


 

 

A Mesa do Parlamento 
 
César Fernández Gil, María Antón Vilasánchez, Teresa Egerique Mosquera, Carlos 
Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar, Martín Fernández 
Prado e Encarna Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
É por todos coñecido que a Consellería de Educación da Xunta de Galicia proxectaba a 
creación dun Campus de FP en Vigo coa colaboración da Zona Franca, pero tras o 
cambio que se produciu no goberno central a través dunha moción de censura e o 
conseguinte cambio na dirección da zona Franca de Vigo, esta entidade decidiu 
desmarcarse unilateralmente do compromiso existente coa Xunta de Galicia para a 
creación deste campus de FP, o que veu a supoñer a inviabilidade deste proxecto.  
 
Tras estes acontecementos a Deputación de Ourense, a través do seu Presidente, 
amosouse partidaria de explorar a posibilidade de levar a cabo un proxecto de 
innovación na Formación Profesional na provincia de Ourense. Esta proposta de 
colaboración da Deputación de Ourense foi ben acollida polo goberno galego, de tal 
xeito que xa se teñen celebrado encontros entre as dúas institucións para traballar na 
elaboración deste novo proxecto de innovación na formación profesional na provincia 
de Ourense. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que proxecto está previsto implantar en Ourense en relación coa innovación na 
Formación Profesional?  
 
 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
César Manuel Fernández Gil na data 11/01/2019 11:10:27 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 11/01/2019 11:10:34 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 11/01/2019 11:10:40 
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Carlos Gómez Salgado na data 11/01/2019 11:10:51 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/01/2019 11:11:02 

 
Antonio Mouriño Villar na data 11/01/2019 11:11:10 

 
Martín Fernández Prado na data 11/01/2019 11:11:17 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/01/2019 11:11:30 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Manuel Lago Peñas, deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3.ª. 

O Instituto Galego de Estatística presentou o pasado dia 31 de outubro os 

resultados da explotación da mostra continua de vidas laborais. A MCVL é un 

conxunto de microdatos individuais, pero anónimos, extraídos dos rexistros da 

Seguridade Social que se completan con información fiscal procedente da AEAT 

e con información do Padrón Continuo facilitada polo INE. 

A MCVL  constitúe unha mostra representativa de todas as persoas que durante o 

ano tiveron relación coa Seguridade Social, ben porque estiveron afiliadas en 

situación de alta laboral, ben porque percibiron unha prestación contributiva ou 

subsidio por desemprego, ou ben porque percibiron algún tipo de pensión 

contributiva da Seguridade Social. 

Os ficheiros procedentes da Seguridade Social permiten reconstruír a historia 

laboral dos individuos da mostra dende o ano 1967: os episodios nos que o 

individuo estivo traballando e cotizando a  Seguridade Social e as características 

laborais destes episodios (duración, tipo de contrato, grupo de cotización, réxime, 

bases de cotización, etc.), así como os episodios de desemprego. 

Nesta explotación séguese a evolución salarial das mesmas persoas ao longo do 

tempo, o que permite saber de forma precisa cal é a evolución dos salarios, 

porque non son un agregado afectado por cambios na composición da forza de 

traballo –substituír fixos por temporais, por exemplo- senón as variacións no 

salario que ten unha persoa ao longo do tempo. 
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No informe do IGE faise unha desagregación dos datos por provincias para unha 

serie de variables relevantes, tanto no número de persoas con salarios baixos, a 

distribución por tramos de salario, a fenda salarial de xénero ou a evolución da 

mediana do salario dende 2002 a 2016. 

Na análise elaborada polo IGE a mediana salarial  en Pontevedra en 2016 era de 

14.137 euros brutos ao ano, isto é, 1.010 euros en 14 pagas, unha cifra que unha 

vez descontada a cotización á Seguridade Social se queda por debaixo de mil 

euros. 

  Pola súa vez, a mediana salarial pasou de 14035 euros anuais brutos en 2012 a 

14.137 euros brutos en 2016. Isto significa que en catro anos, tres de eles xa na 

fase alcista do ciclo económico, o salario mediano de Pontevedra aumentou en 

102 euros anuais. En termos relativos supón un incremento nominal do 0,7%, 

pero en realidade os salarios perderán poder adquistivo porque nese tempo o IPC 

acumulado é do 3,2%. 

No mesmo documento do IGE a mediana salarial en Pontevedra en 2016 era de 

16.549 euros brutos ao ano para os homes mentres que o salario mediano das 

mulleres apenas chegou a 12.021 euros. 

Polo anterior, o Grupo Parlamentar de En Marea formula a seguinte Pregunta: 

1.ª) Como valora o Goberno que  na provincia de Pontevedra houbera 110.775 

persoas asalariadas que ingresaron menos de 10.000 euros anuais, isto é, menos 

de 700 euros netos en 14 pagas, situación de precariedade salarial que afectou ao 

34% das persoas asalariadas da pronvincia? 

2.ª) Como valora o Goberno que o salario mediano en Pontevedra estea por 

debaixo de mil euros netos segundo o informe do IGE sobre a Mostra continua 

de vidas laborais? 
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3.ª) Como valora o Goberno que  na provincia de Pontevedra o 50% das persoas 

aslariadas non chegase a gañar mil euros netos ao mes en 14 pagas, isto é, que 

unha de cada dúas persoas aslariadas non chgue a mileurista? 

4.ª) Como valora o Goberno que o salario mediano en Pontevedra estea 

practicamente estancado dende 2012 en termos nominais, pero acumulando unha 

perda de poder adquisitivo do 2,5%, en especial tendo en conta que en 2014 se 

iniciou unha fase alcista do ciclo económico? 

5.ª) Como valora a Xunta que o salario mediano das mulleres sexa catro mil 

cincocentos euros inferior ao dos homes, isto é, que as mulleres sufran unha  

fenda salarial  do 38%? 

 

 Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Manuel Lago Peñas 

    Deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Manuel Lago Peñas na data 11/01/2019 11:32:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de 

En Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento do Parlamento, presenta 

a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 5.ª  

A construción dun novo centro de saúde na A Estrada, pode ser unha boa 

oportunidade para situar nun anexo ao mesmo, unha base do 061.  

Actualmente, a base do 061 atópase separada do centro de saúde, o que supón 

unha perda de tempo na recollida do equipo de facultativos, o cal debe saír todo 

xunto para atender ás Emerxencias sanitarias. Estimase polas profesionais, que a 

marxe de tempo que se aforraría sería entorno a 15 minutos, un tempo totalmente 

necesario en moitas das situación nas que a saúde depende dunha rápida resposta.  

Ademais, independentemente da mellora que supón de cara á atención sanitaria, a 

actual base onde se atopa situada a ambulancia do 061, resulta de todo incómoda 

para a limpeza a desinfección da ambulancia e do material, ademais de estar 

exposta a axentes climáticos como as xeadas ou as altas temperaturas. 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta:  

- Ten pensado a Consellería de Sanidade, dotar ao novo centro de A Estrada 

dunha base para o 061? 

- Non considera a Consellería de Sanidade, que resultaría moito máis 

axeitado este lugar que o actual? 

 

Santiago de Compostela, 9 de xaneiro de 2019. 
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Asdo.: Eva Solla Fernández 

Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 09/01/2019 18:02:12 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Julio Torrado 

Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A atención á saúde mental na área da Coruña está a presentar unha situación 

preocupante. Segundo están a denunciar desde inicios de 2017, e con maior intensidade 

desde setembro de 2018, profesionais sanitarios da área, a situación da Unidade de 

Hospitalización Psiquiátrica do CHUAC estase agravando progresivamente. 

 

As condicións de espazo e o procedemento de contención mecánica ou a necesidade de 

utilización de baños colectivos seguen a ser deficientes. As dotacións de equipos 

asistencias seguen a ser deficitarias, debendo o persoal facultativo de psiquiatría 

contratado a media xornada facer xornadas completas.  

 

A redución drástica da prestación de psicoloxía clínica na Unidade de Saúde Mental 

Infanto-xuvenil do Hospital Materno Infantil, substituída por prestación psiquiátrica, é 

preocupante. Impídese o acceso directo á atención psicolóxica, aínda que sexa derivado 

desde atención primaria. Tras o recorte en 2010 por parte do servizo de Psiquiatría do 

tempo de atención asignado a unha das prazas de psicoloxía clínica do Materno, en 

outubro de 2018 vólvese reducir o tempo de atención do psicólogo á poboación infanto-

xuvenil, limitándose a un día por semana, designándose paralelamente a un psiquiatra 

como reforzo da unidade para alixeirar a lista de espera.  

 

Esta situación está na práctica imposibilitando de forma xeral o acceso a asistencia 

psicolóxica dunha importante franxa de poboación infanto-xuvenil na área da Coruña. 

 

Ademais, a Unidade de Psiquiatría do Hospital Marítimo de Oza está tamén en situación 

de sobre ocupación, o que impide unhas condicións propicias para proporcionarlle ao 

doente un entorno estruturado e estable que non entorpeza a súa evolución terapéutica. 

Esta situación agrávase polas deficiencias estruturais de baños compartidos e de 

habitacións de vixilancia e monitorización intensiva. 

 

Ante a preocupante situación exposta, os deputados e as deputadas que asinan formulan 

a seguinte pregunta: 

 

 

Que medidas está adoptando ou ten previsto adoptar o Goberno galego, a través do 

Sergas e da EOXI da Coruña, para paliar con urxencia esta grave situación asistencial 

na atención á saúde mental na área da Coruña? 
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Pazo do Parlamento, 11 de xaneiro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 11/01/2019 12:25:36 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 11/01/2019 12:31:10 

 
Julio Torrado Quintela na data 11/01/2019 12:31:50 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 11/01/2019 12:31:58 
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A Mesa do Parlamento 
 
Martín Fernández Prado, César Fernández Gil, María Antón Vilasánchez, Teresa 
Egerique Mosquera, Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño 
Villar e Encarna Amigo Díaz, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 
 
No mes de outubro de 2018, o padroado de Afundación presentou unha solicitude de 
recoñecemento da Universidad Internacional de la Empresa (UIE), unha petición da 
que tamén teñen constancia os reitores das tres universidades galegas e os restantes 
membros do Consello Galego de Universidades (CGU). De feito, na última reunión do 
CGU comunicouse que a Secretaría Xeral de Universidades está a analizar a 
documentación presentada co obxecto de emitir o preceptivo informe previsto no 
procedemento administrativo de recoñecemento de universidades privadas regulado na 
normativa vixente. 
 
O procedemento para o recoñecemento dunha universidade privada ven regulado na 
Lei 6/2013, de 13 de xuño, do Sistema Universitario de Galicia, a cal sinala na sección 
primeira do seu capítulo II os requisitos e o procedemento de recoñecemento dunha 
universidade privada no SUG.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
En que situación se atopa o procedemento de recoñecemento da Universidad 

Internacional de la Empresa (UIE), iniciado polo padroado de Afundación no pasado 
mes de outubro de 2018?  
 
 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Fernández Prado na data 11/01/2019 13:24:59 

 
César Manuel Fernández Gil na data 11/01/2019 13:25:14 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 11/01/2019 13:25:17 
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Teresa Egerique Mosquera na data 11/01/2019 13:25:24 

 
Carlos Gómez Salgado na data 11/01/2019 13:25:33 

 
María Isabel Novo Fariña na data 11/01/2019 13:25:46 

 
Antonio Mouriño Villar na data 11/01/2019 13:25:54 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 11/01/2019 13:26:02 
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1 GP En Marea 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo e Manuel Lago Peñas, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no 

artigo 156 do Regulamento da Cámara presentan  a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión. 

 

Segundo figura na web da Xunta de Galicia, durante o pasado mes de decembro 

de 2018 a Consellería de facenda realizou un gasto de 39.468€ en medios de 

comunicación de carácter local (televisión e prensa), co obxecto de reforzar 

informativamente os orzamentos de 2019. 

Esta información fai exclusivamente referencia ao gastado en publicidade en 

medios de carácter local e non contempla o posible gasto efectuados en medios 

de ámbito nacional.  

Estas informacións en realidade son utilizadas para vender con cartos públicos 

unha visión partidaria e sesgada do orzamento da Xunta de Galicia, facendo polo 

tanto un uso espurio dos recursos públicos  

Por estes motivos o Grupo Parlamentario de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

Cal é o obxectivo real deste gasto? 

Considera o Goberno apropiado este dispendio de cartos públicos? 

Cal foi o total aboado por este concepto, en todos os medios? 
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2 GP En Marea 

 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

 

Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

Manuel Lago Peñas 

Deputada e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 11/01/2019 13:58:38 

 

José Manuel Lago Peñas na data 11/01/2019 13:58:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco e Raúl Fernández Fernández, deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O virus da peste porcina africana (PPA) é un dos máis complexos que existen, e 

posúe unha gran variabilidade xenética. Ao contrario do que adoita pensarse non 

é de doada transmisión, pero si extremadamente resistente, por exemplo, en 

sangue e feces. 

 

En España a última vez que entrou foi en 1960 e erradicouse en 1995, dándose 

algúns focos no 2001 e 2002 nalgunhas provincias. Con todo, en países do centro 

e do leste de Europa como Bielorrusia, Estonia, Polonia, Eslovenia e, 

recentemente, Bélxica, esta peste mantense activa desde 2005 en poboacións de  

xabarís silvestres e é por iso que algúns gobernos están a levar a cabo programas 

de vacinación. 

 

Actualmente, China leva 10 provincias infectadas polo que agora o país máis 

preocupado é EEUU onde están a poñer en marcha numerosas medidas (xa que 

importan moito desde o país asiático). 

 

En España, o labor excelente por parte do Ministerio de Agricultura confiando 

nos científicos especialistas foi fundamental para a súa erradicación. Ademais, 

dese brote aprendéronse moitas cousas que serviron para que agora o noso sector 

porcino se modernizase e estea nos primeiros postos en canto á  bioseguridade, 

benestar animal e seguridade alimentaria en Europa e no mundo. 

 

A xa de por si elevada concentración de xabarís en Europa, España e Galicia 

aínda experimentou un crecemento nos últimos anos. Este é un dos factores que 

provocaron o último brote en Europa xa que, aínda que estea prohibido o traslado 

de  xabarís entre países, é imposible controlar o movemento dos animais. 

 

A pesar de que na actualidade non existe unha vacina 100 % eficaz, si que se 

prevé que a haxa en dous anos aproximadamente, segundo os científicos, razón 

pola que  é necesario tomar medidas para evitar que os xabarís da península non 

se infecten. 

 

A  bioseguridade álzase así como a ferramenta máis eficaz que temos para 

combater as posibles infeccións e é por iso que hai que tratar de ser previsores e 
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estar preparados por se acaso, xa que, Galicia, ao ser unha gran produtora 

porcina, tería moito que perder. 

 

 

Por iso os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 
1ª) Que medidas preventivas está a tomar a Xunta de Galicia para evitar as 

potenciais infeccións dos xabarís e os porcos? 

 

2ª)  Ten o Goberno galego un censo actualizado do número de  xabarís que hai en 

Galicia, se fora o caso, cantos  xabarís hai en Galicia, delimitados por provincias? 

 

3ª) Ten previsto adoptar algunha campaña informativa relativa a esta praga que se 

está estendendo por Europa? 

 

Pazo do Parlamento, 11 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 11/01/2019 13:55:38 

 
Raúl Fernández Fernández na data 11/01/2019 13:56:00 
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1 GP En Marea 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan  a seguinte Pregunta, para a súa resposta 

oral na Comisión 4.ª 

Durante o pasado ano, logo de que o Presidente da Xunta de Galicia fixera unha 

reestruturación do goberno cesando e nomeando novas conselleiras, foi 

constituída a nova Consellería de Economía e Turismo. 

Dende ese momento esta consellería non ten rexistrada ningunha factura na web 

de transparencia onde se publican os contratos menores das consellerías e entes 

de pendentes da Xunta.  

Por estes motivos o Grupo Parlamentario de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª 

 

Cal é o motivo da inexistencia desta información na web de transparencia da 

Xunta referida a Consellería de Cultura e Turismo.  

 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luca Chao Pérez 

Anxeles Cuña Bóveda 

Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-A

q1
n4

no
W

N
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

141957

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Aq1n4noWN-8


 
 
 

 

2 GP En Marea 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 11/01/2019 14:08:59 

 

Luca Chao Pérez na data 11/01/2019 14:09:07 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Paula 

Vázquez Verao, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª. 

 

A redución dun profesor nas aulas do colexio Virxe da Luz de Portomarín  fixo 

que se tiveran que agrupar o alumnado de 3 grupos de primaria. O ano pasado 

este colexio xa tivera que agrupar dous cursos nun, e cun só menor contaban cun 

profesor máis. 

A directora do colexio comunicou esta situación á comunidade escolar no mes de 

setembro, cando xa se iniciara o curso, o que imposibilitou a procura dunha 

solución ao problema. 

Esta situación é preocupante xa que obriga a tres grupos de primaria a 

concentrarse nun só grupo coa perda de calidade da docencia xa que as 

necesidades dos menores son diferentes. 

Segundo o alcalde o problema é da dirección do centro, posto que hai 4 

profesores no centro e outros catro de apoio para 38 alumnos.  Segundo a súa 

opinión “Se houbera organización podíase facer desdobramento de grupos e 

incluso buscar un profesor de apoio” 

A ANPA que se reuniu con Educación non está conforme coa postura da mesma 

sobre as ratios que segundo lle comunicou o inspector de Educación están dentro 

da normalidade.  
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A cuestión da redución de profesorado levarase ante a Consellería de Educación 

e ante a Valedora do Pobo . 

O caso que estamos a vivir en Portomarín non é unha excepción na provincia de 

Lugo e Ourense nin no interior de Pontevedra ou a Coruña. Sen ir máis lonxe, no 

veciño Concello do Páramo as nenas e nenos están sufrindo unha situación 

idéntica.  

Esta situación provoca falta de igualdade de oportunidades nas nenas e nenos de 

escolas rurais que que ven como por cada hora de clase, a necesidade de repartir 

os tempos de ensinanza entre 3 niveis diferentes, determina menos de vinte 

minutos de dedicación por nivel, algo que contrasta coa normalidade no que vive 

o alumnado que estuda en centros das cidades.  

A maiores, cómpre indicar que a diferente etapa de madurez intelectual e persoal 

dos nenos e nenas fan que o sistema de levanza da docencia non sexa o idóneo e 

a perda de tempo en cada aula a consecuencia das diferentes necesidades 

pedagóxicas asociadas ao propio comportamento e as diferentes dinámicas 

grupais condicionen completamente o desenvolvemento da función docente. 

A inequidade do acceso da poboación rural ao dereito fundamental á educación é 

evidente. 

É lamentable que esta situación se produza mentres se leva anunciado, dende hai 

dous anos, como a lexislatura do rural de Feijóo, que realmente condena  ás 

pequenas vilas do interior de Galicia, retirando profesores dos centros educativos 

para que a xente teña que emigrar á cidade. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

PREGUNTAS para a súa resposta oral en Comisión: 
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1. Ten constancia a Xunta do que ocorre nos centros escolares de Galicia por 

mor dos recortes? 

2. Coñece o problema do Colexio de Portomarín no que xa o ano pasado se 

concentraron  dous cursos, e este ano tres por falta de profesores? 

3. Que medidas pensa tomar a Xunta para garantir o dereito a recibir 

educación en igualdade de condicións no rural? 

4. Parécelle a Xunta que é de recibo  que a educación sexa só cuestión de 

números e non de dereitos ? 

 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Paula Vázquez Verao 

   Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:15:55 

 

Luca Chao Pérez na data 11/01/2019 14:16:03 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 11/01/2019 14:16:11 
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Paula Vázquez Verao na data 11/01/2019 14:16:44 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga, Paula Vázquez Verao e 

Davide Rodríguez Estévez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

Os Grupos de Emerxencias Supramunicipais (GES) creáronse no ano 2013 por 

un convenio de colaboración entre a Xunta de Galicia, as Deputacións 

provinciais e a Federación Galega de Municipios e Provincias (FEGAMP) para 

cubrir a rede de emerxencias de Galicia, pois había zonas de sombra, onde os 

parques de bombeiros non chegaban a dar cobertura.  

Os GES cobren zonas rurais e concellos de menos de 20.000 habitantes. Na 

actualidade, as 300 persoas que conforman os GES prestan servizo a 174 

concellos, dos 313 concellos existentes.   

No relativo ás competencias correspondentes á Xunta de Galicia, establecíase 

que a Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza era o departamento encargado de xestionar as competencias que en 

materia de protección civil e emerxencias ten atribuídas a Comunidade 

Autónoma de Galicia, e máis especificamente, a Dirección Xeral de Emerxencias 

e Interior encadrada na súa estrutura. Pola súa banda, a Consellería de Medio 

Rural era o departamento encargado de xestionar as competencias inherentes ás 

medidas de prevención e defensa contra os incendios forestais.    

Ás Deputacións Provinciais corresponderíalles a asistencia e cooperación 

xurídica, económica e técnica aos concellos, para garantir a prestación integral e 

adecuada dos servizos públicos, no territorio da súa competencia, e en particular, 
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participar na coordinación da administración local coa Comunidade Autónoma 

co fin de garantir os principios de solidariedade e equilibrio intermunicipal. De 

acordo co previsto na Lei 5/2007, do 7 de maio, de Emerxencias de Galicia, os 

órganos de goberno provinciais exercerán as súas competencias garantindo a 

prestación do servizo de protección civil e xestión de emerxencias, incluídos os 

servizos contra incendios e de salvamento, naqueles municipios que non conten 

con servizos propios.       

Pola súa banda, os municipios deberán prestar á súa cidadanía os servizos 

públicos que contribúan a satisfacer as necesidades e aspiracións da comunidade 

de veciños, entre os que se atopan a seguridade en lugares públicos e a protección 

civil e extinción de incendios, polo que teñen necesidade de contar con medios 

para poder facer fronte ás súas competencias, compartidas e concorrentes, en 

materia de protección civil e emerxencias.    

Co convenio orixinal (asinado en 2012 e vencido a 31 de decembro de 2015), 

prorrogado nunha primeira ocasión ata o 31 de decembro de 2018, prantéxase 

agora a posibilidade de prorrogalo outros tres anos, ata o 31 de decembro de 

2021.  

Segundo o convenio en vigor, a Xunta -a través de Vicepresidencias e da 

Consellería de Medio Rural- financia o 60% do custe, os concellos un 20% e a 

deputación respectiva o 20% restante.  

Os GES foron para as emerxencias e cunha concepción como servizo municipal: 

ao servizo das alcaldías, como demostran as competencias definidas no convenio 

da súa creación, os procesos selectivos establecidos, un financiamento 

incomprensible e unha distribución territorial cuestionable nalgúns casos.    

Xa no convenio de creación dos GES se establecía, e mantense actualmente, 

unha “Comisión de Seguimento” para o seguimento e coordinación das accións 

previstas no convenio. Nesta Comisión están representadas a Vicepresidencia e 
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Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza, a Consellería de 

Medio Rural, as Deputacións e a FEGAMP. As súas funcións son velar polo 

cumprimento do convenio, propoñer as medidas necesarias para garantir o 

exercicio coordinado das competencias de cada unha das partes, resolver 

problemas de interpretación e cumprimento que poidan xurdir na aplicación do 

convenio, etc.    

Esta Comisión de Seguimento está constituída, ademais de por representantes da 

Xunta, FEGAMP e Deputacións, por representantes de administracións 

(alcaldías) que na maioría dos casos son alcaldes de concellos sede de GES, o 

que fai cuestionable que o control e fiscalización do servizo que realicen sexa 

obxectivo e rigoroso.  

Segundo consta no convenio de colaboración, a Comisión de Seguimento 

solicitará ao remate da vixencia do convenio á Federación Galega de Municipios 

e Provincias un informe técnico correspondente ao grao de cumprimento dos 

obxectivos programados e a relación detallada dos pagos efectuados por cada 

concello, correspondentes aos meses de vixencia do convenio, aos efectos, no seu 

caso, do reintegro dos importes non liquidados.   

 

Por todo o exposto, os deputados e as deputadas asinantes formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

 

1.ª) Ten pensado a Xunta, xunto co resto de Administracións implicadas, incluír á 

Asociación de Grupos de Emerxencias Supramunicipais de Galicia (AGESGA), 

como representación dos GES na Comisión de Seguimento, como organismo 

elixido libremente polo persoal que a conforma, tendo voz así na Comisión de 

Seguimento os actores esenciais da prestación do servizo, o persoal dos GES, 
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para garantir un seguimento obxectivo e rigoroso do cumprimento das cláusulas 

estipuladas no convenio de colaboración? 

 

2.ª) Fai a Xunta algún tipo de seguimento e fiscalización dos informes técnicos 

emitidos pola Comisión de Seguimento dos GES?.  

 

3.ª) Ten pensado a Xunta darlle traslado deses informes técnicos aos GES ou a 

AGESGA, pois nin están na Comisión de Seguimento nin teñen ningún tipo de 

información sobre os citados informes?.   

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Paula Vázquez Verao 

    Davide  Rodríguez Estévez 

   Deputadas e deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:24:30 
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Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:24:40 

 

Paula Vázquez Verao na data 11/01/2019 14:24:47 

 

David Rodríguez Estévez na data 11/01/2019 14:24:56 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga, Paula Vázquez Verao e 

Davide Rodríguez Estévez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

Os Grupos de Emerxencias Supramunicipais (GES) creáronse no ano 2013 por 

un convenio de colaboración entre a Xunta de Galicia, as Deputacións 

provinciais e a Federación Galega de Municipios e Provincias (FEGAMP) para 

cubrir a rede de emerxencias de Galicia, pois había zonas de sombra, onde os 

parques de bombeiros non chegaban a dar cobertura.  

Co convenio orixinal (asinado en 2012 e vencido a 31 de decembro de 2015), 

prorrogado nunha primeira ocasión ata o 31 de decembro de 2018, prantéxase 

agora a posibilidade de prorrogalo outros tres anos, ata o 31 de decembro de 

2021.  

No convenio recóllense as funcións encomendadas a estes Grupos de 

Emerxencias Supramunicipais, entre as que se atopan: intervir en incendios 

forestais e urbanos no ámbito territorial da súa demarcación, definir redes de 

faixas de xestión da biomasa de prevención e defensa contra os incendios 

forestais, investigar a propiedade das redes de faixas secundarias de xestión de 

biomasa forestal, prácticas preventivas, de carácter local e a pequena escala, para 

crear descontinuidades verticais e horizontais da cuberta vexetal, mediante rozas 

en terreos forestais de titularidade dos concellos ou de propietario descoñecido e 

perímetros e parcelas declaradas como abandonadas, realizar actuacións de 

prevención de pragas (vespa velutina...) como control e retirada de niños, intervir 

en situacións de risco e de emerxencia para manter a rede de estradas mediante a 
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limpeza e retirada de obxectos, especialmente no caso de accidentes, intervir en 

situacións derivadas de riscos naturais, nevaradas, inundacións, temporais, 

xeadas, choivas intensas, sismos, derrubamentos...., colaborar en casos de 

aglomaracións de persoas en lugares e momentos determinados, etc.  

Estas funcións en numerosas ocasións vense distorsionadas ao serlles 

encomendadas outras tarefas polas alcaldías dos concellos onde se atopan, que o 

que fan é restarlle tempo para atender ás emerxencias, demorando a resposta ás 

mesmas, pois as funcións dos GES son de emerxencias, non de vías e obras, 

recollida de lixo, alumeado, albanelería, desbroce ou calquera outra 

encomendada dende a alcaldía ao marxe das establecidas no convenio.    

A incapacidade das Administracións implicadas, nomeadamente da Xunta de 

Galicia a través da Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, 

Administracións Públicas e Xustiza de dotar un servizo con tódalas garantías 

para que se preste de forma eficaz e consonte ás funcións que teñen 

encomendadas é a causa de que actualmente non estea a funcionar como tal a 

rede de emerxencias e non haxa definido rigorosamente un mapa de emerxencias 

de Galicia, pois consénteselles aos concellos empregar ao persoal adscrito a este 

colectivo para realizar labores que nada teñen que ver coas súas funcións.  

As presións dalgúns consistorios neste senso, para que o persoal dos GES asuma 

desbroces e “peonadas” que non lle son propias, implican un retraso nos tempos 

de intervención ante emerxencias, por riba dos vinte minutos recomendados, 

unha práctica que resulta inaceptable e distorsiona as función dos GES. 

Ademais, a operatividade comarcal queda moi condicionada polo feito de realizar 

a contratación laboral e pagar o 20% do custe salarial e do propio operativo o 

concello sede no que se ubica o GES.  

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-2

5n
br

8e
R

r-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

141969

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-25nbr8eRr-9


 
 

 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 Ten pensado a Xunta de Galicia, modificar a Lei de Emerxencias de Galicia, 

definindo de xeito claro e preciso as funcións encomendadas aos Grupos de 

Emerxencias Supramunicipais?.  

 Ten pensado a Xunta de Galicia afastar o servizo dos GES da dependencia 

inmediata das alcaldías, encomendándoos ás Deputacións ou Consorcios 

Provinciais, pois estes servizos non son competencia dos concellos? 

 Ten previsto a Xunta de Galicia, un procedemento para fiscalizar a 

realización das labores encomendadas aos GES en cada concello, 

establecendo medidas correctoras para aqueles concellos que non se axusten 

ao estipulado no convenio?.  

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Luís Villares Naveira 

   Carmen Santos Queiruga 

   Paula Vázquez Verao 

   Davide Rodríguez Estévez 

  Deputadas e deputados do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:26:39 

 

Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:26:53 

 

Paula Vázquez Verao na data 11/01/2019 14:26:59 

 

David Rodríguez Estévez na data 11/01/2019 14:27:11 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carme Santos Queiruga e Eva Solla Fernández, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto 

no  artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A madrugada do pasado 13 de agosto durante a celebración en Vigo do 

Marisquiño, un dos máis importantes eventos estivais da cultura urbana en 

Galicia, tivo lugar o colapso da estrutura de formigón que tiña conta do espazo 

onde se estaba a desenvolver un dos concertos do festival. 

Os servizos de emerxencias actuaron cunha inmediatez e eficacia encomiables, e 

agora é o momento de determinarmos con exactitude que elementos relacionados 

coa seguridade das persoas poden ser susceptibles de mellora para aprendermos 

deste accidente para o futuro.  

Neste sentido, resulta vital coñecer se a Xunta de Galicia exerceu as 

responsabilidades que a Lei 10/2017, de espectáculos públicos de Galicia lle 

atribúe nos artigos 4 e concordantes.  

En consideración ao anterior, o grupo parlamentario de En Marea formula as 

seguintes preguntas para a súa resposta oral na Comisión 1ª: 

 

1. Que actividades de inspección e control desenvolveu a Xunta de Galicia 

en relación ao Festival do Marisquiño na súa edición de 2018 para 

verificar as condicións de cumprimento da normativa, especialmente en 

materia de seguridade? 
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2. Que resultado deron esas actividades? 

3. Existe expediente administrativo desas actuacións? 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:21:32 

 

Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:21:41 

 

Eva Solla Fernández na data 11/01/2019 14:21:48 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carme Santos Queiruga e Eva Solla Fernández, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A madrugada do pasado 13 de agosto durante a celebración en Vigo do 

Marisquiño, un dos máis importantes eventos estivais da cultura urbana en 

Galicia, tivo lugar o colapso da estrutura de formigón que tiña conta do espazo 

onde se estaba a desenvolver un dos concertos do festival. 

Os servizos de emerxencias actuaron cunha inmediatez e eficacia encomiables, e 

agora é o momento de determinarmos con exactitude que elementos relacionados 

coa seguridade das persoas poden ser susceptibles de mellora para aprendermos 

deste accidente para o futuro.  

Neste sentido, resultaría útil saber a eficacia dos plans de emerxencia das 

diferentes administracións con competencia na celebración do evento e as 

condicións en que se produciu.  

Ante a controversia existente sobre a activación do Plan de emerxencias do 

Concello de Vigo esa madrugada, o grupo parlamentario de En Marea formula a 

seguinte PREGUNTA: 

 

- Foi algún servizo dependente do Concello de Vigo quen deu a voz de 

alarma na Axencia Galega de Emerxencias sobre o acontecido no Festival 
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do Marisquiño a madrugada do 13 de agosto e, de non ser o caso, foi 

algunha outra administración/institución pública quen o fixo? 

 Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

   Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:18:42 

 

Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:18:50 

 

Eva Solla Fernández na data 11/01/2019 14:18:58 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga, Paula Vázquez Verao e 

Davide Rodríguez Estévez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

A Lei 5/2007, do 7 de maio, de Emerxencias de Galicia estrutura de forma 

coordinada o labor das distintas administracións públicas con competencias 

nestas materias e fixa o ámbito de colaboración da sociedade civil.  

Esta Lei define a protección civil como “un servizo público esencial organizado 

nun sistema integrado de actuación para lles facer fronte aos riscos ordinarios e a 

riscos graves coa participación das distintas administracións públicas, baixo a 

coordinación e a dirección da Xunta de Galicia e coa colaboración cidadá”. A 

Constitución, o Estatuto de autonomía de Galicia, a Lei de protección civil e as 

sentenzas 123/1984, do 18 de decembro e 133/1990, do 19 de xullo, coinciden no 

citado carácter de servizo público esencial.      

Esta Lei regula o sistema integrado de protección civil e emerxencias en Galicia, 

dirixido a adoptar medidas preventivas que eviten situacións de risco, a actuar no 

caso de risco ordinario e a protexer a integridade das persoas e os bens de 

titularidade pública ou privada e mais o ambiente de danos en situacións de 

emerxencia ou grave risco provocados por catástrofes, calamidades, accidentes e 

outras situacións ou continxencias análogas.  

Un dos obxectivos fundamentais desta Lei é establecer con precisión a 

distribución das responsabilidades públicas en materia de protección civil e 

xestión de emerxencias sen modificar substancialmente a repartición de 
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competencias e atribucións entre as distintas administracións públicas e os 

órganos administrativos que existía ate o momento, mais clarificándoa.   

Segundo establece a Lei, o papel da Xunta céntrase en tres funcións 

fundamentais: a superior coordinación e dirección da protección civil, a xestión 

dos servizos que se considere necesario prestar de forma unitaria para todo o 

territorio galego e a xestión das emerxencias que superen os medios de resposta 

dos que dispoñen as entidades locais. Aos órganos de goberno dos entes 

provinciais (deputacións) correspóndelles garantir o cumprimento polos 

concellos das súas obrigas neste ámbito. Por último, aos municipios e ás 

entidades locais supramunicipais, de ser o caso, correspóndelles a prestación dos 

servizos de protección civil e a actuación inicial ante calquera situación de 

emerxencia que se detecte, coas previsións do artigo 331.1 da Lei 5/1997, de 

Administración local de Galicia.  

Os municipios, segundo citada Lei e a Lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das 

bases do réxime local, deberán prestar á súa cidadanía os servizos públicos que 

contribúan a satisfacer as necesidades e aspiracións da comunidade de veciños, 

entre os que se atopan a seguridade en lugares públicos e a protección civil e 

extinción de incendios, polo que teñen necesidade de contar con medios para 

poder facer fronte ás súas competencias, compartidas e concorrentes, en materia 

de protección civil e emerxencias.    

Por tanto, correspóndelle ao Consello da Xunta, como órgano superior de 

dirección e coordinación da protección civil e da xestión de emerxencias, entre 

outras competencias, establecer as liñas de cooperación en materia de protección 

civil coa Administración xeral do Estado e coas demais administracións públicas 

de Galicia, exercer a potestade de substitución das entidades locais nos casos e 

nos termos previstos na Lei (artigo 28) e exercer a potestade sancionadora nos 

termos establecidos.   
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Ás deputacións correspóndelle, entre outras competencias, facilitarlle a asistencia 

técnica e financeira aos concellos da provincia para a elaboración e a execución 

dos plans de emerxencia, poñer a disposición da autoridade que exerza as 

funcións de dirección e coordinación de cada emerxencia os medios e recursos 

dispoñibles da súa titularidade que figuren nos plans correspondentes cando lles 

sexan requiridos, garantir a prestación do servizo de protección civil e xestión de 

emerxencias, incluídos os servizos contra incendios e de salvamento, naqueles 

municipios que non conten con servizos propios, por non resultaren obrigados ou 

por teren obtida a dispensa deles.         

A Xunta poderá proceder á substitución das entidades locais (artigo 28 Lei 

Emerxencias) cando estas, de xeito reiterado, incumpran calquera das obrigas 

que a Lei de Emerxencias lles impón, como aprobar e activar os correspondentes 

plans de protección civil, poñer a disposición da autoridade que exerza as 

funcións de dirección e coordinación de cada emerxencia os medios e os recursos 

dispoñibles da súa titularidade que figuren nos plans correspondentes ou lle fosen 

requiridos, etc.   

No marco das súas competencias no relativo ás relacións coas entidades locais 

galegas, a Xunta poderá establecer acordos, convenios e protocolos de 

colaboración e cooperación cos entes que integran a Administración local para 

unha mellor e máis efectiva coordinación interadministrativa.    

Para dar cumprimento ao manifestado, a Xunta, as deputacións provinciais e a 

FEGAMP acordan a través dun convenio de colaboración, a creación, no ano 

2013, dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais (GES), que complementarán a 

atención das emerxencias e extinción de incendios forestais, xunto cos parques 

de bombeiros municipais e os parques de bombeiros comarcais, de forma que 

cubrirán zonas desprovistas de servizos de emerxencia, co ámbito de actuación 

superior ao municipal, sen que os límites administrativos das provincias supoñan 
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cortapisas á hora de intervir en zonas perimetrais ás sedes de localización de 

ditos grupos.   

Os GES cobren zonas rurais e concellos de menos de 20.000 habitantes. Na 

actualidade, as 300 persoas que conforman os GES prestan servizo a 174 

concellos, dos 313 concellos existentes. Estes Grupos foron creados para as 

emerxencias e cunha concepción como servizo municipal: ao servizo das 

alcaldías, como demostran as competencias definidas no convenio da súa 

creación, os procesos selectivos establecidos, un financiamento incomprensible e 

unha distribución territorial cuestionable nalgúns casos.    

Xa no convenio de creación dos GES se establecía, e mantense actualmente, 

unha “Comisión de Seguimento”, entre cuxas funcións se atopan velar polo 

cumprimento do convenio, propoñer as medidas necesarias para garantir o 

exercicio coordinado das competencias de cada unha das partes, resolver 

problemas de interpretación e cumprimento que poidan xurdir na aplicación do 

convenio, etc.    

Esta Comisión de Seguimento está constituída, ademais de por representantes da 

Xunta, FEGAMP e Deputacións, por representantes de administracións 

(alcaldías) que na maioría dos casos son alcaldes de concellos sede de GES, o 

que fai cuestionable que o control e fiscalización do servizo que realicen sexa 

obxectivo e rigoroso.  

Dende En Marea, xa en numerosas ocasións se cuestionou e denunciou a 

distorsión de funcións que dende certas alcaldías se facían con estes Grupos ao 

encomendarlles tarefas que o que fan é restarlle tempo para atender ás 

emerxencias, demorando a resposta ás mesmas, pois as funcións dos GES son de 

emerxencias, non de vías e obras, recollida de lixo, alumeado, albanelería, 

desbroce ou calquera outra encomendada dende a alcaldía ao marxe das 

establecidas no convenio. Tamén denunciamos as carencias de materiais, 
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recursos e infraestruturas para o correcto e eficiente exercicio das súas funcións, 

así como a xestión do persoal integrante dos GES ou que na actualidade non 

estea a funcionar como tal a rede de emerxencias e non haxa definido 

rigorosamente un mapa de emerxencias de Galicia, pois consénteselles aos 

concellos empregar dito servizo supramunicipal ao seu antollo.  

Non é suficiente con que a Lei de Emerxencias recolla que as deputacións 

provinciais deben garantir a prestación do servizo de protección civil e xestión de 

emerxencias naqueles municipios que non conten con servizos propios, pois 

como se explicou, a distorsión das funcións dos GES debida á falta de definición 

clara das mesmas e a dependencia inmediata das alcaldías destes servizos que 

non son competencia dos concellos xeran situacións irregulares ás que non se lle 

pon solución. 

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión:  

 Ten previsto a Xunta modificar a Lei de Emerxencias de Galicia, afastando 

o servizo dos GES da dependencia inmediata das alcaldías, 

encomendándoos ás Deputacións ou Consorcios Provinciais, ao non ser 

estes servizos competencia dos concellos?. 

 

 Ten previsto a Xunta modificar a Lei de Emerxencias de Galicia, incluíndo a 

potestade de substitución (artigo 28) cando os concellos non cumpran coas 

competencias asignadas en materia de emerxencias para tutelar ou suplir 

ditas competencias por un ente superior (Deputación, Consorcio Provincial 

ou a propia Xunta)?.   
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 Establecerá a Xunta mecanismos claros e protocolizados para cumprir a súa 

función inspectora e sancionadora neste ámbito, como garante da prestación 

dun servizo público de calidade?   

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Paula Vázquez Verao 

    Davide Rodríguez Estévez 

   Deputadas e deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 11/01/2019 14:29:27 

 

Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:29:35 

 

Paula Vázquez Verao na data 11/01/2019 14:29:42 

 

David Rodríguez Estévez na data 11/01/2019 14:29:47 
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 Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Dolores Toja Suárez, Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela, 

María Luisa Pierres López e José Manuel Pérez Seco, deputadas e deputados  

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A Orde do 7 de setembro de 2018 establece as bases reguladoras xerais en réxime 

de concorrencia competitiva, axudas a proxectos colectivos financiados polo 

Fondo Europeo Marítimo e da Pesca (FEMP), que contribúan á protección e 

recuperación da biodiversidade mariña a través dunha mellor xestión e 

conservación dos recursos mariños e dos seus ecosistemas, así como ao fomento 

da sensibilización ambiental. (DOG núm 180, 20.09.2018)  

As solicitudes das confrarías de Carril, Vilaxoán, Rianxo, Aldán, Ferrol e 

Barallobre non serán beneficiarias destas axudas, xa que os seus proxectos non 

foron admitidos a trámite. Estes fondos tiñan por destino financiar os gastos dos 

servizos de vixilancia e asistencias técnicas de bioloxía, de aí a súa  importancia. 

Existen discrepancias respecto á xestión levada a cabo na tramitación por parte 

da Dirección Xeral de Desenvolvemento Pesqueiro da Consellería do Mar. Así, 

por exemplo, no caso da Asociación de raiñeir@s da Ría de Arousa, indican que 

non teñen constancia de ter recibido ningún requirimento por parte da 

Administración con respecto a ese expediente administrativo, e si en cambio, 

recibíronse outras resolucións relativas a outros expedientes que afectan a esta 

entidade. 

O que está claro é que esta perda de fondo repercutirá directamente na menor 

vixilancia nas costas das confrarías afectadas, así como nunha menor asistencia 

técnica, o cal implica que por parte do Goberno galego, deberanse avaliar as 

consecuencias da perda no control e vixilancia, así como determinar que accións 

se levarán a cabo para paliar estes defectos. 

Por iso as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

1ª) Vai asumir o Goberno galego a vixilancia e asistencia técnica nas confrarías 

cuxos proxectos non foron admitidos a trámite, en caso positivo, cando? 
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2ª) Cales foron os motivos de exclusión de cada unha das confrarías cuxos 

proxectos non foron admitidos a trámite? 

3ª) Valorou o Goberno galego as consecuencias da perda de control e vixilancia 

nas confrarías afectadas, derivadas da perda das axudas, en caso positivo, que 

conclusións obtivo? 

4ª) Que requirimentos de documentación se lle realizaron á Asociación de 

raiñeir@s da Ría de Arousa e cando? 

 

Pazo do Parlamento, 11 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Dolores Toja Suárez na data 11/01/2019 14:58:06 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 11/01/2019 14:58:20 

 
Julio Torrado Quintela na data 11/01/2019 14:58:27 

 
María Luisa Pierres López na data 11/01/2019 14:58:34 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 11/01/2019 14:58:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Patricia Vilán Lorenzo e Juan Manuel Díaz 

Villoslada, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 1ª. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 31 de decembro de 2018, a Vicepresidencia e 

Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza publicou a Orde 

do 18 de decembro de 2018 pola que se establecen as bases reguladoras e se 

convocan subvencións para a creación e/ou mellora das infraestruturas, 

dotacións, instalacións e equipamentos vinculados á prestación de servizos 

municipais, destinadas a concellos de Galicia para o ano 2019, de forma 

individual e mediante o sistema de xestión compartida.  

 

O crédito consignado nos orzamentos xerais da Comunidade Autónoma de 

Galicia para o ano 2019 para esta subvención é de 2.999.999,00 € e a axuda 

económica poderá financiar ata o 80 % do orzamento da obra ou equipamento 

que se vai realizar, cun máximo de 40.000 € para as solicitudes individuais e 

50.000 € para as solicitudes conxuntas ou as presentadas por concellos 

resultantes dun proceso de fusión municipal ou en proceso de fusión. 

 

No artigo 1 das bases reguladoras establécese que o obxecto desta subvención é 

para a creación e/ou mellora das infraestruturas, dotacións, instalacións e 

equipamentos vinculados á prestación de servizos municipais que se indican: 

 

“a) Instalación, ampliación ou mellora das redes de luz pública. 

 

b) Pavimentación de camiños públicos municipais. 

 

c) Construción, mellora, ampliación ou rehabilitación de parques públicos 

e parques infantís. 

 

d) Construción, mellora, ampliación ou rehabilitación de edificios ou 

dependencias municipais destinados á prestación de servizos municipais 

e/ou dotación de equipamentos destes edificios ou dependencias. 

 

e) Construción, mellora, ampliación ou rehabilitación de instalacións 

deportivas de uso público e/ou dotación de equipamentos das referidas 

instalacións”. 
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E no artigo 11 establécense os criterios de avaliación, podéndose acadar ata un 

máximo de 100 puntos, que son os seguintes: 

 

“1. Co fin de fomentar a realización de proxectos conxuntos, incentivaranse as 

solicitudes presentadas por agrupacións ou asociacións de concellos para a 

realización dun proxecto común, reservándose 30 puntos da puntuación total. 

Para a valoración deste criterio teranse en conta: 

 

a) Pola presentación dunha solicitude conxunta asignaranse 15 puntos. 

 

b) A repercusión do orzamento do proxecto con respecto aos orzamentos 

municipais puntuarase ata 5 puntos, considerando a porcentaxe que o 

orzamento do proxecto representa con relación á suma dos créditos 

iniciais dos capítulos de gasto de capital (capítulos V a IX) dos 

orzamentos vixentes en 2017 en cada un dos concellos participantes. 

 

c) A valoración dos aforros obtidos puntuarase ata 10 puntos considerando 

a ratio de aforros obtidos co proxecto conxunto respecto do custo total por 

execución individual. 

 

No caso de presentar solicitude unha entidade resultante ou en proceso de 

fusión municipal, outorgaranse os 30 puntos previstos nesta alínea 1 pola 

simple presentación da solicitude. 

 

2. A necesidade das actuacións para as cales se solicita a subvención, con base no 

contido da memoria presentada por cada entidade solicitante, puntuarase ata 40 

puntos. 

 

3. A valoración do esforzo fiscal do concello ou concellos en atención á 

contribución media por habitante ao orzamento liquidado de 2017 calcularase 

dividindo os dereitos recoñecidos netos (capítulos I, II e III) entre o número de 

habitantes e asignaráselle un máximo de 15 puntos. 

 

4. Por acreditar unha boa xestión, ata 10 puntos. A valoración deste criterio 

realizarase sobre a base dun informe emitido pola intervención da entidade 

solicitante no cal se fagan constar os seguintes datos: 

 

a) Que a entidade local rendeu as contas do exercicio 2017 dentro do 

prazo legalmente establecido: 2 puntos. 

 

b) Que a entidade local cumpriu coa estabilidade orzamentaria no 

exercicio 2017: 4 puntos. 
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c) Que a entidade local aprobou no prazo legalmente establecido o 

orzamento 2017 e non o prorrogou: 4 puntos. No caso das asociacións ou 

agrupacións de concellos as puntuacións asignaranse baseándose nos 

informes emitidos polas respectivas intervencións municipais e só se 

puntuarán aqueles datos acreditados por todos os concellos que integran a 

solicitude. 

 

5. Pola porcentaxe de paro rexistrada, considerando o número total de persoas en 

situación de desemprego do concello ou concellos participantes en relación co 

total da poboación, asignaranse ata 5 puntos.” 

 

Para a asignación de puntuacións naqueles criterios que incorporan referencias a 

datos de poboación, utilizaranse as cifras oficiais do padrón municipal de 

habitantes en 1 de xaneiro de 2017, publicadas polo Instituto Galego de 

Estatística”. 

 

Á vista destes datos as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego dos obxectivos acadados con esta 

subvención nos últimos 3 anos? 

 

2ª) Considera o Goberno galego que a dotación orzamentaria para esta 

subvención nos últimos tres anos é suficiente para que os concellos de menos de 

30.000 habitantes poidan crear e/ou mellorar infraestruturas, dotacións, 

instalacións ou equipamentos vinculados á prestación de servizos municipais? 

 

3ª) Cantos concellos e cales se teñen beneficiado con estas subvencións nos 

últimos tres anos? 

 

4ª) Ten realizado o Goberno galego algún estudo que demostre que a solicitude 

conxunta incide na “mellora das condicións de vida das persoas residentes nas 

áreas rurais a través da mellora das dotacións existentes de infraestruturas básicas 

e do fomento da implantación e a reforma dos servizos básicos demandados pola 

poboación rural, proporcionándolle aqueles que cubran as súas principais 

necesidades, facilitando a implantación de actividades que poidan xerar emprego 

e fixar poboación, e procurando satisfacer as novas necesidades dos habitantes e 

das empresas das áreas rurais” tal e como se establece na exposición de motivos 

da dita orde de subvencións. 
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5ª) Cales son os obxectivos perseguidos para que os dous concellos fusionados 

que hai en Galicia, Oza-Pontecesures o Cerdedo-Cotobade, reciban 30 puntos de 

100 só por presentar a solicitude de subvencións? 

 

6ª) Obtiveron os concellos de  Oza-Pontecesures e Cerdedo-Cotobade  

subvencións nas convocatorias dos últimos tres anos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 11 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 11/01/2019 15:11:03 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 11/01/2019 15:11:10 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 11/01/2019 15:11:17 
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1 GP En Marea 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de 

En Marea ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta seguinte PREGUNTA para a súa resposta oral en Comisión. 

 

O Grupo Parlamentario de En Marea leva formulada máis de 100 preguntas 

escritas pedindo información sobre as diversas viaxes institucionais da Xunta, 

nunca obtivemos ningún tipo de información detallada, e apenas en 4 ocasións 

recibimos algunha información sobre os custes de parte das viaxes.  

Revisando a web da Xunta podemos atopar como o pasado mes de decembro de 

2018 a Fundación Galicia Europa abonou unha factura a unha empresa 

denominada TMS Limousine, especializada en aluguer de vehículos con 

condutor e mini buses  de alta gama, de 976€ para literalmente cubrir o seguinte 

gasto SERVICIOS DE TAXI VARIOS VISITAS CONSELLEIRAS DO MAR, DO MEDIO 

RURAL, DIRECTORA GAIN, VICE PRESIDENTE, DXRREE. 

Cando menos este apunte contable merece unha explicación suficiente da 

motivación do gasto.  

Por estes motivos o Grupo Parlamentario de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

Cal é o obxectivo real deste gasto? 

Tería o goberno algún problema en facilitar unha copia da factura? 

Cree necesario o goberno este tipo de servizo para as súas viaxes de traballo? 
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2 GP En Marea 

 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

Deputada do G.P. de En Marea 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 11/01/2019 14:04:16 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

Ao longo do verán evidenciouse a falta de recursos na Atención Primaria, 

consecuencia das políticas de recortes, con especial repercusión na falta de 

profesionais, o que impide a substitución de vacacións, a cobertura das prazas de 

pediatría ou unha correcta atención nos Puntos de Atención Continuada.  

O caso de Arcade é un máis que se une a este importante déficit do sistema 

público, xa que fai anos que o Centro de Saúde de Arcade padece importantes 

deficiencias como a masificación dos cupos de Atención Primaria e pediatría con 

máis de 1.500 tarxetas en adultos e máis de 1000 menores de 14 anos e cun 

poboación infantil en aumento, o que obriga as persoas doentes a esperar días a 

ser atendidas.  

Ademais, na época estival, a poboación aumenta en máis de 10.000 persoas, pero 

os servizos polo contrario diminúen, pechando consultas de medicina familiar de 

pediatría ao non substituírse ao persoal que está de vacacións.  

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

PREGUNTAS:  

 

- Considera o Goberno que é normal manter un Centro de Saúde nestas 

condicións? 

- Cando pensa dotar o Centro de Saúde de Arcade de profesionais 

suficientes para facer fronte á demanda asistencial?  
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- Non considera o Goberno que o número crecente de centros de saúde sen 

persoal suficiente indica a necesidade de novas prazas no conxunto da 

atención privada?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 14/01/2019 10:26:06 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro 

do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

Traballadores do 061 levan tempo advertindo do perigo dos vehículos de 

transporte sanitario urxente por incumprimento da normativa aplicable, 

especialmente na cuestión do peso e a falta de material.  

Como consecuencia das dilixencias previas abertas polo Xulgado de instrución 

número 2 de Santiago, nunha causa por presuntos delitos de prevaricación e 

tráfico de influencias na adxudicación dun concurso de transporte sanitario 

urxente do 061, un informe pericial encargado pola policía xudicial, constata o 

incumprimento da normativa e o exceso de peso respecto da masa máxima 

autorizada nos vehículos, exceso de polo menos  200 quilos, o que eleva o risco 

de accidentes, nun transporte que ten que facer fronte a conducións extremas, 

confirmando así o xa denunciado.  

Ademais do exceso de peso, son máis os incumprimentos detectados no informe, 

como por exemplo, a falta de rodas de reposto.  

Con todo, o goberno asegurou o ano pasado que se estaba a cumprir estritamente 

a normativa desoíndo as advertencias dos traballadores do servizo, en canto a 

falta de seguridade e a carencia de material.  

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

PREGUNTAS:  
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- Ten constancia a Xunta de Galicia da información contida no informe 

pericial? 

- Por que non solucionaron os incumprimentos de normativa detectados, 

pese as advertencias levadas a cabo polos traballadores do 061? 

- Pode asegurar o Goberno que as ambulancias UVI móbiles do 061 

compren co peso máximo permitido pola Lei?  

- Pode asegurar o Goberno que as ambulancias están en condicións de 

seguridade para traballadores e doentes?  

- Ten pensado levar a cabo algunha acción en relación ao problema 

detectado? 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 14/01/2019 10:28:23 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea,  ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª. 

Na actualidade estase en pleno proceso de reforma regulamentaria para redefinir 

a Redes Transeuropeas de Transporte definidas nos Regulamentos UE 1315/2013 

do Parlamento Europeo e do Consello do 11 de decembro de 2013 sobre as 

orientacións da Unión para o desenvolvemento da Rede Transeuropea de 

Transporte, e 1316/2013 do Parlamento Europeo e do Consello do 11 de 

decembro de 2013 polo que se crea o Mecanismo “Conectar Europa”. 

Entre estes corredores está o Corredor Atlántico do que ata agora estaba excluído 

totalmente Galiza. 

No mes de xuño de 2018 a Comisión da Unión Europea aprobaba a proposta de 

integración de Galiza no Corredor Atlántico , o que significou, como tal proposta 

e aínda en trámite no Parlamento Europeo (a votación programada no Comité do 

Parlamento Europeo, prevista para o 25/10/2018), unha boa nova e a reparación 

parcial do sinsentido que era a exclusión total de Galiza da rede de corredores de 

mercadorías europea. 

Posteriormente o Parlamento galego, a iniciativa do Grupo Parlamentar de En 

Marea, aprobaba unha Proposición non de lei na que se instaba á inclusión da 

conexión Vigo-Porto no Corredor Atlántico, por ser unha conexión fundamental 

para Galiza que atopa na unión co norte de Portugal un dos piares do seu futuro a 

nivel económico. 

Máis tarde a Comisión de Transportes do Parlamento europeo , no día de 22 de 

novembro, aprobou a inclusión de varias conexións, entre elas a Vigo-Porto no 
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Corredor Atlántico ou a Madrid-Valencia-Sagunto-Teruel-Zaragoza no Corredor 

Mediterráneo. 

Sorprendentemente, na xuntanza do Consello da Unión Europea de 3 de 

decembro, non se incluíu na proposta debatida a conexión Vigo-Porto e si en 

cambio a Madrid-Valencia-Sagunto-Teruel-Zaragoza. 

Descoñecemos a razón pola que o goberno español non incluíu dita conexión na 

proposta a debate, pero consideramos que é unha decisión que supón un trato 

desigual e inxusto con Galiza, á que se aparta da posibilidade de acceder en 

mellores condicións ao financiamento de actuacións de modernización e mellora 

da competitividade das conexións ferroviarias de mercadorías. 

O procedemento de reforma regulamentaria dentro das institucións europeas non 

está rematado e estase a tempo de reparar esta situación. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta: 

 

-Vai  esixir a Xunta de Galicia ao Goberno español a defensa da inclusión da 

conexión Vigo-Porto no Corredor Atlántico dentro do proceso de reforma 

regulamentaria dos Regulamentos UE 1315/2013 do Parlamento Europeo e do 

Consello do 11 de decembro de 2013 sobre as orientacións da Unión para o 

desenvolvemento da Rede Transeuropea de Transporte, e 1316/2013 do 

Parlamento Europeo e do Consello do 11 de decembro de 2013 polo que se crea 

o mecanismo “Conectar Europa”.? 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 
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   Asdo.: Antón Sanchez García 

    Marcos Cal Ogando 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 09:46:14 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 09:46:20 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e  Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión. 

A resolución da Dirección Xeral de Calidade Ambiental e de Cambio Climático, 

do 18 de setembro de 2017, pola que se formula o informe de impacto ambiental 

da planta de almacenamento e valorización de residuos industriais e urbanos no 

lugar da Furoca, promovido pola empresa GESMAGA, da o visto bo á 

Declaración de Impacto Ambiental simplificada e ao non sometemento a unha 

avaliación ambiental ordinaria porque, segundo a Dirección Xeral, non se prevé 

que se xeren efectos ambientais significativos. 

Só cinco días antes formúlase, ante un proxecto en Santa Icía, concello de 

Arteixo, unha resolución do 13 de setembro da mesma Dirección Xeral que esixe 

en cambio, unha avaliación ambiental ordinaria a un proxecto cuxo proceso 

produtivo é case idéntico, e que é presentado pola mesma empresa, GESMAGA. 

Chámanos a atención que para o proxecto do lugar da Furoca non se esixa unha 

avaliación ambiental ordinaria como xeito de asegurar as máximas garantías 

ambientais. 

Hai que resaltar que o Partido Popular promoveu unha moción de censura no 

Concello de Coristanco, que é o responsable de outorgar a licencia municipal a 

esa planta, nunha actuación que, era vox pópuli, tiña detrás intereses empresariais 

diante dunha situación de paralización da actividade decretada polo anterior 

alcalde por carecer as actividades de xestión de residuos da construción e 

industriais que xa se estaban a realizar de título habilitante. 
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É público tamén que o anterior alcalde do PP, e alcalde accidental actualmente, 

está investigado dentro dun procedemento xudicial por presuntamente favorecer 

os intereses da empresa GESMAGA coa súa acción de goberno. 

Por último, nin o estudo das alternativas nin o resto do documento ambiental 

presentado pola promotora, nin na resolución da Dirección Xeral de Calidade 

Ambiental e de Cambio Climático se fai referencia, mínima sequera, ao Plan de 

Xestión de Residuos Industriais de Galicia 2016-2022 (acordo do Consello da 

Xunta o 22 de decembro de 2016). 

Plan que no seu apartado 4.1.2 precisa que “ Galicia conta cunha ampla rede de 

recollida e tratamento de residuos industriais”, cuantificada en 195 instalacións 

de almacenamento (capacidade 625.000 tn), 69 de clasificación (821.000 tn) e 

369 instalacións de valorización (algo máis de 9 millóns de tn de capacidade) e 

22 de eliminación (169.000 tn de capacidade). 

Plan no que se conclúe no apartado 5.6 da súa Memoria (“Necesidades de 

Infraestruturas de Xestión de Residuos”) que “Analizada e diagnosticada a 

produción de residuos de orixe industrial e a probable evolución da xeración, 

non se detectan necesidades de implantación de novas infraestruturas de 

tratamento no período de vixencia do Plan, agás as necesarias para cubrir o 

mercado derivado do tratamento de BEFVU que, como xa se comentou, resulta 

de difícil cuantificación”. 

Mais en concreto, e para os residuos industriais non perigosos, na provincia da 

Coruña hai 89 plantas de valorización, 48 de almacenamento, 37 de clasificación, 

3 de eliminación e 7 vertedoiros, tal e como contén a Memoria do dito Plan, con 

instalacións de alta capacidade como as de Sogarisa en As Somozas, ou outras no 

concello de Cerceda, entre outras. 
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Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

preguntas para resposta oral en Comisión: 

1) Considera que debera de terse en conta no Estudo de Impacto Ambiental e na 

resolución da Dirección Xeral de Calidade Ambiental e de Cambio Climático, do 

18 de setembro de 2017, pola que se formula o informe de impacto ambiental da 

planta de almacenamento e valorización de residuos industriais e urbanos no 

lugar da Furoca, promovido pola empresa GESMAGA , o Plan de Xestión de 

Residuos Industriais de Galicia 2016-2022, acordo do Consello da Xunta do 22 

de decembro de 2016, e concretamente os contidos relativos á dotación de 

infraestruturas de almacenamento e valorización? 

2) Considera que o estudo das alternativas está ben feito? 

3) Como xustifica que nesta resolución non se demande a realización dunha 

avaliación ambiental ordinaria como si se fixo no caso do proxecto da planta en 

Santa Icía? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

   Deputados do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 10:01:17 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 10:01:25 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª. 

 

A Dirección Xeral de Calidade Ambiental e Cambio Climático vén de formular 

favorablemente a declaración de impacto ambiental do proxecto do Parque eólico 

de Mouriños, ubicado nos concellos de Cabana de Bergantiños e Zas. 

Este proxecto insiste no modelo desenvolto nas últimas décadas en Galiza. 

Un modelo onde voan os beneficios producidos polo vento, que non serve para 

dinamizar a economía do rural e onde prevalece o descoido ambiental e 

paisaxístico. 

As empresas aproveitan a normativa aprobada polos gobernos autonómico e 

estatal para facer un gran negocio que pouco deixa na economía local. 

A declaración de utilidade pública outorgada sistematicamente por riba doutros 

usos, como o agrario, forestal ou turístico, e a declaración de proxecto de 

especial interese, que acurta os prazos á metade, son dous instrumentos que 

favorecen ás grandes empresas que se dedican á produción eólica, e impiden a 

defensa dos intereses da maioría. 

No caso de Mouriños, o parque eólico proxectado atópase nun enclave de gran 

valor paisaxístico e patrimonial. 
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De acordo co Catalogo das paisaxes, o parque situase nas comarcas paisaxísticas 

da Costa da Morte e Bergantiños, na grande area paisaxística das Chairas e Fosas 

Occidentais.  

Ese catalogo delimita unha serie de areas de especial interese paisaxístico 

(AEIP), unha delas próxima ao parque, o Dolmen de Dombate. 

O catalogo tamén identifica unha serie de miradoiros, o do Monte Branco e o do 

Alto da Fernandiña, este último situado dentro da área de aproveitamento do 

parque eólico. 

A Axencia de Turismo de Galicia indica que os impactos máis importantes terán 

lugar na fase de explotación e, ao seu xuízo, o máis importante é no medio 

socieconómico ao tratarse dunha zona cun claro destino turístico e rural. 

Indica que os puntos de interese turístico son Castro de Borneiro ao oeste do 

parque eólico, o Dolmen de Dombate ao oeste e Torres do Allo ao sueste. 

A Dirección Xeral do Patrimonio Natural no seu informe relativo ao ESIA indica 

que a zona onde se localiza o proxecto non ostenta ningunha figura autonómica 

ou estatal de protección de espazos naturais das recollidas na Lei 9/2001, nin na 

Lei 42/2007, aínda que próximo ao parque eólico, en torno a 1 km, se atopan os 

seguintes espazos con figuras de protección: Zona especial de conservación 

(ZEC) “Costa da Morte” (ES111000S), Zona de especial protección dos valores 

naturais (ZEPVN) “Costa da Morte”, e Zona de especial protección para as aves 

(ZEPA) “Costa da Morte (Norte)”. 

Todos os grupos, incluso finalmente o PP, presentaron propostas de ampliación 

da Rede Natura, ampliación xa recomendada en 2011 pola Unión Europea, 

aprobándose a do Partido Popular no ano 2017. 
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A zona na que se sitúa o proxecto do parque eólico de Mouriños podería, polos 

seus valores e pola súa proximidade a estas zonas xa incluídas, ser parte desa 

ampliación e, polo tanto, pasar a ser unha zona vetada para a implantación de 

parques, pero aínda que isto aconteza, o parque xa será unha realidade. 

Isto acontece mentres, inexplicablemente, segue paralizada a aprobación das 

Directrices da Paisaxe, e a ampliación da Rede Natura, ambas as dúas cuestións 

que poderían influír decisivamente no trámite do proxecto no caso de estar en 

vigor. 

A zona ten un enorme potencial turístico polas súas condicións naturais e pola 

súa paisaxe, pero iso non é óbice para que este proxecto pase por riba de todo e 

continúe coa súa tramitación. 

Porque segundo a empresa promotora, Renovables de Aragón SLU, os parques 

eólicos aproveitan unha das vantaxes territoriais de Galicia, o vento, para o seu 

desenvolvemento e para mellorar a calidade de vida das zonas rurais, que o 

proxecto implicara a creación de postos de traballo na fase de execución, pero 

tamén na de explotación, e sinalan os beneficios económicos as entidades locais 

que lles permiten acometer proxectos de interese social, así como, as 

infraestruturas asociadas aos parques. 

Pero este proxecto creará pouco emprego na zona, e basicamente na fase de 

construción, case nada ou nada na de explotación e non deixará nin un euro nos 

concellos de Cabana de Bergantiños e Zas ao constar de 3 aeroxeneradores. 

Isto fainos preguntarnos cal é o interese público neste modelo de explotación do 

vento. 
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Por todo o exposto o grupo parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

preguntas para resposta oral en Comisión: 

1) Considera que o modelo de desenvolvemento eólico de Galiza favorece a 

dinamización económica das zonas onde se implantan? 

2) Considera que o negocio de empresas como Naturgy é de interese público? 

3) Por que non se elabora por parte da Xunta de Galicia unha proposta de 

ampliación da Rede Natura? 

3) Por que motivo está conxelada a aprobación das Directrices da Paisaxe que, 

segundo prometeu o Presidente da Xunta de Galicia, deberían de estar aprobadas 

en 2017? 

4) En casos como o parque de Mouriños no que a empresa non pagará nin un 

euro de canon eólico, cal será o retorno para a economía local? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

   Deputados do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 10:07:43 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 10:07:52 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª. 

 

Os datos achegados polo INE sobre transmisións de dereitos de propiedade, nos 

que se recollen os datos acumulados do primeiro semestre de 2018, que reflicten 

a porcentaxe de transmisións correspondentes á vivenda protexida, deixan en 

evidencia os efectos altamente negativos da política nos últimos anos sobre a 

vivenda e, singularmente, sobre a vivenda de protección. Galiza é a comunidade 

do Estado, agás as CCAA insulares, que presenta unha menor porcentaxe de 

vivenda protexida. 

 

Táboa 1. 
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A política liberalizadora do mercado do solo e da vivenda, a rebaixa na 

porcentaxe de edificabilidade destinada a Vivenda Protexida, plasmada na Lei 

8/2012 de vivenda de Galiza, o abandono do IGVS das políticas de construción 

de vivenda protexida e a baixísima execución, ano tras ano, dos orzamentos 

destinados a vivenda, tradúcense nun mercado no que pouco máis do 4% do total 

de vivendas son protexidas, menos da metade da media estatal. 

E isto non é algo accidental, casual ou puntual, senón que a evolución estatística 

demostra e evidencia a decisión da Xunta e do Partido Popular de acabar coa 

vivenda protexida. Os datos relativos ao número de vivendas iniciadas e a súa 

porcentaxe sobre o total, no período de goberno de Feijóo son dabondo 

elocuentes. 

Táboa 2 
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En 2015 e 2016 iniciáronse en Galiza 5 e 4 vivendas respectivamente, que 

representaron o 0,30% e 0,19 % do total das iniciadas, entre 35 e 50 veces menos 

que na media do Estado, onde se iniciou neses mesmos anos un 10,49 % e un 

10,48% de vivenda protexida sobre o total. 

Son unhas cifras escandalosas que se suman a unha paupérrima construción de 

vivenda de promoción pública por parte da Xunta de Galicia, unha política de 

abandono que  se fixo efectiva durante os peores anos da crise, onde houbo miles 

de desafiuzamentos e cando a xente expulsada dos seus fogares que non tivo o 

apoio da Xunta e dun solvente parque público de vivenda. 

Hai que lembrar que, en 2017, volveron incrementarse, segundo os datos do 

CXPX, os desafiuzamentos en Galiza e segue habendo grandes dificultade de 

acceso a unha vivenda para amplas capas da poboación. Unha situación de 

desprotección dun dereito básico «que non se solucionará si non se mudan as 

políticas que vén mantendo a Xunta de Galicia. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

1) Como valora o Goberno galego a estatística sobre vivenda protexida en Galiza 

dende o ano 2009? 

2) Contempla algún cambio substancial nas políticas de vivenda protexida en 

Galiza? 

3) Considera que a rebaixa da reserva de solo que permitiu a Lei 8/2012, de 

Vivenda de Galiza tivo efectos positivos? 
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4) Pensa modificar este aspecto para cumprir cando menos coas porcentaxes 

establecidas na Lei estatal de vivenda , RDL 7/2015 polo que se aproba o texto 

refundido da Lei do Solo e Rehabilitación Urbana, do 30% como mínimo? 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 10:04:06 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 10:04:30 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-o

uq
vd

69
5D

-1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142009

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-ouqvd695D-1


 
 

 
   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Ánxeles Cuña Bóveda, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª. 

 

O Consello da Xunta vén de aprobar un anteproxecto de lei de rehabilitación e 

rexeneración urbana que recorta de maneira significativa as obrigas de control da 

Dirección Xeral de Patrimonio, tanto nas reconstrucións como nas restauracións 

dos edificios. Se sae adiante, os únicos inmobles que precisarán o permiso previo 

do departamento de Patrimonio para efectuar obras serán aqueles declarados 

Bens de Interese Cultural (BICs). No resto dos casos, bastará coa licencia 

municipal. Desta maneira, asistiremos a situacións paradoxais, xa que os 

edificios que sexan BICs contarán coa protección extra de Patrimonio, pero os 

inmobles que non sexan BICs, situados en cascos históricos que si sexan BICs, 

non, polo que os edificios BICs estarán máis controlados que os cascos históricos 

BICs, algo que non ten ningunha lóxica.  

Eliminar o control extra de Patrimonio nos inmobles que non sexan BICs, 

facilitará o uso discrecional de materiais, a modificación do propiedade 

horizontal, unir vivendas en edificios diferentes, agrupar locais comerciais, 

autorizar que un mesmo portal sexa o acceso a varias construcións, levar a cabo 

cambios de cuberta e actuacións en carpinterías exteriores e fachadas, etcétera. 

Non fai falla subliñar que este tipo de obras poderían mudar a faciana dos 

espazos declarados BICs, polo que non se entende que reciban unha menor 

atención que os inmobles declarados BICs individualmente.  
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Segundo o Presidente da Xunta, a medida tómase para incentivar a rehabilitación 

e a rexeneración de milleiros de inmobles en mal estado que non son reparados 

por mor das esixencias actuais que impón a administración autonómica. O 

argumento é falaz, porque supón que a única solución para motivar aos donos e 

donas de vivendas para que reparen os edificios é eliminar os controis de 

Patrimonio, e non considera, nin sequera, a posibilidade de destinar máis 

recursos para axilizar os trámites do departamento.  

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 Por que a Xunta de Galicia considera que os edificios considerados BICs 

merecen maior protección que as zonas consideradas BICs? Por que 

protexe máis aos primeiros que aos segundos?  

 Pensa destinar máis recursos a Patrimonio para que poida axilizar as súas 

labores ou limitarase a recortar as súas competencias, co conseguinte risco 

para as zonas que son BICs? 

 Que sucede co patrimonio arqueolóxico se a tramitación non pasa por 

patrimonio, queda desprotexido? 

 Que ocorre co interior dos edificios que non están declarados BIC pero 

conservan decoracións interiores, ou características estruturais de interese? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

    Ánxeles Cuña Bóveda 
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    Luca Chao Pérez 

    Antón Sánchez García 

   Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 14/01/2019 09:41:01 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 09:41:12 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 09:41:19 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 09:41:27 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 2.ª 

 

 

O dereito á vivenda afronta unha nova ameaza no territorio galego, a burbulla do 

aluguer. Arrendar un piso é cada día máis caro e esixe maiores sacrificios á 

cidadanía, sobre todo nas sete cidades e nas vilas intermedias do eixo atlántico, 

porque é alí onde se concentra a maior actividade económica. A maior tendencia 

ao aluguer débese, en parte, a un cambio de mentalidade provocado pola última 

burbulla inmobiliaria, pero tamén á diminución da capacidade adquisitiva, á 

maior reticencia dos bancos a conceder hipotecas e ao aumento da mobilidade 

laboral derivado da precarización do emprego.  

 

Entre as razóns que explican a subida dos prezos do aluguer, cómpre sinalar a 

diminución do número de inmobles destinados a arrendamento ordinario, xa que 

cada vez son máis os propietarios e propietarias que prefiren alugar as vivendas 

só a turistas a través de plataformas como Airbnb. 

 

No último ano, os alugueres subiron en Galicia preto dun 8%, situándose na 

contorna do 5,7 euros por metro cadrado, unha subida que supera amplamente a 

dos salarios. Segundo o INE, a subida dos alugueres triplica a das nóminas. 

Nalgunhas cidades a situación é aínda peor. En Vigo os alugueres subiron un 
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14%. Na Coruña, o 13%. No resto das cidades, supera o 10%. Pero o crecemento 

dos salarios foi de aproximadamente o 3%.  

 

Así, Vigo é a cidade que sofre os prezos máis altos, con alugueres que, en 

febreiro de este ano, eran de 8,5 euros por metro cadrado. Síguea A Coruña, con 

7,6 euros, Santiago, con 7, Pontevedra, con 5,8, Ourense, con 5,2, e Lugo con 5. 

Fóra das sete cidades atopamos vilas onde a situación e aínda peor, como 

Sanxenxo, onde o prezo dispárase ata os 11 euros por metro cadrado.  

 

A subida dos prezos do aluguer explícase polo aumento da demanda e a 

diminución da oferta. Nos municipios de menos de 20.000 habitantes aínda hai 

pisos dabondo e os prezos permanecen estables, pero nos concellos de entre 

20.000 e 50.000 habitantes a demanda de alugueres disparouse nos último nove 

anos (pasou dun 7,8% a máis dun 14%). O aumento do aluguer foi tan drástico 

que nun so ano pasou de haber 7.000 inmobles dispoñibles a 4.200.  

 

Como resultado do aumento dos prezos, as familias galegas cada vez teñen que 

dedicar unha maior porcentaxe dos seus ingresos a pagar o aluguer. O 36% 

dedica entre o 10% e o 20% do que gaña, pero é que o 25% dedica máis do 30%.  

 

O escenario é complexo pero pode complicarse aínda máis o presenta ano, xa que 

van vencer moitos contratos e os propietarios van ter liberdade para poñelos no 

mercado tras revisar os prezos á alza.  

 

A subida do prezo dos alugueres non afecta só aos residentes, senón que 

compromete tamén a continuidade do comercio tradicional. Por unha banda, a 

contía das novas rendas diminúe a capacidade adquisitiva de moitas familias. Por 

outra, as novas dinámicas de turismo e xentrificación están modificando tanto os 

obxectos como os modos de consumo.  
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Así, moitas tendas estanse vendo na obriga de botar o peche e no seu lugar están 

aparecendo franquías. O comercio local e de proximidade está sendo desprazado 

pola presión das grandes compañías.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Que impacto estima a Xunta de Galicia que está tendo a subida dos prezos 

do aluguer no comercio tradicional? 

  Asume que a subida dos alugueres prexudica ao comercio local e de 

proximidade?  

 Pensa facer algo para protexelo fronte ao empuxe das multinacionais?  

 

Santiago de Compostela,14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

    Antón Sánchez García 

    Marcos Cal Ogando 

    Deputada e deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Julia Torregrosa Sañudo na data 14/01/2019 10:10:22 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 10:10:35 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 10:10:44 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª. 

 

 

O Defensor do Pobo vén de sacarlle as cores (outra vez) ás consellerías de 

Economía e Industria, e de Medio Ambiente, así como á Confederación 

Hidrográfica Miño-Sil (CHMS), por non cumprir coas súas obrigas no que 

respecta ás canteiras de lousa da comarca de Valdeorras. Nun escrito do 18 de 

maio do ano pasado, relativo a unha queixa recibida na súa oficina, o Defensor 

recrimínalle á Consellería de Economía que a información que remite “no 

acredita el correcto ejercicio de las potestades que tiene atribuidas por el 

ordenamiento jurídico para garantizar que la minería se desarrolle de forma 

sostenible y con respeto al medio ambiente”. A súa opacidade é subliñada polo 

texto: “La Consejería no informa con suficiente detalle sobre los resultados de las 

inspecciones practicadas en relación con el daño ambiental causado, ni del 

cumplimiento por los operadores de las obligaciones ambientales impuestas; ni 

tampoco sobre la suficiencia de las garantías prestadas para acometer la 

restauración ambiental, ni sobre las actuaciones realizadas o en curso para reparar 

dicho daño, ni de las explotaciones abandonadas”. O escrito tamén lembra que 

“[la] normativa minera regula numerosas cuestiones de carácter ambiental que 

deben ser aplicadas y controladas principalmente por la Consejería de 

Economía”. A dita Consellería correspóndelle a “comprobación de que la entidad 

explotadora ha adoptado todas las medidas necesarias para prevenir o reducir en 

lo posible cualquier efecto negativo sobre el medio ambiente y sobre la salud de 

las personas derivado de la investigación y aprovechamiento de recursos 
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minerales. Dichas medidas incluyen la gestión de los residuos mineros y de todas 

las instalaciones de residuos también con posterioridad a su cierre, así como la 

prevención de accidentes graves que puedan ocurrir en las instalaciones, y la 

limitación de sus consecuencias para el medio ambiente y la salud humana”. 

 

No que atinxe á Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio, o 

Defensor do Pobo di que “se deduce que no conoce con precisión el estado de las 

explotaciones mineras en la zona objeto de queja y su afección al medio 

ambiente, pese a las facultades que la Ley de protección del medio ambiente de 

Galicia le atribuye. Sin perjuicio de las que corresponden al órgano sustantivo, la 

Consejería de Medio Ambiente debe actuar para corregir la situación descrita, 

recabando información e incluso denunciando actos y exigiendo el cumplimiento 

de las leyes, tanto si existe pronunciamiento ambiental previo formalizado o no”. 

Con estas palabras, o Defensor do Pobo constata que as consellerías de Economía 

e Medio ambiente, lonxe de atender ás súas funcións, que esixen, entre outras 

cousas, o respecto polo medio ambiente e o coidado dos recursos naturais, 

limitáronse a deixarlle facer ás empresas amigas para beneficio duns poucos e 

prexuízo da maioría social.  

 

O desleixo intencionado da Confederación Hidrográfica tamén é mencionado 

polo Defensor: “Respecto a esa Confederación Hidrográfica, el Defensor del 

Pueblo ha apreciado un retraso, en ocasiones de más de cuatro años, en la 

comprobación del cumplimiento de las obligaciones de restauración de los daños 

y perjuicios producidos al dominio público hidráulico en la zona explotada por 

las pizarreras”. A dilación inescusable no cumprimento dos seus deberes só pode 

interpretarse como o froito dunha vontade de que as cousas sigan igual, supoña 

iso o que supoña para a contorna natural.  

Por último, o Defensor do Pobo remata a parte expositiva do escrito lembrado 

que as actividades extractivas teñen que estar suxeitas a un control rigoroso e 
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continuo, xa que é moito máis custoso, en termos económicos, pero tamén de 

esforzo, reparar que previr: “El ejercicio sostenible de la actividad minera no 

consiste exclusivamente en reparar el daño ambiental causado, sino sobre todo 

lograr: a) que la actividad extractiva se desarrolle de forma compatible con el 

entorno, lo cual no ocurre si se desecan cauces, contaminan ríos, se dañan los 

hábitat y se realizan depósitos de residuos incontrolados y b) prevenir el daño 

mediante la adopción de medidas que se aplican no solo cuando la actividad 

finaliza sino durante su desarrollo; c) la correcta supervisión de que estas 

medidas se adoptan, en este caso, por las tres administraciones intervinientes, 

todas con competencias para inspeccionar y sancionar. 

Una vez producido el daño ambiental, la Administración suele encontrar graves 

dificultades para repararlo: la imposibilidad de localizar a los responsables, o la 

insolvencia de estos; la prescripción de las infracciones o la caducidad de los 

procedimientos sancionadores; los problemas económicos y de desempleo que 

atraviesa determinado sector; las políticas de restricción presupuestaria, 

etcétera.”. Tendo en conta a magnitude do problema, o Defensor do Pobo 

conclúe que o desafío ambiental “no parece que pueda atenderse con actuaciones 

aisladas por cada una de las administraciones competentes. Es necesaria la 

actuación conjunta de las administraciones minera (la principal responsable del 

control de la actividad extractiva), ambiental e hidráulica para evaluar 

conjuntamente el alcance del problema ambiental existente y ordenar las 

actuaciones que deban acometerse para la reparación del daño”. 

O Defensor do Pobo volveu sobre todo isto no seu último informe anual, no que 

di que “[en] el caso de las actividades extractivas en el valle de Valdeorras se han 

dirigido varias resoluciones a la Consejería de Economía y Medio Ambiente de 

la Xunta de Galicia y a la Confederación Hidrográfica del Miño-Sil, para que 

evalúen los efectos sobre el medio ambiente de la actividad extractiva incluídas 

las afecciones al dominio público hidráulico, decidan las medidas correctoras que 
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deban adoptarse e identifiquen al responsable de su adopción. De la información 

recibida se deduce que las administraciones no conocen con precisión el estado 

de las explotaciones mineras en una zona donde se han desecado cauces, 

contaminado ríos, y realizado depósitos de residuos incontrolados”.  

Non é a primeira vez que o Defensor do Pobo lle dedica unha crítica severa á 

labor da Xunta de Galicia. No ano 2015 sinalou as súas eivas na xestión das 

minas de lousa de Valdeorras e da mina de cobre de Touro, que xa daquela daba 

mostras da súa capacidade contaminante. A entón Defensora, alertou do desleixo 

das diferentes consellerías en materia de respecto polo medio ambiente e das súas 

posibles consecuencias para o entorno se todo seguía igual, como de feito seguiu.  

A Xunta non pode volver a cometer exactamente o mesmo erro; non pode ignorar 

de novo as advertencias fundadas do Defensor do Pobo. Cómpre que medite ben 

os seus consellos e actúe en base a eles.  

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión. 

 

 Que opinión lle merece ao Goberno da Xunta a análise que fai o Defensor 

do Pobo da xestión política que se fixo das canteiras de lousa da comarca 

de Valdeorras? 

  Por que non fixo caso ao Defensor do Pobo cando se pronunciou no 

mesmo sentido no ano 2015? 

  Pensa facer algo para mudar o rumbo o vai insistir nas políticas contrarias 

á contorna natural sinaladas polo Defensor do Pobo? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

Asdo.: Marcos Cal Ogando 

   Antón Sánchez García 
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   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 09:56:34 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 09:56:41 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

2.ª. 

O Partido Popular leva anos apostando polo desmantelamento do ferrocarril 

tradicional. Así, non é de estrañar que en apenas cinco anos o tren que realiza o 

traxecto A Coruña-Ferrol perdera un 43% dos seus usuarios. A tendencia é clara 

dende o 2013, ano no que comezou o descenso de viaxeiros e viaxeiras. De feito, 

podemos observar un curioso contraste arredor desta data. Dende o 2005 ata o 

2012 o número total de usuarios era de case 100.000. A partir de entón e ata o 

ano 2016, a cifra caeu ata aproximadamente a metade.  

O Partido Popular aplicou a tesoira ao ferrocarril no ano 2013, o que supuxo o 

peche de 30 estacións e apeadeiros e a supresión de frecuencias en moitas liñas. 

Nesas datas, retiráronse 20 trens semanais entre Ferrol e A Coruña e pecháronse 

os apeadoiros de Franza, en Fene, e de Paderne. Neda, Barallobre, Cecebre e 

Cambre tiveron que conformarse dende entón cun único servizo.  

A diminución de viaxeiros e viaxeiras afectou a tódalas estacións, dende A 

Coruña, O Burgo, Elviña.... ata Ferrolterra, aínda que algunhas o sufriron máis 

que outras. Cambre e Neda, por exemplo, viron descender o seu número de 

usuarios nun 85%, pasando dos 1.500 e os 1.000 viaxeiros anuais aos 200.  

 

A isto hai que sumar o agravio histórico que supón o feito de que Galicia sexa a 

única comunidade litoral que non conta cun tren de proximidade, malia ter un 
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espazo apropiado para desenvolvelo. Asturias, Cantabria, Euskadi, Cataluña, a 

Comunidade Valenciana, Murcia e Andalucía si dispoñen deste servizo, que 

supón un menor gasto para os seus usuarios e usuarias, comparado co custe dos 

servizos rexionais ou de media distancia galegos, e, ademais, ofrece máis 

frecuencias e está máis protexido fronte aos recortes do Estado central. Porén, 

non hai ningún plan sobre a mesa para corrixir este déficit.  

Con este panorama, é urxente inverter a orde de prioridades no que respecta aos 

investimentos ferroviarios. Na actualidade, o ferrocarril convencional recibe o 

30% da financiación pública, mentres que a alta velocidade acapara o 70% das 

axudas, sen importar que máis do 95% dos usuarios e usuarias continúan optando 

polo tren tradicional. Isto débese a que as política públicas de infraestruturas e 

transporte dos gobernos do Partido Popular non están orientadas á cidadanía e á 

vertebración do territorio, senón a inflar a burbulla dos macro-proxectos para 

favorecer as contas de resultados das empresas amigas. Isto ten que mudar de 

inmediato.  

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 A que atribúe a Xunta de Galicia o descenso de viaxeiros e viaxeiras da 

liña A Coruña-Ferrol? 

 Que avaliación fai do estado da liña ferroviaria Ferrol-A Coruña?  

 Que ten feito a Xunta de Galicia diante do abandono desta liña por parte 

do Goberno do Estado?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

  Asdo.: Marcos Cal Ogando 

   Antón Sánchez García 
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  Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 09:49:54 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 09:50:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, sobre o futuro da escola unitaria de Pedroso e as medidas 

que pensa adoptar a Xunta de Galiza para garantir o seu mantemento. 

 

O CRA de Narón agrupa, actualmente, catro escolas rurais das que a Xunta de 

Galiza pechou unha, a de Pedroso argumentando que non contou con matrícula 

suficiente para o seu mantemento.  

O pasado ano 2018, as familias de Pedroso solicitaron á Consellaría de 

Educación que permitise cursar o primeiro curso de Primaria nesta escola unitaria para 

garantir a súa continuidade apoiándose na realidade que existe noutros Centros Rurais 

Agrupados do país.  

Desde o Grupo parlamentar BNG trasladamos ao Parlamento as demandas das 

familias cunha iniciativa na que reclamamos a implantación do primeiro curso de 

Primaria na escola unitaria de Pedroso para garantir o mantemento do servizo no curso 

2018/2019 así como aplicar unha moratoria ao peche de centros de ensino e abrir un 

espazo de diálogo coa Rede galega de Educación e Desenvolvemento Rural para 

abordar as medidas que serán precisas adoptar co obxectivo de garantir a prestación de 

servizos necesarios no rural, nomeadamente educativos, e os criterios que rexan a 

xestión dos mesmos.  
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Porén, o Partido Popular rexeitou as propostas. 

As familias continúan a dar a batalla pola escola unitaria de Pedroso e confirman 

que para o curso vindeiro 2019/2020 o centro contaría con alumnado suficiente para, 

dentro das ratios estabelecidas pola Consellaría de Educación, garantir a súa reapertura.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

1. Vai permitir a Xunta de Galiza que a escola unitaria de Pedroso poida 

ofertar a súa matrícula para o curso 2019-2020 no CRA de Narón? 

2. Neste senso, permitirá o Goberno galego realizar a preinscrición de 

matrícula dentro do CRA? 

3. Comprométese o Goberno galego a reabrir a escola unitaria de Pedroso en 

Narón se hai matrícula suficiente? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 
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Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2019 11:11:04 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2019 11:11:09 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2019 11:11:10 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2019 11:11:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2019 11:11:13 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2019 11:11:14 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Anxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputado e 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª 

 
En rolda de prensa dada o 11 de setembro do 2018, o conselleiro de Cultura, 

Educación e Ordenación Universitaria, Román Rodríguez, e o director da 

Fundación Catedral, Daniel Lorenzo, sinalaron a necesidade de acometer un 

peche provisional do espazo onde se atopa o Pórtico da Gloria pola execución 

das obras de restauración dos paramentos interiores e das bóvedas da Catedral. 

O 5 de outubro a Fundación da Catedral anunciou un profundo cambio na 

concepción mesma do Pórtico da Gloria: a partir do 2 de xaneiro do 2019, esta 

obra senlleira do patrimonio galego e mundial pasaría a estar illada DE FORMA 

PERMANENTE do resto da catedral, e integrada no Museo catedralicio, como 

un elemento individualizado de visita, para acceder ao cal se deberá aboar a 

cantidade ordinaria de 10 euros por persoa.  

A xustificación deste cambio facíase así: 

“O plan de conservación preventiva, en proceso de redacción definitiva e 

elevarase á Xunta de Galicia, esixe unhas especiais condicións na contorna do 

Pórtico da Gloria para preservar o conxunto e evitar o deterioro irreversible 

dunha obra mestra da arte universal. 

Estas especiais condicións de conservación esixen o mantemento dunha contorna 

ambiental estable, que hai que garantir, e a regulación do aforamento, que ten 

que ser necesariamente restrinxido a 25 persoas no  nártex. Tamén é preciso 

dotar os medios humanos para evitar o contacto coa obra, coidar a iluminación 

para que non se dane a  policromía e realizar un mantemento continuado; 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-T

S
D

M
K

rT
tQ

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142028

http://catedraldesantiago.es/informacion-sobre-las-visitas-al-portico-de-la-gloria/
http://catedraldesantiago.es/informacion-sobre-las-visitas-al-portico-de-la-gloria/
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-TSDMKrTtQ-5


 
 

 
tarefas, todas elas, que esixirán o reforzo dos equipos técnicos e facultativos da 

Fundación Catedral de Santiago. 

Doutra banda, como se comentou en diversas ocasións, nos próximos meses 

levaranse a cabo tarefas de restauración no interior da catedral que obrigarán a 

separar a contorna do Pórtico da Gloria do resto da nave para impedir que as 

obras afecten o conxunto restaurado. Por este motivo, o acceso deberá 

realizarse por o  Pazo de Xelmírez, de forma que o Pórtico da Gloria quedará 

incluído nos espazos do Museo Catedral, ente a través do cal se organizarán 

visitas guiadas, a cargo de persoal especializado, en grupos que non superarán 

as 25 persoas. Os visitantes realizarán un percorrido polas salas do Museo 

dedicadas ao Mestre  Mateo, o que posibilitará que reciban información sobre o 

seu proxecto e a súa obra; culminando no Pórtico da Gloria, onde se detallarán 

os seus valores histórico-artísticos, mensaxe  iconográfico, significación e 

proceso de restauración. Desta maneira trátase de facilitar unha mellor 

interpretación e goce da obra, como prescriben as normas internacionais para 

os bens patrimoniais que esixen un coidado especial”. 

 

Dada a natureza e significado senlleiros do Pórtico da Gloria, e a profunda 

repercusión que este novo sistema ten no acceso da cidadanía a unha das obras 

mestras da nosa cultura, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª: 

 

1.- Que medidas vai levar a cabo a Xunta para garantir que toda a cidadanía 

galega desfrute e coñeza ó Pórtico da Gloria? 

2.- Que pensa facer para cumprir o artigo 5 da Lei 5/2016?  Cre a Xunta que 10 

euros é un prezo asequible para toda a poboación de Galicia? 

3.- Como se tarificou este acceso e en canto a que informes?  

4.- Pensa a Xunta que 6 horas á semana de gratuidade son abondas para o acceso 

da cidadanía galega en xeral? 
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5.- Por que se limita desde a Xunta o acceso á cultura? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Deputado e Voceiro do G.P. de En Marea 

Anxeles Cuña Bóveda 

Luca Chao Pérez 

Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 14/01/2019 11:08:37 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:08:46 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:08:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 1ª, relativa ao incremento das contías económicas e do público albo 

das axudas periódicas. 

 

O día 7 de agosto de 2007 publicábase no Diario Oficial de Galiza o texto da Lei 

11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia 

de xénero, unha lei pioneira que saíu adiante grazas ao necesario debate e consenso 

político arredor dun problema que debe ser central na sociedade nas institucións 

políticas, a violencia machista. Nesta recollíanse un amplo abano de “medidas 

conducentes a coordinar e planificar os recursos necesarios a través dunha correcta 

rede que integre medidas de información, de recuperación psicolóxica, de apoio 

económico, de inserción laboral e de acceso á vivenda.” que foron evoluíndo durante 

estes anos, nos que o movemento feminista conseguiu dar meirande visibilidade e 

importancia a esta cuestión.  

Este texto legal recolle no seu Artigo 3.-Formas de violencia de xénero, no 

apartado c) a Violencia económica descrita da seguinte maneira “que inclúe a privación 

intencionada, e non xustificada legalmente, de recursos para o benestar físico ou 

psicolóxico da muller e das súas fillas e fillos ou a discriminación na disposición dos 

recursos compartidos no ámbito da convivencia de parella.” Así mesmo, nos principios 

xerais que rexen a lei recóllese que “As administracións públicas procurarán en todo 
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momento que as mulleres teñan garantida a súa integridade psicolóxica e a súa 

autonomía social e económica a través dos recursos axeitados. ” como un dos 

elementos centrais para saír da espiral de violencia e para evitar a revitimización. Así 

mesmo, incluíase na citada lei o artigo 35, no que se prevían medidas “Co fin de 

favorecer a integración sociolaboral das mulleres que sofren violencia de xénero” 

prevendo para tal efecto, entre outras, axudas económicas nos cursos de formación 

ocupacional.  

Estas cuestións dan idea da importancia que ten todo o referido ao aspecto 

económico para abordar o tratamento integral e efectivo da violencia machista. Máis 

aínda, tendo en conta a discriminación estrutural da muller no ámbito laboral, é 

menester arbitrar medidas que garantan a autonomía económica das vítimas, como 

aspecto imprescindíbel para superaren esta violencia.  

Como ferramenta para intervir neste ámbito, no Capítulo V recóllense Medidas 

de carácter económico e a lei, no seu texto orixinal, recollía no Artigo 39 o seguinte:  

Artigo 39.-Prestacións periódicas. 

1. A Xunta de Galicia, a través do departamento competente en materia de 

igualdade, establecerá unha prestación económica dirixida ás mulleres que sofren 

violencia de xénero. A devandita prestación terá en conta a situación socioeconómica 

das mulleres e irá dirixida a posibilitar a súa autonomía e independencia económica 

respecto do seu agresor, e a tentar axudarlle a romper coa situación de violencia. 

2. Esta prestación aboarase periodicamente, logo da acreditación da situación 

de violencia de xénero por calquera das formas previstas no artigo 5 desta lei, e será o 

departamento competente en materia de igualdade o encargado de regular as bases de 
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convocatoria e as contías das axudas, dentro dos límites orzamentarios de cada 

anualidade. 

Despois de ser aprobada esta lei, os diversos gobernos galegos foron poñendo en 

práctica esta axuda. Andado o tempo fixéronse evidentes eivas na súa aplicación que era 

preciso corrixir, a comezar pola súa dispoñibilidade todo o ano. É por iso que, varios 

anos despois da aprobación desta lei, froito da evolución da maduración que supuxo a 

súa posta en práctica e dun profundo debate arredor da cuestión, o Parlamento Galego 

impulsou, por unanimidade e a iniciativa do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego, unha modificación para estender a cobertura destas axudas a todo o ano e a 

elaboración dunhas bases reguladoras en consonancia, quedando o artigo 39 queda 

redactado como segue: 

«Artigo 39. Prestación periódica para mulleres que sofren violencia de xénero 

1. A Xunta de Galicia, a través do departamento competente en materia de 

igualdade, garantirá a existencia dunha prestación económica de carácter periódico 

dirixida ás mulleres vítimas de violencia de xénero. A devandita prestación terá en 

conta a situación socioeconómica das mulleres e irá dirixida a posibilitar a súa 

autonomía e independencia económica respecto do seu agresor ou da persoa que 

mantiver sobre ela unha relación de dominación e mais a tentar axudalas a romper coa 

situación de violencia. 

2. A Xunta de Galicia regulará esta prestación a través dunhas bases 

reguladoras, que serán aprobadas mediante orde ou resolución pola persoa titular do 

departamento competente en materia de igualdade. Estas bases reguladoras garantirán 

en todo caso un prazo de solicitude aberto durante todo o ano e establecerán como 

potenciais beneficiarias as vítimas das formas de violencia de xénero sinaladas nas 
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alíneas a), Violencia física, b), Violencia psicolóxica, e f), Trata de mulleres e nenas, do 

artigo 3.» 

No ano 2017 no Pleno do Parlamento Galego aprobouse unha moción impulsada 

polo Bloque Nacionalista Galego que recollía entre outras medidas o incremento dos 

recursos económicos destinados ás vítimas. Para este ano e o presente, a Xunta de 

Galiza aumentaba os recursos destinados ás partidas correspondentes, mais sen supoñer 

un aumento das contías a percibir polas vítimas. 

No ano 2019, cunha maior capacidade orzamentaria e cunha esixencia social de 

meirande compromiso contra a violencia machista e a prol da igualdade, visibilizada no 

histórico 8 de marzo de 2018, o Bloque Nacionalista Galego entende que é hora de dar 

un paso máis. Máis dunha década despois da aplicación da lei de 2007 e despois dos 

consensos acadados no 2016, entendemos que cómpre fixar un aumento para as contías 

destinadas, cando menos, ás axudas periódicas para as vítimas de violencia de xénero. 

Un paso perfectamente posíbel do punto de vista orzamentario e absolutamente 

necesario do punto social. Un paso adiante que debe garantir maior independencia 

económica a estas mulleres e ser a panca de impulso para abrir tamén o debate sobre a 

necesidade de aumento doutro tipo de axudas e medidas económicas emanadas ao 

abeiro da lexislación en materia de violencia machista.  

No mes de decembro de 2018 foi posíbel impulsar un acordo parlamentar para 

crear un novo tramo. Porén, non para aumentar as contías das axudas, o cal segue a ser 

unha incoherencia que é preciso subsanar.  

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª: 
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-Como valora o goberno galego o seu desenvolvemento do Capítulo V da Lei 

11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia 

de xénero? 

-Como valora o goberno galego o seu desenvolvemento dos aspectos 

modificados pola Lei 12/2016, do 22 de xullo? 

-Considera o goberno galego que é o momento de aumentar as contías 

destinadas ás mulleres vítimas de violencia machista que empregan o recurso da axuda 

periódica?  

-Ten avaliado as posibilidades de incremento destas axudas?  

-E das súas destinatarias? De que forma?  

-Considera que é suficiente o compromiso orzamentario do goberno galego?  

-Como valora as modificacións orzamentarias que ten desenvolvido a respecto 

dos programas de violencia e igualdade?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 
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Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2019 11:28:19 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2019 11:28:24 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2019 11:28:25 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2019 11:28:26 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2019 11:28:28 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2019 11:28:30 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
A política de descartes cero que establece a Política Pesqueira Común da Unión 
Europea choca frontalmente co denominado principio de estabilidade relativa. 
 
Este principio, que data do 1983 (antes da entrada de España na UE), establece uns 
criterios de reparto das cotas de pesca baseados na actividade realizada nos 
caladoiros europeos dos 10 países que daquela formaban parte da Comunidade 
Económica Europea. Compre recordar que ditos criterios tomáronse nun momento no 
que non existía a obriga de desembarco de capturas.  
 
Sempre defendemos a necesidade de evitar progresivamente os descartes de pesca 
en base a estudos rigorosos feitos especie por especie, caladoiro a caladoiro, 
buscando outras alternativas de pesca, e así o subscribimos nun Ditame do Consello 
Galego de Pesca sobre a reforma da Política Común de Pesca. 
 
Somos conscientes dos problemas que provocaría o feito de non poder descartar 
especies pola borda no caso de determinadas pesquerías mixtas, xa que se obrigaría a 
levar a porto todas as capturas efectuadas, incumprindo co actual sistema de Totais 
Admisibles de Capturas. 
 
A determinación desta obriga a partir de 2019 e a posible insuficiencia do alcance das 
medidas de flexibilidade nos leva aos deputados e deputadas a  formular as seguintes 
cuestións: 
 
1.Que valoración fai o goberno da Xunta de Galicia da implementación da política de 
descartes cero? 
 
2.Que xestións e traballos ten feito este departamento a través de diversos plans co 
obxectivo de minorar a afectación á nosa frota? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 14/01/2019 12:01:59 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 14/01/2019 12:02:15 

 
Martín Fernández Prado na data 14/01/2019 12:02:23 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2019 12:02:36 

 
Marta Rodriguez Arias na data 14/01/2019 12:02:52 

 
María Soraya Salorio Porral na data 14/01/2019 12:03:06 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2019 12:03:14 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Abel Losada Álvarez, Luís Manuel Álvarez 

Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 

A Autoridade Portuaria de Vigo é un ente público que depende de Portos do 

Estado, polo tanto do Ministerio de Fomento, e con área de influencia nos 

concellos de Vigo, Cangas, Moaña, Vilaboa e Redondela. De feito, ocupa terreos 

de dominio público marítimo-terrestre e aterramentos que se levaron a cabo nas 

últimas décadas, mesmo en terreos que pertencen á Rede Natura 2000. Unha 

desas parcelas son os terreos da empresa “Duchess” ou “Cargadoiro de Mineral 

de Rande”.  

 

Con relación a esta entidade, o seu presidente fixo unha proposta de adquisición 

dos terreos pertencentes á empresa “Duchess” co fin de construír un novo viario 

de entrada e saída de camións para establecer no litoral de Rande unha base 

loxística e de reparación de contedores. Converteríase este ámbito, de algo máis 

de 40.000 metros cadrados, nun grande espazo de almacenamento de contedores, 

en pleno corazón da Rede Natura 2000 (Estreito de Rande, Enseada de San 

Simón, Lugar de Interese Comunitario -LIC-). Nalgunha das declaracións de 

López Veiga ten recollido a necesidade de recuperar a actividade no “Cargadoiro 

de Pedra” de Rande, e mesmo chegar aínda máis a dentro, ata a Punta Soutela, 

ámbito competencial ao que chega a Autoridade Portuaria. 

 

A ninguén se lle escapa que un proxecto destas características terá un impacto 

negativo neste espazo protexido medioambientalmente, ademais de na calidade 

de vida da veciñanza de Rande e Cabana. De feito, o propio presidente de Portos 

de Galicia, en resposta a este grupo parlamentario, recoñecía que este asunto debe 

ser abordado dende a prudencia e a análise, que hai outros intereses (ambientais e 

patrimoniais) que precisan de avaliación e que non entrara en ningunha das 

consellerías ningún proxecto ao efecto de facer informe algún (tamén que non 

existe tramitación ambiental en marcha).  

 

 

  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-v

G
K

1i
6T

kD
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142039

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-vGK1i6TkD-9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Está de acordo o Goberno galego con esta proposta do presidente da 

Autoridade Portuaria de Vigo? 

  

2. Concorda o Goberno coa proposta do Concello de Redondela de 

recualificar no novo PXOM eses terreos da empresa “Duchess” (ou 

“Cargadoiro de Mineral de Rande”) e que deixen de ser solo industrial? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Abel Losada Álvarez 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2019 12:37:50 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 14/01/2019 12:37:57 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2019 12:38:03 

 
María Luisa Pierres López na data 14/01/2019 12:38:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión, relativa á situación da 

ampliación prometida para o centro de saúde de O Porriño. 

O centro de saúde de O Porriño comparte dependencias co Punto de Atención 

Continuada que atenden á poboación dos concellos de O Porriño, Mos e Salceda de 

Caselas.  

O estado e tamaño de esta edificación dista moito de ser axeitado. Un dos 

problemas é a escaseza de espazos que impiden ampliar os servizos do centro, ou a 

ínfima superficie coa que conta o PAC, que obriga a moitos doentes a agardar nos 

corredores. 

Ademais son necesarias melloras estruturais, coma xa se ten evidenciado cos 

problemas referidos ás altas temperaturas que se alcanzan no centro durante os 

meses de verán. 

Por outra parte, a Unidade de Atención ás Drogodependencias situada a carón do 

centro de saúde conta tamén cun espazo exiguo para dar a atención, que debera ser 

ampliado. 

Estas necesidades puxéronse de manifesto fai máis dunha década, aprobándose a 

ampliación do centro para o que se contou cun proxecto construtivo no ano 2009, 

prevéndose a dotación dun novo servizo de fisioterapia e outro de radioloxía, entre 

outras melloras. 
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No ano 2010, o Concello de O Porriño asinou un acordo coa Xunta de Galicia, 

deixando ao seu dispor unha parcela anexa de 525 metros cadrados. Pero a 

ampliación nunca chegou. 

Durante os últimos anos, foron moitas as ocasións nas que se demandou a 

ampliación, votando o Partido Popular en contra, tanto de iniciativas coma de 

emendas aos orzamentos. De feito no mes de novembro de 2018, trasladado este 

asunto á Comisión de Sanidade do Parlamento de Galicia, o grupo maioritario votou 

novamente en contra impedindo que se aprobase a súa ampliación. Os argumentos 

foron que non era necesario neste momento. 

Un mes despois e de xeito sorprendente, o Conselleiro de Sanidade visitaba O 

Porriño anunciando por enésima vez a ampliación do centro. Un anuncio no que se 

falaba de incrementar as consultas e dispor dun servizo de fisioterapia, pero que 

deixaba fora outras melloras aprobadas previamente coma radioloxía, mellora da 

accesibilidade do centro ou zona de espera infantil, entre outras.  

O anuncio, semella máis enmarcarse na precampaña electoral municipal, xa que 

resulta incomprensible que nun mes se tivese mudado de opinión, pero tamén 

porque non existe ningunha partida específica nos orzamentos de 2019. Nese senso 

débese lembrar tamén que o PP votou en contra das emendas aos orzamentos de En 

Marea que propuñan unha partida para tal ampliación. 

Por outra banda, a folga que manteñen os profesionais e as profesionais dos PAC 

dende fai un par de meses debido á enorme sobrecarga de traballo e ás súas 

condicións, parece tamén estar detrás coma un novo intento de desmobilización. 

Ante estas circunstancias, En Marea formula a seguinte Pregunta:  

- Que fixo mudar nun mes de opinión a respecto da ampliación? 

- Pensan rematar dita ampliación no ano 2019? 

- De que partida concreta do orzamento do ano 2019 vaise dispor para ampliación? 
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- Pensan dotar ao centro de unidade de radioloxía coma estaba comprometido? 

- Pensan ampliar a UAD dignificando a súa atención? 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Eva Solla Fernández 

Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 14/01/2019 12:30:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Otero Rodríguez e María Dolores Toja Suárez, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

O sector pesqueiro da Provincia de Lugo é un dos principais motores económicos 

da Mariña, onde se atopan dous dos portos máis grandes de Galicia: Burela e 

Celeiro, sen esquecer o resto dos portos da comarca: Ribadeo, Foz, San Cibrao e 

O Vicedo. 

Recentemente, déronse a coñecer os datos resultantes da enquisa OCUPESCA 

2017, elaborada pola Consellería do Mar cada dous anos, que recolle os datos de 

poboación ocupada nos buques pesqueiros con porto base na nosa comunidade 

autónoma. 

Os datos que reflicte esta enquisa expresan o que o Grupo Socialista leva 

advertindo hai moito tempo nesta Cámara como é a perda de poboación ocupada 

no sector pesqueiro.  

Se nos centramos nos datos da enquisa OCUPESCA 2017 na Provincia de Lugo 

atopámonos co resultado das políticas dun goberno no que o Partido Popular hai 

moito tempo que abandonou o sector. A pesca lucense perdeu tres ocupados cada 

mes durante catro anos. A provincia de Lugo restou 167 profesionais do mar 

entre 2013 e 2017, ata chegar aos 1422, o que supón unha perda do 10,5 % da 

poboación ocupada nese período, ou o que  é o mesmo, perdéronse 1 de cada dez 

postos de traballo nos 4 anos referenciados. Só en 2017 o sector pesqueiro en 

Lugo perdeu 18 tripulantes. 

Os datos sinalados anteriormente amosan o abandono da Xunta de Galicia diante 

da caída libre rexistrada no emprego do sector pesqueiro, e que xa foi denunciado 

en múltiples ocasións por este grupo. O acontecido na provincia de Lugo no 

sector pesqueiro non é alleo ao que acontece no resto de Galicia, xa que cabe 

recordar que en 2009 a poboación ocupada no sector pesqueiro galego era de 

23.800 profesionais e en 2017 a poboación ocupada nos buques pesqueiros con 

porto base en Galicia é de 11.377.  

Polo anteriormente exposto, cremos que o Goberno galego debe de analizalas 

causas da perda de poboación ocupada no sector pesqueiro da provincia de Lugo, 
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e establecer medidas concretas, con prazos e con suficientes recursos para 

recuperar un sector fundamental para a economía lucense. 

 

Por iso as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Que valoración fai a Xunta de Galicia dos datos reflectidos na enquisa 

OCUPESCA, na que se contempla que a pesca lucense perdeu 3 ocupados cada 

mes durante catro anos ( 2013-2017), restando, polo tanto, 167 traballadores 

neses catros anos? 

2ª) Cales cre o Goberno galego que son as causas da perda de 3 ocupados ao mes 

durante os anos 2013 a 2017 na pesca lucense? 

3ª)  Ten pensado o Goberno galego adoptar algunha medida para frear esa perda 

de ocupación no sector pesqueiro lucense, de ser o caso, en que consistirían, cal é 

o cronograma da posta en marcha desas medidas? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 14/01/2019 12:42:49 

 
María Dolores Toja Suárez na data 14/01/2019 12:43:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Coa publicación da Lei 39/2006, do 14 de decembro, de promoción da autonomía 

persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, regúlanse as 

condicións básicas de promoción da autonomía persoal e da atención ás persoas 

en situación de dependencia, mediante a creación dun Sistema para a Autonomía 

e Atención á Dependencia (SAAD), coa colaboración e participación de todas as 

administracións públicas. A lei configura un dereito subxectivo que se 

fundamenta nos principios de universalidade, equidade e accesibilidade, 

desenvolvendo un modelo de atención integral ao cidadán, e establecendo un 

nivel mínimo garantido, un nivel acordado coas comunidades autónomas e un 

nivel propio que poderán establecer as ditas comunidades. 

 

Galicia, en virtude da competencia exclusiva que en materia de asistencia social 

lle atribúe ou artigo 27.23 do Estatuto de Autonomía, aprobou a Lei 13/2008, do 3 

de decembro, de servizos sociais de Galicia, que ten por obxecto estruturar e 

regular, os servizos sociais en Galicia. A citada lei establece non seu artigo 3, 

como un dos obxectivos do sistema galego de servizos sociais, garantir a vida 

independente e a autonomía persoal das persoas en situación de dependencia 

integrando, no seu artigo 4, como un dos principios xerais dos servizos sociais, os 

de autonomía persoal e a vida independente. 

  

Neste contexto, e mediante o Decreto 195/2007, do 13 de setembro, regulouse o 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ 

ou persoas en situación de dependencia.  

Este foi o marco no que se estableceu o Servizo Galego de Apoio á Mobilidade 

Persoal, o 065, un transporte público que ata o ano 2014 garantiu a universalidade 

e gratuidade dos desprazamentos programados (non urxentes) das persoas en 

situación de dependencia, discapacidade ou con problemas de mobilidade. 

 

Baseado na política de retallos en materia de servizos públicos emprendida polo 

Goberno do PP, no ano 2014 a daquelas Consellería de Benestar publicou o 

Decreto 99/2014, do 24 de xullo, polo que se regula o Servizo Galego de Apoio á 

Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ou persoas en situación de 
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dependencia, polo cal se eliminaba a gratuidade e universalidade deste servizo, 

que supoñía que dito servizo deixaba de estar 100 % financiado pola Xunta de 

Galicia. 

 

A partir de entón, moitas entidades de iniciativa social  incluíron o servizo de 

transporte para as persoas usuarias como un compoñente máis dos seus servizos, 

a través de contratos para a xestión de prazas públicas de centro de día, de 

recursos propios das entidades, de convenios de colaboración con outras 

asociacións que dispoñen deste servizo, ou recaendo parte do custe nos usuarios e 

usuarias deste servizo.  

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Catro anos despois de que se eliminase a gratuidade e universalidade do 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal, que valoración fai a Xunta de 

Galicia das consecuencias que esta medida tivo para os usuarios e usuarias 

deste servizo? 

2. Considera o Goberno galego que a aportación que realiza a administración 

autonómica é suficiente, considerando a media de custos actuais para as 

entidades que prestan este servizo? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar esta aportación? 

4. Valora o Goberno galego que durante a X lexislatura volva a Administración 

autonómica a asumir integramente o custo do servizo de transporte adaptado, 

devolvéndolle así o seu carácter gratuíto e universal? 

5. En caso afirmativo, cando ten previsto levalo a cabo? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 11/01/2019 13:14:08 

 

Raúl Fernández Fernández na data 11/01/2019 13:14:15 

 

Julio Torrado Quintela na data 11/01/2019 13:14:19 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
Un ano máis, o pasado 17 e 18 de decembro de 2018 tivo lugar o Consello de Ministros 
de Pesca da UE no cal se estableceron os TACs e cotas para este ano 2019, que 
sempre se celebra por estas datas en Bruxelas. 

A conselleira do Mar, Rosa Quintana, acudía en representación das comunidades 
autónomas e da man do ministro de Agricultura, Pesca e Alimentación, Luis Planas 
Puchades.   

O desenlace destas negociacións é determinante para a frota pesqueira porque dela se 
derivan as posibilidades de pesca para todo un ano. 

Por todo o anterior, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 
preguntas orais en comisión: 

1. Que valoración fai o Goberno galego dos resultados acadados no último 
Consello de Ministros de Pesca da UE para 2019? 
 

2. Como foi a evolución do resultado acadado para as cotas de España e Galicia 
en base a esta negociación? 
 

3. Que melloras achegou a negociación en termos de cota? 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 14/01/2019 12:39:47 
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María Ángeles Garcia Míguez na data 14/01/2019 12:40:11 

 
Martín Fernández Prado na data 14/01/2019 12:40:19 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2019 12:40:56 

 
Marta Rodriguez Arias na data 14/01/2019 12:41:19 

 
María Soraya Salorio Porral na data 14/01/2019 12:41:37 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2019 12:41:46 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
 
As axudas a acuicultura estrutúranse en tres liñas que son as seguintes: para 
proxectos de investimentos produtivos, para proxectos que incrementen a eficiencia 
enerxética, e por último, para a obtención de servizos de asesoramento no ámbito da 
acuicultura. 
 
Estas axudas véñense convocando con carácter anual e coñecemos que para o ano 
2017 houbo  62 axudas para mellorar en empresas acuícolas por un importe superior 
aos 2,8 millóns de euros, e no ano 2018. 
 
Neste punto, é importante salientar que, unha vez máis, o principal destino destas 
axudas segue a ser o sector bateeiro, xa que en 2018, ao igual que vén acontecendo 
nos últimos anos, o 75% destes fondos foron para o sector mitilicultor. 
 
A maiores disto, o DOG publicaba o pasado 3 de decembro de 2018, unha nova orde 
para investimentos produtivos, incremento da eficiencia enerxética e fomento da 
reconversión das empresas acuícolas a fontes de enerxía renovables, e para a 
obtención de servizos de asesoramento de carácter técnico, científico, xurídico, 
ambiental ou económico, no eido da acuicultura, procedéndose así, á súa convocatoria 
para o ano 2019. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes preguntas 
orais en comisión: 
 
1. Cal é a contía da convocatoria de axudas destinadas a proxectos    acuícolas? 
 
2.  En que consisten estas axudas máis polo miúdo? 
 
3. Cantos proxectos foron aprobados en pasadas convocatorias? 
 
4. Cantos foron a mitilicultura? 
 
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-b

M
4K

w
6n

Q
R

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142050

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-bM4Kw6nQR-9


 

 

 
 
 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 14/01/2019 12:50:52 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 14/01/2019 12:51:10 

 
Martín Fernández Prado na data 14/01/2019 12:51:17 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2019 12:51:29 

 
Marta Rodriguez Arias na data 14/01/2019 12:51:41 

 
María Soraya Salorio Porral na data 14/01/2019 12:51:53 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2019 12:52:00 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
O novo Fondo Europeo Marítimo e da Pesca (FEMP) financia proxectos de aplicación 
da nova reforma da Política Pesqueira Común (PPC) e presta apoio financeiro aos 
pescadores, acuicultores e poboacións costeiras para a súa adaptación ás novas 
normas. 

No marco do FEMP promóvense proxectos destinados a fomentar o “crecemento azul” 

e a creación de postos de traballo, ao amparo da política marítima integrada da UE; 
facéndose extensión á xestión, recuperación e seguimento de zonas mariñas 
protexidas, paraxes da Rede Natura 2000 e hábitats costeiros de especial intereses 
para a cría de organismos mariños. 

Neste eido, para o período 2010-2015, convocáronse as correspondentes axudas ao 
período de adaptación ao novo FEMP, proceso xa coñecido por todos os presentes, 
aínda que sí se realizou unha encomenda para 2016 e 2017, co obxectivo de rexenerar 
os bancos marisqueiros de toda Galicia. 

Neste senso, desde o Grupo Parlamentario Popular, consideramos relevante recuperar 
as zonas que perderon a súa capacidade ou potencialidade produtiva a través da 
rexeneración das mesmas. 

Polo exposto, os deputados e deputadas  asinantes formulan as seguintes preguntas: 

1. Cal foi a superficie rexenerada nestes anos para o súa mellora produtiva? 
2. Cantos proxectos se desenvolveron para acadar esta superficie? 
3. Que tipo de actuacións ten a Xunta de Galicia previsto formular no presente ano 

e no futuro, horizonte 2020, no campo da conservación e restauración da 
biodiversidade e dos ecosistemas mariños? 
 

4. No marco de actividades marisqueiras sustentables, dispón a Xunta de Galicia 
dunha previsión aproximada da cantidade de superficie de bancos marisqueiros 
que se prevé rexenerar ao longo deste ano e no futuro, horizonte 2020? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 14/01/2019 13:09:50 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 14/01/2019 13:10:17 

 
Martín Fernández Prado na data 14/01/2019 13:10:27 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2019 13:10:43 

 
Marta Rodriguez Arias na data 14/01/2019 13:11:03 

 
María Soraya Salorio Porral na data 14/01/2019 13:11:20 

 
Daniel Vega Pérez na data 14/01/2019 13:11:29 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, Luís Manuel Álvarez 

Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Unha das máis graves problemáticas en mobilidade de Ourense segue a ser 

despois de moitos anos o déficit de prazas de aparcamento. O desenvolvemento 

de novas infraestruturas nas últimas décadas, deu lugar a novas necesidades de 

aparcamento que incrementaron máis se cabe a carencia que a diario sofren os 

condutores na cidade. 

 

Un dos proxectos globais que tiñan por obxectivo dar solución a esta 

problemática era  o “Plan sectorial de aparcamentos disuasorios” da Xunta de 

Galicia, paralizado dende o ano 2013, e ao que o Concello de Ourense, daquelas 

gobernado polo PSdeG, tiña presentado e aprobado en Pleno as súas alegacións 

de mellora para o noso termo municipal. 

 

Neste proxecto recollíanse 6 propostas de situación de aparcamentos disuasorios 

en Ourense: acceso centro, acceso norte da cidade, estación de ADIF, entorno do 

Recinto Feiral de Expourense, campus universitario das Lagoas e zona do barrio 

do Couto.  

 

Mentres este plan segue sen novidades de execución 5 anos despois, os puntos 

negros de aparcamento en Ourense seguen a masificarse no entorno máis urbano, 

de xeito máis relevante no centro da cidade, e facendo especial fincapé nos que se 

atopan nos contornos de centros educativos, no horario de entrada e saída dos 

mesmos, onde o colapso leva  a que haxa escenas diarias de dobres e ata triplo 

filas de coches, que poñen en risco a seguridade dos peóns e a propia circulación 

dos vehículos. A saturación da zona centro fai que moitas veces os veciños e 

veciñas así coma os e as visitantes busquen por proximidade aparcamento noutros 

barrios coma o de San Francisco ou incluso A Ponte, cuxas prazas de 

aparcamento resultan tamén claramente insuficientes para tan elevado número de 

persoas usuarias. A insuficiencia pode observarse de xeito máis claro no entorno 

do complexo hospitalario,  ou das estacións de ferrocarril tanto de Empalme 

como de San Francisco. Do mesmo xeito, que o novo espazo aberto no Campus 
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das Lagoas non chega para abarcar a chegada de estudantes, usuarios/as ou 

clientes de negocios, da piscina ou da biblioteca. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non executou ata o de agora o “Plan sectorial 

de aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013, no que se 

contemplaban alternativas de aparcamento para a cidade de Ourense? 

2. Ten previsto manter as seis propostas de situación de aparcamentos 

disuasorios en Ourense que se contemplan no “Plan sectorial de 

aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013? 

3. Vai o Goberno galego a executalo durante a X lexislatura? 

4. Que valoración fai a Xunta de Galicia a respecto do número de prazas de 

aparcamento existentes na actualidade na cidade de Ourense? 

5. Considera o Goberno galego que é preciso incrementar o número de 

prazas de aparcamento dispoñibles en Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Raúl Fernández Fernández 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

        Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 13:11:57 

 

Raúl Fernández Fernández na data 14/01/2019 13:12:02 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2019 13:12:07 

 

María Luisa Pierres López na data 14/01/2019 13:12:12 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou superaba esa 

idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

A pesares de que o envellecemento poboacional constitúe unha realidade e 

singular característica para Galicia, posuímos o triste liderado de ter o índice de 

cobertura de prazas con financiamento público en centros residenciais para 

maiores de 65 anos, máis baixo de todas as Comunidades Autónomas. Sitúase no 

1,25 (nº de prazas/poboación de máis de 65 anos x 100), cando a media española 

é de 2,40, segundo os últimos datos oficiais do Imserso. 

 

O presidente da Xunta de Galicia comunicou o pasado 19 de xullo, na rolda de 

prensa tralo Consello da Xunta, a creación das “casas do maior”, un servizo que 

segundo informou brindará atención profesional ás persoas maiores de 60 anos 

con dependencia moderada ou severa nos concellos de menos de 5.000 

habitantes, estimando que na primeira convocatoria impúlsense ata 30 casas do 

maior sendo 90 os concellos susceptibles de contar con este novo recurso.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia publicar a primeira convocatoria para 

a creación das casas do maior? 

2. Que criterios se van a ter en conta á hora de escoller aos concellos nos que 

se sitúen? 

3. A que tipos de reformas nas vivendas que acollan este tipo de servizo irán 

destinadas as axudas que dará a Xunta de Galicia? 

4. Que condicións de accesibilidade se esixirán nestas vivendas? 

5. Que requisitos profesionais e persoais se lles esixirá ás persoas que vaian a 

atender directamente aos maiores nestas casas? 

6. Cal vai a ser a aportación da Xunta de Galicia (custo/día de atención de cada 

usuario ou usuaria deste servizo)? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

       Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 13:14:42 

 

Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 13:14:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

As relacións entre persoas do mesmo sexo non están exentas de violencia no seo 

da parella. Sen embargo, a falla de coñecemento sobre este tipo de violencia non 

permite identificar esta forma concreta de violencia e, ademais, fai que non se 

trate ás vítimas cos medios axeitados. As vítimas de violencia  intraxénero non 

están consideradas como vítima de violencia machista e, polo tanto, a violencia 

exercida en elas, non ten nin a mesma consideración nin o mesmo tratamento. 

Estamos a falar dun tipo de violencia específica que precisa ser  tratada con 

medios específicos. A violencia intraxénero permanece aínda invisible para boa 

parte da sociedade onde aínda persisten mitos como que unha muller non pode 

pegar a outra muller, ou que un home corpulento non pode ser vítima de 

agresións físicas por parte doutro home, problema que se agrava se temos en 

conta que moitas vítimas teñen medo a denunciar para que non se coñeza a súa 

orientación sexual, algo que aproveitan os maltratadores para ameazar ou  

coaccionar as súas vítimas.  

 

Segundo un informe da Fundación COLEGA, e a pesares da falla de datos 

oficiais, calcúlase que a violencia intraxénero cobrouse quince vidas nos últimos 

dez anos en España. Non só os colectivos mostran a súa preocupación por esta 

situación, senón que os corpos e forzas de seguridade, reclaman pautas para 

detectar e tratar ás vítimas. Debemos lembrar que, ata o momento, os casos de 

violencia  intraxénero trátanse como casos de violencia machista, asimilándoos a 

todas as agresións dentro do fogar que non están categorizadas. Así mesmo, os e 

as profesionais reclaman medidas para identificar este tipo de violencia co 

obxectivo de que os e as profesionais coñezan a súa existencia, e permitan 

identificar as diferenzas existentes coa violencia machista e dispoñer de 

protocolos específicos para afrontala.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten coñecemento a Xunta de Galicia de cantos casos de violencia 

intraxénero se teñen detectado na nosa comunidade autónoma nos últimos 

dez anos? 

2. Contan os e as profesionais con medios materiais que lles axuden a saber 

detectar e actuar ante esta tipoloxía de violencia? 

3. Ten previsto o Goberno galego tomar algún tipo de medida durante a X 

lexislatura para loitar contra a violencia intraxénero? 

4. En caso afirmativo, cales son as actuacións que se van a levar a cabo para a 

loita contra esta violencia? 

5. Vai a Xunta de Galicia a levar a cabo, durante esta lexislatura, algunha 

campaña para visibilizar a violencia intraxénero? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

      Julio Torrado Quintela 

   Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 10:57:23 

 

Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 10:57:28 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-X

yM
FK

Iv
s8

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142059

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-XyMFKIvs8-8


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos e a das súas familias e 

coidadores.  

Así, aos recortes orzamentarios e normativos do Goberno de España do PP, en 

Galicia sumóuselle a vontade do Goberno de Feijoo en apuntalar o 

desmantelamento do sistema. Aos reiterados incumprimentos da lexislación 

vixente, coa tardanza en realizar as avaliacións, a resolución das mesmas con 

graos menores para aforrar custes ou sinxelamente avaliacións sen grao, a perda 

do dereito de seren atendidas as persoas avaliadas co grao I, e o atraso da 

atención ás persoas en situación de dependencia moderada, súmanse ás reducións 

das prestacións económicas, o incremento dos copagos para as persoas usuarias, o 

empeoramento dos servizos de axuda a domicilio, etc.  

 

Segundo datos recentes do Ministerio de Sanidade, Servicios Sociais e Igualdade, 

en Galicia hai máis de 80.000 persoas que solicitaron as axudas da dependencia. 

Delas 66.000 teñen este dereito xa recoñecido, e unhas 55.000 están a recibir a 

prestación. Pero a comunidade autónoma galega ten segundo datos do IGE 

240.000 maiores de 80 anos,  e 232.000 persoas con discapacidade. O último 

informe do Ministerio de Sanidade, do pasado 28 de febreiro de 2018, sinala que 

en Galicia pediron unha prestación o 2,98 % dos galegos, unha das porcentaxes 

máis baixas de España, e as únicas autonomías con menor taxa son Baleares, 

Canarias e Valencia, onde a pirámide demográfica é moi distinta.  

 

Segundo advirte o último informe sobre o estado da dependencia en Galicia, 

publicado por Comisións Obreiras, hai decenas de miles de galegos que poderían 

pedir esta axuda pero sen embargo non o fan.  O informe presentado polo 

sindicato tamén pon o foco nas persoas que teñen o dereito recoñecido e con todo 

non reciben axudas. Eran a finais do 2017 máis de once mil, o 17,6 % do total de 
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persoas beneficiarias. A finais do 2017 o 32 % das persoas usuarias tiñan axuda a 

domicilio; o 21 % recibían unha prestación económica por coidados familiares; o   

12 % estaban nunha residencia e o 11 % acudían a un centro de día ou de noite. 

Ademais o 32 % das persoas con dereito recoñecido teñen un grao III, o nivel 

máis severo. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando xa se cumpriron once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Cal é o número total de poboación potencialmente dependente en Galicia? 

3. Por que cre a Xunta de Galicia, que segundo datos do Ministerio se 

Sanidade, Servizos Sociais e Igualdade,  Galicia é unha das comunidades 

onde a porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación é máis baixa en 

relación á poboación potencialmente dependente? 

4. Ten previsto o Goberno galego tomar algunha medida para incrementar a 

porcentaxe de persoas que solicitan esta prestación? 

5. Considera o Goberno galego que o gasto público por poboación 

potencialmente dependente é suficiente? 

6. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

7. Ten previsto a Xunta de Galicia reclamar ao Goberno de España recuperar 

o investimento perdido nestes anos de continuos retallos?  

8. Reclamou o Goberno galego ao de España que cumpra co réxime de 

financiamento que determina a lei?  

9. Ten previsto a Xunta de Galicia deixar sen efecto as reavaliacións feitas de 

oficio nos últimos anos que retallan e mesmo eliminan as prestacións a 

moitas das persoas usuarias?  

10. Que medidas ten pensado poñer en marcha o Goberno galego para reducir a 

lista de espera na que se atopan aquelas persoas que a pesares de ter un 

grao de dependencia recoñecida, e unha prestación asignada, aínda están á 

espera de recibir a prestación?  

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 11:00:50 

 
Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 11:00:56 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 17 de abril de 2018 publicouse a Resolución do 3 

de abril de 2018, da Dirección Xeral de Familia, Infancia e Dinamización 

Demográfica, pola que se procede á publicación das axudas concedidas en virtude 

da Orde do 4 de xullo de 2017 pola que se regulan as bases que rexerán a 

concesión de axudas económicas para a creación de escolas infantís 0-3 en 

polígonos industriais e parques empresariais, cofinanciadas polo Fondo Europeo 

de Desenvolvemento Rexional no marco do programa operativo Feder Galicia 

2014-2020, e se procede á súa convocatoria en réxime de concorrencia 

competitiva para os anos 2017 e 2018. 

 

As axudas teñen por obxecto a posta en funcionamento de escolas infantís de 0-3 

anos en polígonos industriais e parques empresariais da Comunidade Autónoma 

de Galicia que cumpran os requisitos establecidos no Decreto 329/2005, do 28 de 

xullo, polo que se regulan os centros de menores e os centros de atención á 

infancia, así como a normativa de desenvolvemento, se for o caso. 

 

O crédito orzamentario disposto é de 1.400.000 euros con cargo á aplicación 

orzamentaria 12.02.312B.781.0, distribuído en dúas anualidades, correspondendo 

350.000 euros á anualidade de 2017 e 1.050.000 euros á anualidade de 2018. 

 

As entidades beneficiarias e o importe das axudas concedidas a cada unha delas, 

expresado en euros, recóllense no anexo desta resolución: 

 

 

 

 

 

 

 

P

o

r

Número 

expediente 
Entidade solicitante Importe axuda 

BS403D-1/2017 

Asociación de 

empresarios de Mos-

AEMOS 

200.000 € 

BS403D-3/2017 

Entidade Urbanística de 

Conservación do 

Polígono Industrial da 

Tomada 

200.000 € 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-S

qg
rT

Zq
K

g-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142063

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-SqgrTZqKg-9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes  

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento dos obxectivos 

previstos polo goberno galego a respecto da creación de escolas infantís de 

0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais? 

2. Cantas solicitudes de axudas económicas para a creación de escolas infantís 

de 0-3 anos en polígonos industriais e parques empresariais, recibiu a 

Xunta de Galicia? 

3. Das axudas recibidas, cantas foron rexeitadas? 

4. No caso de que se rexeitaran algunhas solicitudes de axudas, cales foron os 

motivos en cada caso? 

5. Cal cre a Xunta de Galicia que son os motivos  do reducido número de 

entidades beneficiarias recibidas por parte dos parques empresariais e 

polígonos industriais para a creación de escolas infantís? 

6. Tendo en conta o baixo grado de execución do crédito orzamentario para a 

concesión destas axudas económicas, qué medidas ten previsto poñer en 

marcha o goberno galego para incrementar o número de escolas infantís de 

0-3 anos para a creación de escolas infantís de 0 a 3 anos en polígonos 

industriais e parques empresariais? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 11:19:57 

 

María Luisa Pierres López na data 14/01/2019 11:20:03 

 

Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 11:20:07 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A Lei 39/2006, do 14 de decembro de promoción da autonomía persoal e 

atención ás persoas en situación de dependencia, acaba de cumprir 11 anos 

cunha bagaxe certamente pobre, e cunhas complicadas perspectivas de futuro 

ligadas indefectiblemente ao déficit de financiamento, e tamén ás trabas 

burocráticas dunha lexislación que naceu para facer fronte á delicada situación de 

cidadáns e cidadás que non poden valerse por si mesmos, e a das súas familias e 

coidadores.  

 

No artigo 18 da devandita lei establécese a “prestación económica para coidados 

na contorna familiar, e o apoio a coidadores non profesionais: 

 

1. Excepcionalmente, cando o beneficiario estea a ser atendido pola súa 

contorna familiar, e reúnanse as condicións establecidas no artigo 14.4, 

recoñecerase unha prestación económica para coidados familiares.  

2. Previo acordo do Consello Territorial de Servizos Sociais e do Sistema para 

a Autonomía e Atención á Dependencia estableceranse as condicións de 

acceso a esta prestación, en función do grao recoñecido á persoa en 

situación de dependencia e da súa capacidade económica. 

3. O coidador deberá axustarse ás normas sobre afiliación, alta e cotización á 

Seguridade Social que se determinen regulamentariamente. 

4. O Consello Territorial do Sistema para a Autonomía e Atención á 

Dependencia promoverá accións de apoio aos coidadores non profesionais 

que incorporarán programas de formación, información e medidas para 

atender os períodos de descanso”. 

 

Galicia no ámbito das súas competencias, recolle a oferta das prestacións 

establecidas na Lei 39/2006, do 14 de decembro, integrándoas no Sistema Galego 

de Servizos Sociais, a través da Lei 13/2008, do 3 de decembro, de servizos 

sociais de Galicia, así como na súa normativa de desenvolvemento.  

 

Aos retallos na atención aos dependentes, hai que engadir as numerosas respostas 

negativas a solicitudes de prestación económica na contorna familiar. É habitual 
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que se atribúa un servizo de axuda no fogar (SAF) e non o solicitado, a 

prestación, o que está motivando moitos recursos e incluso renuncias aos dereitos 

recollidos na propia Lei de dependencia. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando se cumpren once anos da aprobación da Lei de promoción da 

autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, e 

rematado o seu proceso de implantación, que valoración fai a Xunta de 

Galicia do cumprimento dos seus obxectivos na nosa comunidade 

autónoma?  

2. Considera o Goberno galego que o desenvolvemento da Lei de promoción 

de autonomía persoal e atención ás persoas en situación de dependencia se 

realizou garantindo o aceso con carácter universal e equidade?  

3. Cal é a previsión da Xunta de Galicia en relación ao incremento das persoas 

usuarias do Servizo de Axuda no Fogar?  

4. Que balance fai a Xunta de Galicia da concesión de prestacións económicas 

na contorna familiar nestes últimos anos na nosa comunidade autónoma? 

5. Das solicitudes de prestacións económicas na contorna familiar realizadas 

nos últimos dous anos, cantas se rexeitaron? 

6. A cantas das solicitudes rexeitadas de prestacións económicas na contorna 

familiar realizadas nos últimos dous anos, se lles atribuíu un servizo de 

axuda no fogar (SAF)? 

7. Canto tempo tardan de media en resolverse os recursos contra as resolucións 

de dependencia? 

 

8. Ten previsto a Xunta de Galicia tomar algunha medida para axilizar a 

resolución dos recursos de dependencia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 11:29:23 

 

Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 11:29:28 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Marcos Cal Ogando, Paula Quinteiro Araujo, Paula Vázquez Verao e Flora 

Miranda Pena, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral en Comisión. 

 

Estas semanas estanse a reabrir debates que parecían superados acerca das 

violencias machistas. O Partido Popular está colaborando con isto, e algunhas das 

declaracións feitas por algunhas persoas membros do partido son moi 

preocupantes.  

 

A vicesecretaria de Comunicación, Marta González, comparou a violencia 

machista co referéndum independentista do 1-O, afirmando que "todo o que está 

fora da lexislación por suposto que se pode comparar", unha comparativa 

negativa tendo en conta as valoracións que se fan dende o Partido Popular de dito 

referéndum.  

Por outra banda, a Secretaria de Comunicación do Partido en Madrid, Isabel Díaz 

Ayuso, manifestou nunha entrevista que habería que modificar algúns puntos da 

Lei de Violencia de Xénero, aseverando que "Nosoutras moitas veces sentímonos 

inmersas nese discurso feminista que politiza todo e que o fai todo irrespirable, 

que ao final nos xulgados crea, moitas veces, indefensión cara os homes, ao meu 

xuízo, dunha maneira que clama".  

Unhas declaracións especialmente graves, xa que as situacións de indefensión 

non veñen provocadas polo feminismo, senón todo o contrario, pola falta de 

medios nos xulgados ou de formación do persoal que traballa neles, e quen a 

padecen son as mulleres. 
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Tamén resulta intolerable que despois do primeiro asasinato machista do ano en 

Laredo, o Secretario xeral do Partido, Pablo Casado, se referira a este crime 

coma un caso de "violencia doméstica", cando fai moito que as diferenzas deste 

termo e violencia de xénero ou violencia machista deberan estar claras. 

Declaracións que marcan un xiro discursivo evidente.  

Por todo o anterior exposto, o deputado e as deputadas que subscriben formulan a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  

Concorda a Xunta de Galicia con estas declaracións? 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Marcos Cal Ogando 

Paula Quinteiro Araujo 

Paula Vázquez Verao 

Flora Miranda Pena 

Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 13:18:11 
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Paula Quinteiro Araújo na data 14/01/2019 13:18:19 

 
Paula Vázquez Verao na data 14/01/2019 13:18:26 

 
Flora María Miranda Pena na data 14/01/2019 13:18:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, Concepción Burgo 

López, Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

A Rede de Cidades Creativas creouse pola Unesco en outubro de 2004, trala 

decisión tomada polo 170º Consello Executivo. Ten como obxectivo estimular a 

Cooperación Internacional entre cidades que invisten na creatividade como motor 

de desenvolvemento urbano sustentable, inclusión social e influencia cultural, 

promovendo deste xeito que se persigan no terreo os obxectivos da Unesco 

respecto da diversidade cultural. As cidades elixidas na rede poden compartir 

experiencias e crear novas oportunidades para si mesmas e para outras cidades no 

marco dunha plataforma internacional, en particular para actividades baseadas na 

noción de turismo creativo. 

 

 Nada da experiencia da Alianza Global para a Diversidade Cultural creada en 

2002 pola Unesco, a Rede de Cidades Creativas comparte coa Alianza Global a 

súa vontade de incentivar as colaboracións entre o sector público, o privado e a 

sociedade civil para favorecer o desenvolvemento das industrias creativas, 

promovendo novas asociacións solidarias no mundo.  

 

Esta rede está composta por sete redes temáticas, na que as cidades elixen 

asociarse a unha delas en función das súas preferencias e comprométense a 

destinar a esta rede temática todo o seu esforzo e o seu talento. Estas son: 

literatura, cinema, música, arte popular, deseño, gastronomía e arte dixital. 

Actualmente está formada por 116 membros, España conta con 6 cidades 

creativas: Sevilla (Música) declarada no 2006, Bilbao (Deseño) no 2014, Granada 

(Literatura) no 2014,  Burgos (Gastronomía) no 2015, Denia (Gastronomía) no 

2015, e Barcelona (Literatura) a última das cidades españolas que obtivo este 

recoñecemento no ano 2015.  

 

A pesares do recoñecido prestixio que Galicia ten no ámbito da creatividade en 

todos os ámbitos, ningunha cidade da nosa comunidade autónoma obtivo ata o de 

agora este recoñecemento. 

 

Se hai unha cidade galega que sen dúbida destaca na produción literaria, é 

Ourense, retratada entre outros moitos cos nomes de Auria, Auriabella, ou 
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Augasquentes, e alcumada tamén como a “Atenas de Galicia”, a “cidade 

intelectual” ou, en palabras do escritor Carlos Casares, unha “urbe culta e 

literaria”. Será co Padre Feijóo, verdadeiro faro da Ilustración nado, ademais, moi 

preto de Ourense, que a cidade cobra un papel fundamental no desenvolvemento 

da cultura e a lingua en Galicia. En Ourense publica “Saco e Arce” a primeira 

Gramática Galega (1868) e Lamas Carvajal lanza O Tío Marcos da Portela, 

primeiro semanario monolingüe en galego, co que se inaugura ademais toda unha 

longa tradición xornalística. Tamén aquí una das figuras do Rexurdimento, 

Curros Enríquez, canta a chegada do tren e os aires de progreso.  

 

Ourense será tamén testemuña dun segundo Rexurdimento, protagonizado pola 

chamada Xeración Nós a comezos do século XX. Intelectuais como Vicente 

Risco, Otero Pedrayo ou Florentino López Cuevillas, lideran dende as súas rúas 

un movemento que abrirá Galicia ás vangardas da época, e que ten a súa 

continuación en figuras como Xaquín Lorenzo Xocas ou Eduardo Blanco Amor. 

O retrato que este último fai de Ourense na súa coñecida novela A Esmorga, pode 

descubrirse a través dunha ruta propia. Tamén a obra Carlos Casares conta con 

ruta na cidade, ideal para coñecer a narrativa contemporánea que continuou este 

Ourense literario ata os nosos días.  

 

Ourense cumpriría xa de entrada todos os requisitos para ser declarada Cidade da 

Literatura, no que se refire a calidade, cantidade e diversidade editorial, ao seu 

papel na produción teatral, a existencia de festivais e acontecementos literarios, 

así como a contar con bibliotecas e centros culturais. Para chegar a ser membro 

da Rede de Cidades Creativas da Unesco, Ourense debera presentar unha 

candidatura que demostre claramente a súa determinación, compromiso e 

capacidade para contribuír aos obxectivos da rede. O formulario de postulación 

debe estar acompañado soamente por cartas de presentación e de apoio, entre 

outras, unha carta oficial de presentación da candidatura asinada polo Alcalde de 

Ourense, e unha carta oficial de apoio á candidatura da Comisión Nacional para a 

Unesco de España. 

 

A decisión final pertence á directora xeral da Unesco, despois de consultar a 

especialistas internos da Organización e unha opinión exterior achegada por 

ONG, universidades e/ou outros expertos independentes, como tamén polas 

cidades membros organizadas nos sete ámbitos creativos.  

 

Ao unirse á rede, Ourense comprometeríase a compartir as súas boas prácticas e a 

desenvolver vínculos que asocien aos sectores público e privado e á sociedade 

civil para ; reforzar a creación, a produción, a distribución e a difusión de 
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actividades, bens e servizos culturais; desenvolver polos de creatividade e 

innovación e aumentar as oportunidades ao alcance dos creadores e profesionais 

do sector cultural; mellorar o acceso e a participación na vida cultural, en 

particular en beneficio de grupos desfavorecidos e persoas vulnerables; e integrar 

plenamente a cultura e a creatividade nos seus plans de desenvolvemento 

sustentable.  

 

 A Rede de Cidades Creativas significaría para Ourense ser un socio privilexiado 

da Unesco, tanto como plataforma de reflexión sobre o papel da creatividade en 

tanto que promotora do desenvolvemento sustentable, como de laboratorio de 

acción para a innovación, debera ser esta polo tanto unha prioridade para unha 

cidade sen cuxo achegue cultural non se entendería Galicia.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Impulsou a Xunta de Galicia algunha candidatura dunha cidade da nosa 

comunidade autónoma a formar parte da Rede de Cidades Creativas da 

Unesco? 

2. En caso afirmativo, en que ámbito? 

3. Considera a Xunta de Galicia que Ourense sería unha boa candidata á Rede de 

Cidades Creativas da Literatura da Unesco? 

4. En caso afirmativo, contempla o Goberno galego a posibilidade de promover 

e potenciar dita candidatura? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Raúl Fernández Fernández 

   Concepción Burgo López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

      Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2019 11:33:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, María Luisa Pierres 

López e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 

Medio Ambiente e Servizos. 

 

Os veciños e veciñas de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras, levan máis de vinte cinco anos coa estrada que leva as súas casas 

cortada ao tráfico, a OU-0807.  

 

A pesar de que esta vía, de titularidade da Deputación de Ourense, leva cortada 

así como sinalizada a prohibición de circular pola mesma polo mal estado no que 

se atopa dende hai tempo, era a estrada pola que circulaban a diario ata o de 

agora, tanto as ambulancias, como o transporte escolar e de todo tipo de 

vehículos, e mesmo os propios veciños e veciñas.  

 

Durante estes anos, a situación da estrada aínda se foi deteriorando máis, debido 

en gran medida a actividade das explotacións de lousa da zona así como a súa 

utilización a diario para ese tráfico pesado, ata que as choivas destas últimas 

semanas provocaron unha greta lonxitudinal no medio da calzada, existindo 

segundo afirman os técnicos no tramo final (o máis próximo a San Vicente de 

Leira), un alto risco de derrube. O pasado sábado a Deputación de Ourense 

realizou o corte físico desta estrada.  

 

A alternativa que ofrecen é circular pola estrada de O Robledo, de titularidade 

municipal, que debido a súa elevada pendente así como ao firme e outras 

consideracións técnicas,  non ofrece óptimas condicións de seguridade.  

 

Dende a Deputación de Ourense afírmase que esta é unha solución provisional 

mentres non se leve a cabo a obra de recheo da vaguada, pero a veciñanza leva 

esperando máis de vinte anos a que a institución provincial realice esta obra. 

 

Non parece dunha administración responsable, tanto sexa provincial como 

autonómica, ter a unha poboación illada (a maioría persoas maiores), e sen acceso 

por estrada, desentendéndose do que poida pasar por non ter a posibilidade de 

circular por unha estrada en condicións de seguridade. 
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Sabemos que se trata dunha obra que esixe un orzamento importante para unha 

Deputación, pero tamén sabemos que as diferentes administracións son solidarias 

no caso de asegurar servizos mínimos para os cidadáns administrados, que un 

acceso seguro as súas casas é algo básico, e que ademais o levan reivindicando os 

veciños e veciñas de San Vicente dende hai máis de 25 anos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do estado de illamento no que se 

atopa a veciñanza de San Vicente de Leira, no concello de Vilamartín de 

Valdeorras (Ourense), debido ao corte físico da estrada OU-0807? 

2. Que consecuencias cre o Goberno galego que pode ter para os veciños e 

veciñas de San Vicente de Leira, a maioría deles persoas maiores, o estado 

de illamento no que se atopan? 

3. En caso de que se produza unha emerxencia, que vial se empregaría para 

acceder a esta poboación? 

4. Púxose en contacto a Xunta de Galicia coa Deputación de Ourense, para 

estudar a posibilidade de colaborar para intentar solucionar esta situación? 

5. Ten previsto o Goberno galego colaborar coa Deputación de Ourense para 

financiar o arranxo da estrada OU-0807 que chega ata a poboación de San 

Vicente de Leira? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2019 12:28:32 

 

Raúl Fernández Fernández na data 14/01/2019 12:28:37 

 

María Luisa Pierres López na data 14/01/2019 12:28:42 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2019 12:28:47 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, Concepción Burgo 

López e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

No ano 1969, rematado o que en Ourense é coñecido como “edificio da Torre”, a 

caixa de aforros propietaria deste, e en compensación polos problemas 

urbanísticos xurdidos derivados da construción do mesmo, cedeu varias 

dependencias deste edificio, que foi declarado “edificio singular”, á cidade. Nun 

deses locais, na entreplanta, asentouse o Ateneo, cuxo aluguer pagaba primeiro o 

Ministerio de Información e Turismo, e posteriormente a Xunta de Galicia.  

 

O Ateneo, nunha época na que o debilitamento da ditadura comezaba a ser 

patente, fomentou as actividades de oposición ao franquismo favorecendo a 

confluencia de diversos movementos de protesta, sendo dende os seus inicios un 

verdadeiro reduto para debater en liberdade, e un referente de tolerancia e 

diversidade. Este espazo aberto á sociedade aglutinou a persoeiros do mundo da 

cultura e da sociedade ourensán tan insignes coma os escritores Vicente Risco e 

Blanco Amor, o doutor Cabaleiro Goás, o pintor Xaime Quesada, ou aos políticos 

Celso Montero e Peña-Rey. Coa chegada da democracia o Ateneo mantivo a súa 

acción, formando parte da súa programación actividades culturais, roldas de 

prensa de plataformas cidadás, actos de solidariedade, debates políticos, ou 

actividades varias como campionatos de xadrez.  

 

O ano 2010 marcou o comezo dun camiño complicado e complexo que chega ata 

o día de hoxe, cun futuro incerto para a supervivencia da entidade. Unha orde de 

desaloxo, froito de intereses urbanísticos e económicos ante a que a Xunta de 

Galicia reaccionou con resignación e complicidade, obrigaba ao Ateneo a 

abandonar os seus locais históricos, o que supoñía ter que asumir un custo ata 

entón inexistente: o pago dun  aluguer. Finalmente en novembro do ano 2011 

prodúcese o desaloxo do espazo que viña ocupando tradicionalmente esta 

institución.  

Tras idas e vindas, o Ateneo instalouse finalmente, compartindo local co Club de 

Tenis de Ramirás, quen lles cedeu parte das instalacións. Pero en 2014, o baixo 

no que se atopa foi posto á venda, e cando esta se produza, se os novos donos non 

permiten ao Ateneo continuar, a entidade enfrontarase, con toda probabilidade, ao 

final do seu camiño, xa que lle resultará moi difícil atopar outro espazo cuxo 
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custo poida asumir.  

 

Neste contexto, o 9 de marzo de 2016 aprobouse na Comisión 4.ª, de Educación e 

Cultura unha proposición non de lei do Grupo Parlamentario Socialista, segundo 

a cal se chegaba ao seguinte acordo:  

 

“O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a consultar co Ministerio de 

Facenda do Estado Español o rexistro de locais baleiros de titularidade pública, 

para que se abra un proceso de negociación encamiñado a dotar dun local ao 

Ateneo de Ourense para que continúe coa súa actividade sen ánimo de lucro 

garantindo que os contactos se produzan no prazo máximo dun mes”.  

 

Posteriormente, preguntado polo Grupo Parlamentario Socialista no Pleno do 

Parlamento de Galicia sobre a situación no que se atopaban as negociacións para 

dotar ao Ateneo de Ourense dun local, o conselleiro de Cultura afirmaba que “o 

20 de abril a consellería recibira unha  notificación da Delegación de Economía e 

Facenda onde se comunicaba que, tendo en conta as características do espazo 

demandado e tendo en conta o inventario de bens que tiña a Axencia Tributaria, a 

axencia estatal en Ourense non dispuña de locais baleiros adecuados ás 

necesidades demandadas”, ao tempo que recoñecía que “existen locais, pero 

agora hai que ver se eses locais que existen compren os requisitos demandados e 

comunicados por parte da directiva á consellería”. 

 

O Ateneo de Ourense recibía unha notificación de desaloxo do local provisional 

que ocupaban ata entón, que tiña que abandonar antes do día 10 de abril do ano 

2017. 

 

Xerouse entón en Ourense un movemento social en defensa do Ateneo de 

Ourense que desembocou na creación dunha plataforma cidadá para evitar o 

peche desta entidade senlleira da cidade, que fixo que as institucións reaccionaran 

ás demandas da cidadanía comprometéndose a que unha vez se complete o 

traslado da Biblioteca Pública de Ourense a San Francisco, o Goberno galego 

procedería a reordenar o edificio da rúa Concello e cederlle un espazo. Para 

solucionar esa fase transitoria, a Deputación puxo a disposición da asociación as 

dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se atopa na 

actualidade. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Coñece a Xunta de Galicia cando ten previsto o Goberno de España poñer en 

marcha o complexo de San Francisco, situado en Ourense, que entre outros 

espazos conterá a futura Biblioteca Nodal e o Arquivo Histórico Provincial?  

2. Cando ten previsto levarse a cabo o traslado da actual biblioteca pública de 

Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San Francisco? 

3. Garante o Goberno galego que unha vez se materialice o traslado da actual 

biblioteca pública de Ourense, situada na rúa Concello, ao complexo de San 

Francisco, cederá un espazo ao Ateneo de Ourense para que este poida 

desempeñar a súa actividade? 

4. En caso afirmativo, cales serían as características técnicas dese espazo? 

5. Ten coñecemento a Xunta de Galicia de se a Deputación de Ourense ten 

previsto, ata que se realice este traslado, que o ateneo de Ourense poida 

ocupar as dependencias do centro cultural Marcos Valcárcel, que é no que se 

atopa na actualidade? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 20182019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Raúl Fernández Fernández 

   Concepción Burgo López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

      Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Raúl Fernández Fernández na data 14/01/2019 12:34:52 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 14/01/2019 12:34:57 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2019 12:35:02 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión. 

 

1. Os datos de vítimas mortais nas estradas galegas no ano 2018 fixeron saltar 

todas as alarmas ao producirse unha cifra provisional de 104 mortes, o que supón un 

incremento de 28 con respecto ao 2017, no que se produciron 76 vítimas mortais. 

Realmente estes datos só reflicten unha parte das estatísticas de mortalidade nas 

estradas, que en realidade é máis elevada ao cuantificarse as vítimas mortais logo dos 30 

días posteriores ao accidente (A cifra definitiva de mortes en 2017 foi de 100). E 

cómpre tamén ter en conta que nas estatísticas da DXT non se contabilizan as persoas 

falecidas no ámbito urbano (só nas travesías urbanas  que corresponden a estradas de 

titularidade estatal ou autonómica). 

2. Na período comprendido entre 2008 e 2018 morreron  1.278 persoas nas 

estradas galegas. A esta enorme traxedia humana e social que representan as mortes hai 

que engadir as graves consecuencias e os elevados custos das persoas que sofren 

lesións, especialmente aquelas que sofren lesións graves e secuelas permanentes.  

Estamos pois diante dunha situación que xera alarma social, dramas humanos e 

que polo tanto debe ser obxecto de máxima atención e preocupación por parte de todas 
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as administracións con competencias na materia: administración central, autonómica e 

local. E que debería dar lugar a unha resposta coordinada, conxunta e moito máis eficaz, 

que a xuizo do BNG debe pasar pola revisión, actualización e elaboración dun novo 

Plan de Seguridade Viaria de Galiza que sexa froito dun amplo proceso de participación 

e diálogo e que comprometa os esforzos do conxunto da sociedade e de todas as 

administracións. 

A xuízo do BNG a Xunta de Galiza está instalada nunha actitude rotineira e 

conformista, que non está á altura dun repto destas dimensións. Os debates de ámbito 

estatal, as medidas anunciadas pola Dirección Xeral de Tráfico e experiencias exitosas 

en diversos ámbitos deben ser o punto de partida para comezar un debate público e 

procurar actuacións eficaces para combater con todos os medios dispoñíbeis a violencia 

viaria, sensibilizar as persoas usuarias das vías con medidas formativas e informativas, 

previr comportamentos potencialmente perigosos, protexer os usuarios máis vulnerábeis 

e actuar nas estradas para que sexan máis seguras. 

2. Os datos da Memoria de Seguridade Viaria de Galiza correspondente ao ano 

2017, publicada en outubro de 2018, revela datos preocupantes en relación coa 

sinistralidade e as vítimas na rede de titularidade autonómica: 

- Elevado número de vítimas mortais (43). E elevada porcentaxe sobre o número 

total de vítimas. 

 
2013 2014 2015 2016 2017 

Mortos na rede da Xunta 39 55 46 44 43 
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% mortos sobre o total da Rede de 

Galiza 

33,3% 43,7% 37,4% 35,2% 43,0% 

 

-Elevado número de accidentes en xeral (42, 56%) e de vítimas mortais en 

travesías urbanas (44,19%). 

- Elevado número de accidentes (93) e de mortes por atropelo de peóns (13). 

Destas 13 mortes, 8 producíronse en travesías urbanas. 

3. Un dos aspectos centrais para unha xestión integral das estradas e da 

seguridade viaria é que Galiza asuma as competencias en materia de tráfico, circulación 

de vehículos e seguridade viaria. Esta demanda xa foi obxecto de acordos unánimes do 

parlamento galego, mais foi vetada polo parlamento e polo goberno do Estado.  

A asunción das competencias en materia de tráfico e seguranza viaria debe ir 

acompañada do desenvolvemento da Lei de creación da policía autonómica galega, en 

vigor desde xuño de 2007 mais que ficou gardada nun caixón. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en comisión: 

1. Como valora a Xunta de Galiza os datos de accidentes de tráfico e vítimas 

mortais nas estradas en 2018? 

2. Preocúpalle ao goberno galego a evolución da sinistralidade viaria e das 

vítimas mortais das estradas de titularidade autonómica? 
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3. Que medidas prevé adoptar a Xunta de Galiza para combater esta grave 

situación máis alá do desenvolvemento rotineiro do Plan de seguridade viaria 2016-

2020? 

4. Considera a Xunta de Galiza a posibilidade  e a necesidade de convocar unha 

mesa institucional e social pola seguridade viaria nas estradas co obxecto de acordar 

actuacións extraordinarias e urxentes por parte de todas as administracións con 

competencias na materia? 

5. Ten previsto o goberno galego demandar do goberno do Estado a 

transferencia das competencias de tráfico e seguridade viaria? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2019 13:20:09 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2019 13:20:13 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2019 13:20:14 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2019 13:20:16 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2019 13:20:17 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2019 13:20:19 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª.  

 

As empresas Naturgy, Capital Energy e un conglomerado empresarial con matriz 

en Arbia Saudí, teñen presentado a solicitude para a tramitación dos parques 

eolicos de Solpor, Meirama e Legres, que afectarían en Cerceda, Ordes, Frades e 

Mesía. 

Reunirían un conxunto de 33 muiños. 

A ésto súmaselle a tramitación doutros dous parques nesta mesma zona a 

iniciativa de Green Capital Power S. L., que proxecta construír dous parques 

eólicos na comarca de Ordes, o de GASALLA e o do MONTE INXERIO.  

O parque eólico de Gasalla situaríase nos concellos de Frades e Mesía, afectando 

ao solo agrario dunha importante zona de produción leiteira. O lugar xa padece 

na actualidade a presión dos proxectos mineiros da empresa Erimsa, moi 

prexudiciais para as explotacións do lugar.  

O parque do Monte Inxerio estará situado nos concellos de Ordes e Cerceda, 

preto do vertedoiro da Areosa, da planta de Gesuga, da liña do AVE e da central 

térmica de Meirama. Non fai falta subliñar os impactos que todas estas 

instalacións teñen para a natureza e a paisaxe.  
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A instalación destes 51 muíños nun radio moi pequeno, implicaría na realidade a 

construción dun megaparque e, polo tanto, cuns efectos conxuntos sobre a 

paisaxe, a natureza, o solo agrario e a xente, polo que deben de estudarse tamén 

conxuntamente. 

A construción dos parques eólicos na comarca de Ordes tería consecuencias 

negativas para a contorna e para a economía.  

Os xeradores de 150 metros provocarían un impacto visual moi negativo na 

paisaxe, prexudicando a experiencia do Camiño Inglés e dos seus fitos 

patrimoniais (castros, igrexas, mámoas, cruceiros...). Danarían, polo tanto, ao 

sector turístico dos concellos da zona. 

Ocuparían hectáreas de terra agraria nunha comarca eminentemente agraria.  

Os parques eólicos da comarca de Ordes serían un negocio ben rendible para a 

empresa promotora, pero unha carga nociva para a veciñanza, o medio ambiente 

e a economía local.  

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión:  

1) Cales son os beneficios no ámbito social, territorial e laboral que terían os 

parques eólicos nos concellos da comarca de Ordes?  

2) Que impactos terían nos terreos? E na gandería? E na contorna natural? E no 

patrimonio do Camiño?  
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3) Considera que o modelo de desenvolvemento eólico polo que opta a Xunta de 

Galicia é o máis beneficioso para galegos e galegas? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Antón Sánchez García 

    Marcos Cal Ogando 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

     

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 14/01/2019 13:23:47 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2019 13:23:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar 

de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, 

relativa á Torre de Doncos. 

 

A Torre de Doncos é un monumento medieval, foi declarado Ben de Interese 

Cultural e anteriormente monumento estatal no ano 1949 constituíndo o noso 

patrimonio cultural e testemuña viva doutros tempos que debe preservarse. 

O TSXG desestimou a reclamación presentada pola familia Valcarce de 

Monforte sobre a titularidade do ben inmoble, polo que non ten dono coñecido 

que se ocupe do seu estado de abandono, e que presumiblemente acabará en 

derrubamento se as administracións competentes non toman cartas no asunto. 

Situada á beira do Río Navia, defendía unha das entradas a Galicia e protexía ás 

peregrinas que se desviaban do Camiño Francés a Compostela polas Nogais, 

Becerreá, Baralla, O Corgo e Lugo onde enlazaban co Camiño Primitivo 

procedente da Fonsagrada. 

A finais do XIV García Rodríguez de Valcarce, señor de Sarracín, Corullón e 

Montefurado, posesións herdadas da súa nai Constanza García aparecía como o 

seu dono, que por xuízo de partición de bens que se conserva na Real  

Chancelería de Valladolid sábese que a última Valcarce de Doncos foi Francisca 

de Valcarce. A partir dese momento ignórase quen é o titular da mesma. 

O concello das Nogais leva tempo procurando inmatricular o ben como seu, e 

sendo este un proceso tan garantista e lento é probable que a axuda chegue xa 

demasiado tarde. 
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Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar En Marea presenta as seguintes 

preguntas: 

 

1ª)  Que medidas  pensa tomar a Xunta de Galicia para e realizar unha 

restauración rápida que permita a conservación do ben e que non se derrube, 

segundo o disposto na Lei 5/2016 de patrimonio cultural de Galicia? 

2ª) Consideran importante limpar arredor do mesmo a biomasa forestal e a que 

haxa dentro da mesma que poida producir deterioro na estrutura da Torre? 

3ª) Como van garantir que a Torre de Doncos conte coas axudas necesarias 

interadministracións para a conservación da mesma? 

4ª) Cren que é necesario garantir a supervivencia do legado para xeracións 

vindeiras? 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.:Ánxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 12:56:39 
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Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:56:46 
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    Á MESA DO PARLAMENTO  

          

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, relativa 

aos bens inmatriculados pola Igrexa. 

 

O ano pasado aprobouse no Congreso dos Deputados unha Proposición non de 

lei que instaba ao entón goberno popular a reclamar os bens inmatriculados pola 

Igrexa católica que non podían xustificar o seu uso ou a súa propiedade 

eclesiástica. A iniciativa foi presentada pola primeira forza da oposición, o 

Partido Socialista, e solicitaba una relación exhaustiva dos bens inmatriculados 

pola igrexa cando a institución só precisaba da firma do bispado para poñer os 

inmobles ao seu nome.  

 

Recentemente, o Ministerio de Xustiza, agora do PSOE, confirmou que publicará 

o listado dos bens inscritos pola igrexa. Non obstante, o Goberno só prevé 

difundir os inmobles inmatriculados a partir de 1998, data na que Aznar 

impulsou unha reforma que ampliaba os privilexios da institución eclesiástica á 

hora de reclamar propiedades. Cómpre recordar que a igrexa leva empregando o 

proceso de inmatriculación dende 1946, grazas a unha Lei Hipotecaria franquista 

que tiña por obxecto “compensar” aos bispos pola nacionalización de bens levada 

a cabo polo Goberno de Niceto Alcalá Zamora en 1931.  

 

Estímase que dende 1998 a Igrexa inscribiu ao seu nome uns 4.500 bens 

inmobles de diversa índole: cemiterios, pisos, terreos, hortas, parroquias e 

incluso catedrais. Malia o impresionante da cifra, apenas é o 10% das 

propiedades inscritas polos bispos dende os anos 40. Entón, por que o PSOE se 
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centra só nas apropiacións posteriores a 1998? Porque así o recollía a súa 

iniciativa, na que instaba ao Goberno a solicitar ao Colexio de Rexistradores da 

Propiedade “unha relación de tódalas inmatriculacións levadas cabo por vía do 

artigo 2006 da Lei Hipotecaria, que foi derrogado pola Lei 13/2015, do 24 de 

xuño, de Reforma da Lei Hipotecaria, dende 1998 ata a citada derrogación”. Non 

obstante, dada a situación, isto é manifestamente insuficiente. Tódolos bens 

inmatriculados pola Igrexa teñen que ser públicos e obxecto de escrutinio, entre 

outras razóns porque as catedrais, museos, bens de interese cultural, cemiterios... 

continúan sendo financiados polas arcas públicas mediante acordos coas 

administracións locais, provinciais, rexionais e estatais, que se encargan de 

aspectos como a iluminación dos templos, a súa restauración e a súa seguridade. 

Todos pagamos, pero o único beneficiario da súa explotación é a Igrexa.  

 

Entre os bens inmatriculados pola Igrexa destacan a Catedral de Valladolid, a 

catedral e a Giralda de Sevilla, a catedral do Bo Pastor de Donostia, a catedral de 

La Seo e a igrexa da Magdalena en Zaragoza, a Catedral de Granada, a Catedral 

de Jaca ou a Catedral de Málaga.  

 

O caso da Giralda é paradigmático do negocio inmobiliario da Igrexa católica. 

Foi inmatriculada por 30 euros, pero anualmente recibe un millón de visitantes e 

ingresa máis de 9 millóns.  

 

Por se isto fose pouco, a Igrexa tamén conta con terreos, locais e edificios, que 

non son empregados para liturxia ningunha, e que vende cando entende que 

precisa máis cartos. Un negocio redondo. A todo isto hai que sumar os 11.000 

millóns que, segundo Europa Laica, percibe a Igrexa de fondos públicos todos os 

anos a través dos concertos cos colexios católicos, da financiación de centros 

sanitarios, sociais ou militares que permanecen baixo a súa xestión, do IRPF, 

etcétera.  
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A publicación da lista de bens inmatriculados é de particular relevancia porque, 

cando se produza, os afectados –tanto concellos como particulares– poderán 

recorrer a titularidade dos inmobles.  

 

A necesidade de revisar as inmatriculacións non é unha ocorrencia dun grupo 

parlamentar, senón que conta cun amplo consenso, dentro e fora das nosas 

fronteiras. O ano pasado o Tribunal Europeo de Dereitos Humanos sentenciou 

que unha inmatriculación realizada pola Igrexa era nula e condenou ao Estado a 

pagar unha indemnización de 600.000 euros por permitila. Sería bo que o 

Goberno do Estado tomase nota e actuase en consecuencia, anticipándose e 

evitando futuras multas e chamadas de atención.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral na Comisión 4ª: 

 

 Que opina a Xunta de Galicia dos procesos de inmatriculación por parte 

da Igrexa católica?  

 Pensa que debe continuar mantendo os seus privilexios á hora de 

apropiarse de bens inmobles?  

 A Goberno da Xunta ten constancia das inmatriculacións que levou a cabo 

a Igrexa católica en Galicia dende os anos 40? 

  Canto diñeiro gaña a Igrexa na nosa terra coa explotación dos seus bens 

inmobles?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

   Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez 
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    Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 12:54:05 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:54:10 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda, Luca Chao Pérez e Julia Torregosa Sañudo 

deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa 

resposta oral na Comisión 4.ª, relativa ao catering do IES Aquis Querquernis 

de Bande. 

 

Dende En Marea entendemos que o servizo de comedor é un servizo educativo 

fundamental, toda vez que é o espazo natural de adquisición de hábitos de vida 

saudables, así como un espazo de socialización importante. Neste eido, o 

comedor escolar debe ser un servizo público e gratuíto para todo o alumnado, 

posto que combina tres dereitos fundamentais: o dereito ao ensino, o dereito á 

alimentación e o dereito á saúde. Ademais, é un servizo que facilita a 

conciliación familiar. Por todo iso, as institucións teñen a obriga de garantir a 

máxima calidade deste servizo. 

 O modelo privatizador do Partido Popular con respecto aos comedores escolares,      

alentado polo Decreto 132/2013 de 1 de agosto  da Consellería de Cultura, 

Educación e  Ordenación Universitaria (hoxe Consellería de Educación 

Universidade e Formación Profesional),  afecta especialmente aos nenos e nenas 

que lonxe de recibir unha alimentación saudable padecen os efectos da 

externalización: exceso de precociñados e fritidos de nulo valor nutricional, 

comida fría, ás veces semiconxelada, plásticos de orixe descoñecida nas comidas, 

expresións dalgún alumno do Instituto de Entrimo que din que “os porcos comen 

mellor que eles”, son algúns dos moitos exemplos de graves deficiencias que se 

repiten diariamente á hora da comida nas escolas dos nenos e nenas de Galicia 

que viron como se despedían ás persoas ocupadas na cociña para dar negocio a 
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empresas privadas de catering. Exemplos que padecen máis de 2800 alumnas e 

alumnos galegos que reciben cada día comida de servizos de catering. 

Os pais e nais do IES  Aquis Querquernis no que están matriculados/as 

estudantes de Lobeira, Bande, Muíños, Lobios e Entrimo non son un caso 

illado. Eles detectan unha serie de irregularidades que poñen en dúbida a 

calidade dos menús escolares. Sérvenlles a comida en recipientes de plástico 

que rompe con facilidade… 

Aínda que o curso xa  comezou cren que debera anularse o contrato coa 

empresa  adxudicataria Sala Gradín por entender que vulnera criterios de 

calidade. Os pais e nais quéixanse de que os nenos e nenas non comen nin se 

alimentan. 

A empresa adxudicataria debe proporcionar aos centros o material necesario 

para quentar, rexenerar ou refrixerar os pratos se é necesario: 

A empresa que concursa, deberá presentar na súa solicitude unha declaración 

responsable conforme, no caso de ser a adxudicataria, se compromete a poñer 

a disposición do centro todos os materiais requiridos para o idóneo servizo de 

quecemento, rexeneración ou refrixeración de menús. 

Parece ser que o grande negocio do catering a empresas privadas ten 

consecuencias que aínda nin podemos medir. Consecuencias, tamén, de 

abandonar a concepción educativa que, ao noso entender, debera ter o servizo 

de comidas nas escolas. 

Dende En Marea, defendemos a gratuidade total do ensino público, que para 

que sexa real debe incluír, tamén, a gratuidade dos mal chamados servizos 

complementarios. Defendemos un modelo de comedor escolar 100% público, 

con persoal contratado pola Consellería, elaboración dos menús da man de 

profesionais da mesma Consellería e que conte en cada centro educativo cunha 

persoa responsable do servizo. Un modelo de comedores que, ademais, teña en 
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conta o seu potencial como fonte de riqueza dinamizando o comercio local, toda 

vez que debera centrarse en alimentos frescos e saudables, que aposten polo 

comercio de proximidade, tanto por cuestións de saúde como de educación 

alimentaria. 

Ante esta situación o grupo parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

1. Que criterios avaliables empregaron para a adxudicación do catering á  

empresa Sala Gradín ao IES Aquis Querquernis? 

2. Fíxose algunha avaliación ao catering do IES Aquis Querquernis? Se a 

resposta é afirmativa: que conclusións houbo? 

3.  É consciente a Xunta de Galicia da deficiencia nutricional deste servizo de 

catering escolar? 

4. Conta con algún experto/a nutricional que avalíe e autorice os menús 

escolares? 

5. Se a mesma empresa non vai continuar prestando servizo de cafetería, 

comedores e servizos complementarios no Parlamento de Galicia a partires do 

22 de decembro, non consideran que tamén se debera revisar e no seu caso 

rescindir o contrato de catering ao IES  Aquis Querquernis? 

6. Con que mecanismo conta a Consellería para detectar os caterings que non 

cumpren cun menú equilibrado e nutritivo? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

   Asdo.:  Ánxeles Cuña Bóveda 

     Luca Chao Pérez 

     Julia Torregrosa Sañudo 

     Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 12:59:15 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:59:23 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, 

relativa á Escola Superior de Arte Dramática de Galicia 

 

Na Escola Superior de Arte Dramática de Galicia fórmanse actrices, actores, 

escenógrafas/os, directoras/es de escena, dramaturgas/os e contribúe tamén á 

formación complementaria de traballadoras/es sociais e profesoras/es. Trátase 

dunha institución relevante para o ecosistema cultural e artístico de Galicia. 

Por primeira vez na historia da ESADG desde a súa fundación en setembro de 

2005, non comezaron o curso o 100% de profesorado e alumnado. Fixeron folga 

os días 17,18 e 19 de setembro. 

O curso pasado, 2017/18, perderon  3 postos de profesoras/es. Este curso 

2018/19, outros 3 postos de traballo. O 20% do claustro. Para este curso 

académico a dirección do centro reclamaba tres novas vacantes e a Consellería, 

tras o informe do funcionario da inspección educativa, non só non concedeu 

ningunha, senón que eliminou outras tres adxudicando só 34 interinidades, cando 

en 2014 chegou a contar con 42. Paradoxicamente esta decisión chegou nun 

momento no que, segundo os traballadores, se incrementou considerablemente o 

número de alumnado matriculado nos primeiros cursos. 

 

A Comunidade educativa,  profesorado e alumnado da ESADG, esixe: 

 

- Non aos recortes reiterados de profesoras/es 
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- Equivalencia de condicións laborais acordes coa titulación (O Título 

Superior de Arte Dramática é equivalente ao Título Universitario de 

Grao) 

 

 

A razón é que aínda que a ESADG expida un título equivalente ao Título 

Universitario de Grao, réxese pola normativa de Secundaria. 

Nos estudos superiores, igual que na Universidade, as asignaturas organízanse 

por Créditos Académicos e dentro destes contémplanse as Titorías Docentes, 

imprescindibles para o desenvolvemento óptimo dos exercicios e traballos 

prácticos propios das artes escénicas. No réxime de Secundaria non existen as 

Titorías Docentes, entón ao aplicar esa norma sobran profesoras/es. 

As Escolas Superiores de Arte Dramática, os Conservatorios Superiores de 

Música e os de Danza, funcionan cunhas titulacións equivalentes, para todos os 

efectos ao Título Universitario de Grao, pero cunhas condicións organizativas e 

laborais que se rexen pola normativa de Educación Secundaria. 

Aínda que o nivel de esixencia sexa equivalente ao universitario, o alumnado e o 

profesorado de música e artes escénicas están dentro dun réxime que lles impide 

desenvolver plenamente os obxectivos e competencias que lles son propios. 

Cando saen de España, a súa Titulación Superior pode ser ou non ser convalidada 

fóra, porque a equivalencia ao Título Universitario de Grao só se dá no noso 

territorio, segundo a lei vixente. Unha chapuza en toda regra que perpetúa a 

discriminación e a marxinación cara ás artes escénicas e musicais. 

A normativa de Secundaria resulta, como é lóxico, moi deficiente para que 

funcionen ben os estudos superiores equivalentes ao Título Universitario de 

Grao. 
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O teatro, a danza e a música, que son unha parte moi substantiva da cultura dun 

país, necesitan que haxa equivalencia nas condicións organizativas e laborais 

acordes coa titulación superior que se imparte neste centro. Así de sinxelo. 

Pérdense postos de traballo precisamente porque non se atende a esa necesaria 

equivalencia.  Estes estudos teñen a condición de estudos técnicos superiores, 

equiparables legalmente aos graos e posgraos, pero non integrados no sistema 

universitario.  Unha simple equiparación que en moitos asuntos (bolsas, 

Erasmus, acceso a outros programas de estudo, dereitos do profesorado...) 

introduce diferenzas fundamentais. 

A Consellería de Educación e Ordenación Universitaria da Xunta de Galicia ten 

competencias para resolver este grave desequilibrio, que vai en detrimento de 

alumnado e profesorado. Unha Escola Superior de Arte Dramática que queira 

cumprir cos obxectivos que lle son propios e aumentar en calidade non pode 

funcionar ao pé da letra como un Instituto de Secundaria.  Este alumnado xa fixo 

o Bacharelato. 

O artigo 58.7, da LOMCE,  determina que as administracións educativas poderán 

adscribir centros de ensinanzas artísticas superiores mediante convenio  coas 

universidades. 

Polo anterior, preséntanse ás seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

 

- Consideran congruente aplicar unha norma de Secundaria nos estudos 

superiores de grao, sen ter en conta a especificidade das ensinanzas  

superiores artísticas? 

- Que pensan das condicións organizativas e laborais da Escola de Arte 

Dramática? Non debera rexerse pola normativa  Universitaria?  

- Cren que profesorado e alumnado poden desenvolver plenamente os 

obxectivos e competencias que lles son propios? 
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- Como valoran a discriminación e a marxinación cara ás artes escénicas 

e musicais con respecto a incerteza na convalidación ou non do título 

noutros países? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez, 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:23:39 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:23:46 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, sobre o peche da 

escola unitaria de Sada. 

 

Hai tempo que o Partido Popular decidiu desmantelar a educación guiado polo 

convencemento de que se trata dun gasto e non dun investimento necesario para 

garantir un futuro digno á xente moza e ao propio país.  

 

O ano pasado, o Goberno da Xunta pechou varios centros en O Porriño, 

Ribadavia, As Pontes e Outes, confiando en que a calma chicha do verán ocultase 

o seu novo recorte ao ensino. Non foi así. O conxunto da comunidade educativa 

opúxose á súa decisión por considerala unha nova agresión á educación pública. 

Porén, isto non impediu que a Consellería de Educación, comandada (aínda) por 

Román Rodríguez, fulminase finalmente os centros, estafando ás familias –que 

xa decidiran un lugar de estudo para os seus fillos– e vulnerando os dereitos 

laborais dos profesores –que non souberon ata o último momento que tiñan que 

cambiar de destino–. 

 

A comezo de curso, o Partido Popular acometeu un novo recorte á educación 

pública, atacando ao elo da cadea más feble: as escolas unitarias cuxo cometido é 

o de garantir unha formación próxima e de calidade aos rapaces e rapazas que 

habitan espazos baleirados polo desleixo do Goberno.  

 

A Consellería de Educación resolveu pechar a Escola de Educación Infantil de 

Apeadeiro, no concello coruñés de Cambre, e a de Solbeira, en Paderme de 
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Allariz, Ourense, alegando que non contan cun número suficiente de alumnos, xa 

que en cada un dos centros so hai matriculados tres rapaces e rapazas. A 

Consellería decidiu, así mesmo, suprimir 74 unidades en centros escolares de 

educación infantil, primaria e especial, e anular 19 clases que foran habilitadas 

para afrontar subas do número de alumnado.  

 

Pola súa banda, a escola unitaria de Sada atópase nunha situación de incerteza. A 

Consellería de Educación comunicou onte (4/12/2018) ás familias a súa intención 

de pechar a escola de Carnoedo e trasladar ás alumnas ao colexio de Mondego á 

volta de vacacións de Nadal. Outra vez aproveitando o período de lecer. A 

decisión da Xunta colleu ás familias e ao Concello por sorpresa. É certo que a 

matrícula deste curso é moi reducida, pero argumenta que a Xunta autorizou que 

se iniciase o curso nestas condicións e apela aos trastornos que se derivarán do 

traslado dos cativos a estas alturas. 

 

O alcalde de Sada púxose en contacto cos responsables de Educación para  esixir 

explicacións polo posible peche. O rexedor manifestou o rexeitamento do 

Goberno local á decisión autonómica e solicitou o apoio de todos os grupos da 

Corporación para manter aberta a unitaria ata xuño e adoptar as medidas que 

correspondan en función das matrículas do vindeiro curso. 

 

Malia todo, aínda non está claro que a actividade do centro vaia ter continuidade. 

Por este motivo, Sada, pais e nais dos alumnos e alumnas matriculados decidiron 

manifestarse coa intención de que non se peche a escola de Carnoedo 

demandando unha resposta positiva por parte da Xunta. A escola continuará 

aberta? 

 

O peche das escolas unitarias reviste especial gravidade porque contribúe a 

precarizar, aínda máis, os servizos públicos aos que ten acceso a cidadanía, 
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dificultando que esta poida desenvolver proxectos de futuro e comprometendo a 

posibilidade de fixar ao territorio a nosa cada vez máis minguante poboación. O 

peche das escolas unitarias non afecta só aos rapaces e rapazas; non afecta só as 

súas familias, que terán que buscar novas maneiras de organizar as súas rotinas; 

afecta ao modelo de país que queremos. Ao recortar en educación, o Partido 

Popular compromete o futuro do noso territorio e insiste na expulsión das novas 

xeracións. Isto é algo que non nos podemos permitir.  

 

Vimos de coñecer que a natalidade en Galicia acadou mínimos históricos o 

pasado ano. Os 18.312 nacementos do ano pasado supoñen a cifra máis baixa 

dende que existe rexistros históricos. O número descendeu un 4% respecto do 

exercicio anterior. Fronte a isto, contabilizáronse un total de 31.600 defuncións.  

 

Os nacementos concéntranse sobre todo nos concellos próximos as capitais y 

principais cidades do eixo atlántico, o que significa que o interior rural de Galicia 

continúa esmorecendo. Mentres que en Pontevedra e A Coruña houbo, 

respectivamente, 6.876 e 7.689 nacementos, en Ourense e Lugo só se produciron 

1.683 e 2.064 partos.  

 

Isto non sucede por casualidade. Galicia mingua porque as políticas do Partido 

Popular son incapaces de garantirlles ás familias as condicións mínimas para 

asentarse e desfrutar dunha vida digna. Para reverter o devalo demográfico é 

prioritario investir nos servizos públicos, e, moi especialmente, na educación. 

Ningunha parella vai decantarse por formar unha familia se non ten xeito de 

educar as súas crianzas sen que iso desbarate por completo as súas vidas.  

 

É por iso que, mentres haxa rapaces e rapazas, ningunha escola unitaria debería 

pechar, xa que ademais de cumprir a función educativa que lles corresponde, 

reforzan a continuidade da poboación local. Se unha parella sabe que vai ter 
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asegurada a educación dos seus fillos e fillas na contorna próxima, é moito máis 

probable que se decante por permanecer no lugar que se o acceso á educación 

pública depende de se o resto da veciñanza decide formar familias no mesmo 

período.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

1.ª) Vai manter aberta A Xunta de Galicia a escola unitaria de Carnoedo, en 

Sada? 

2.ª) Se non é así, por que non? 

3.ª) Por que ignora o feito de que a escola aínda que conta co número inferior de 

inscritos requirido polo propio Goberno, no futuro incrementará o seu alumnado? 

4.ª) Por que se comunica ás familias de maneira súbita cando a Consellería non 

só autorizou que se iniciase o curso senón que se desenvolvese durante este 

primeiro trimestre? 

5.ª) É consciente a Consellería do trastorno que causaría ás familias, alumnas e 

profesorado? 

6.ª) Que é o que está barallando o Goberno? 

 

Santiago de Compostela, 19 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

   Deputadas do G.P. de En Marea 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 13:30:35 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 13:30:44 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª. 

 

De todas e todos é ben coñecida a Historia da Fortaleza-pazo da Acrópole de 

Monterrei. É unha das máis grandes, significativas e mellor conservadas de 

Galicia. Consta no catálogo de  Monumentos do patrimonio histórico de España.   

Nel imprimiuse o primeiro Incunable de Galicia, O Misal Auriense de Monterrei  

(1494). Está considerada monumento Nacional,  é BIC dende 1931, e goza da 

máxima protección. Fundado no século XII, o edificio converteuse en hotel 

debido a unha decisión da Xunta, desoíndo o rexeitamento do Consello da 

Cultura Galega, Usos do castelo de Monterrei.  "Cremos que debe revisarse o 

destino para un uso hoteleiro dunha parte do actual edificio do Castelo dado que 

xa existe un edificio destinado a este uso a 400 metros do mesmo e que ten 

problemas de sostemento". Era unha das conclusións do informe de outubro de  

2014.  Ademais de cuestionar o proxecto hoteleiro defendido polo Goberno 

galego, pediu un "proceso de reflexión consensuado cos axentes implicados", 

entre eles a veciñanza do lugar. 

Pertenceu á Casa de Aba, quen o cedeu ao Ministerio de Cultura para uso 

público. Pero o 28 de maio de 2015  o Castelo de Monterrei fíxose unha cesión 

gratuíta (pola Xunta de Galicia) a Paradores de Turismo S.A. por un tempo de 75 

anos para a explotación hoteleira, entre as protestas das Plataforma de defensa do 

Castelo de Monterrei e outras entidades.  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-1

xK
75

oN
P

J-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142107

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-1xK75oNPJ-9


 
 

 
Nela investíronse moitos cartos públicos. Desde os anos 60, máis de catro 

millóns de euros. Desde os anos 90 máis de tres millóns e medio e moito máis xa 

entrados no século XXI. Moitos investimentos realizáronse grazas aos fondos 

FEDER que non se conceden precisamente para reformar as instalacións e 

despois deixar de ter un uso público. 

A comezos deste ano 2018 o parador pechou as súas portas e comezaron as obras 

da calzada, que ten un importante valor patrimonial tamén e que conecta co 

propio Castelo. Pese ás demandas a propia empresa non concretou as causas, 

duración e motivos do peche do Castelo. 

O TSXG considerou ilegais as obras e o Tribunal Supremo ratificou no mes de 

xuño deste ano unha sentenza precedente da Audiencia Nacional de 22 de 

febreiro de 2016 na que se estima que non houbo irregularidades. O recurso de 

casación interposto pola Plataforma para a defensa do Castelo de Monterrei 

centrou a motivación no desvío de poder da decisión do Goberno da Xunta de 

ampliar para fins turísticos as condicións de cesión do Castelo realizada polo 

Goberno central, que foi desestimada. A decisión do Supremo ratificou esta 

valoración da Audiencia Nacional e condenou aos recorrentes a pagar as costas, 

xa que non se acreditou que a actuación que se impugnaba, a ampliación 

perseguira unha finalidade diferente. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

Preguntas: 

 

1.ª) Ten pensado o Goberno galego permitir o uso turístico, cultural e artístico da 

Fortaleza do Castelo de Monterrei para xeracións futuras? 
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2.ª) Como  vai poñer en valor a Fortaleza do Castelo de Monterrei, garantindo e 

preservando a mesma, segundo o disposto na Lei de Patrimonio cultural de 

Galicia?  

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

  Asdo.: Ánxeles Cuña Bóveda 

   Luca Chao Pérez 

  Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:19:05 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:19:12 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Paula Quinteiro Araújo, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, relativa á conciliación 

familiar-estudantil 

 

Os coidados non remunerados afastan a unha gran cantidade de mulleres da 

carreira laboral. Segundo os últimos datos da OIT, un 25,1% alegan este motivo, 

fronte a un escaso 2,6% no caso dos homes. E da académica? Que sucede cando 

unha muller se converte en nai no medio dos seus estudos obrigatorios ou post-

obrigatorios? Nin no IGE, nin na secretaría xeral de Igualdade, nin na Consellería 

de ensino, mais tampouco nas fontes estatísticas de carácter estatal, atopamos 

datos sobre estes motivos. 

Segundo as investigadoras da Universidade de Valencia, Amparo Alonso, 

Marcos Jesús Iglesias e Inés Lozano, a conciliación estudantil-familiar require 

propostas concretas por parte das administracións que, a día de hoxe, non teñen 

contemplado esta necesidade. 

Segundo a súa investigación, “o colectivo de estudantes con responsabilidades 

familiares e en estado de xestación, aínda que poida ser unha minoría, xa resulta 

significativo e vai en aumento”. Un dos motivos estaría no feito de que dende a 

crise se incrementara a idade de acceso á educación superior.  

Deste xeito, segundo os datos do Ministerio de Educación, nos últimos cinco 

cursos desde 2007-2008 a poboación universitaria de 18 a 24 anos aumenta un 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-g

4M
0g

D
1x

G
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142110

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-g4M0gD1xG-8


 
 

 
13,7%, mentres que a de máis de 30, un 18,4%. é dicir, que a chegada á 

universidade non é soamente directa dende o instituto senón que temos cada vez 

máis estudantes que chegan ás aulas universitarias tras experiencias laborais, 

desemprego, etc, en momentos vitais claramente diferentes. 

Porén, a día de hoxe, a lexislación non acompaña esta multiplicidade de 

realidades, nin a posibilidade da maternidade nin as ausencias por coidados 

asumidos maioritariamente por mulleres. Aínda que o Estatuto do Estudante 

Universitario fala dunha “atención e deseño das actividades académicas que 

faciliten a conciliación dos estudos coa vida laboral e familiar”, non concreta 

nada e non hai medidas concretas aplicadas nas nosas universidades. 

Como tampouco hai medidas concretas na lexislación galega. Salvo a mención 

realizada no DECRETO 229/2011, do 7 de decembro, polo que se regula a 

atención á diversidade do alumnado dos centros docentes da Comunidade 

Autónoma de Galicia nos que se imparten as ensinanzas establecidas na Lei 

orgánica 2/2006, do 3 de maio, de educación sobre a atención educativa a mozas 

embarazadas. 

1. A consellería con competencias en materia de educación, en cumprimento do 

establecido no artigo 5 da Lei 5/2010, do 23 de xuño, pola que se establece e 

regula unha rede de apoio á muller embarazada, arbitrará as actuacións ou 

medidas de apoio necesarias para facer posible a continuación dos estudos por 

parte da menor embarazada e, se é o caso, do futuro pai en idade de 

escolarización obrigatoria, de forma compatible coas exixencias derivadas do 

embarazo e coas obrigas da maternidade e da paternidade. 

2. Os centros docentes deberán proporcionar ás menores embarazadas que cursen 

estudos de ensino obrigatorio e postobrigatorio a adecuación dos procesos de 

ensino e aprendizaxe ás súas necesidades durante o seu embarazo e nos dous 
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anos seguintes ao parto, nos termos que estableza a consellería con competencias 

en materia de educación. 

3. A menor de idade durante o proceso de xestación e, posteriormente, no caso de 

que se faga cargo da atención da súa filla ou fillo, terá dereito a ser autorizada, 

pola Administración educativa, para asistir intermitentemente ao centro en que 

está escolarizada, de acordo coas súas necesidades. Este dereito esténdese ao pai 

menor de idade que xustifique un comportamento de paternidade responsable. 

Un artigo centrado na mocidade e que ignora a devandita multiplicidade de 

realidades que podemos ter nas aulas galegas e que tampouco é quen de 

establecer medidas concretas. 

Por estes motivos o Grupo Parlamentar de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

- Que medidas ten aplicado o Goberno galego para facilitar a conciliación 

estudantil-familiar? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Paula Quinteiro Araújo 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 13:37:02 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 13:37:06 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 14/01/2019 13:37:14 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-g

4M
0g

D
1x

G
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142113

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-g4M0gD1xG-8


 

 

 

    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, relativa á asistencia ás illas Ons. 

 

A saturación de visitantes en espazos especialmente sensibles do noso país veñen 

ocupando numerosas noticias no último ano. Se no pasado verán destacou o caso 

da saturación das Illas Cíes e os incumprimentos das navieiras respecto ao 

número de viaxeiros fixados cada día, logo a praia das Catedrais, finalmente, este 

último verán saltaron á palestra as denuncias sobre as visitas ás Ons. 

Deste xeito, asociacións ecoloxistas como Verdegaia denunciaron que varias 

navieiras estarían a desviar un gran número de viaxeiros ás Ons para evitar 

superar nas Cíes o máximo fixado de 2.200 persoas diarias. Así, a entidade sinala 

que algúns días Ons estaría recibindo ata 4.000 visitantes, máis do dobre do 

límite fixado no PRUX (1.800). 

A entidade ecoloxista advirte de que este exceso é inasumible por esa illa, onde 

un estudo da Xunta fixa unha capacidade de carga ecolóxica das súas praias en 

896 persoas/día. E advirte que "a maior parte dos visitantes desta illa durante o 

verán concéntranse nos areais". É dicir, que sería preciso reducir o máximo diario 

actual. 

Gran parte do problema radica na falta de aprobación do Plan Reitor de Uso e 

Xestión do Parque Nacional (PRUX), un documento esencial para o correcto 

funcionamento e protección deste espazo, que permanece conxelado dende o ano 

2011 e que acumula case 15 anos de atraso, pois tiña que estar en vigor dende o 3 

de xullo de 2003.  
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Por estes motivos o Grupo Parlamentar de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

1.ª)  Que datos manexa a Xunta de Galicia sobre o número de visitas diarias a 

Ons? 

2.ª) Como realiza o control sobre o número de billetes emitidos polas navieiras? 

3.ª) Como explica os 15 anos de retraso do Plan Reitor de Uso de Xestión do 

Parque Nacional? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Deputada do G.P. de En Marea 

     

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:34:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

A necesidade de incrementar e mellorar a loita contra as violencias machistas é 

unha obriga para toda a sociedade e, de forma particular, para todas as administracións. 

Entre as ferramentas das que nos temos dotado desde Galiza salienta a Lei 11/2007, do 

27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero. Se 

ben o paso de máis dunha década debe facernos reflexionar sobre aqueles aspectos que 

deben ser mellorados, obriga adoptada polo Parlamento Galego nos traballos para o 

Pacto Galego contra a violencia machista, tamén o é que debemos ter vixilancia sobre o 

cumprimento dos aspectos que recolle.  

Un ámbito fundamental que deben atender as administracións é o referido ao 

tratamento das situacións de violencia machista. Un tratamento que debe contemplar 

múltiples aspectos e no que debe ter un papel importante a atención psicolóxica, tanto 

no inmediato como para a recuperación e superación por parte das vítimas.  

A Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral 

da violencia de xénero contempla a atención psicolóxica no seu artigo 25 contempla a 

asistencia psicolóxica inmediata considerada como un servizo de atención primaria, así 

como o dereito de gratuidade e tamén o dereito á asistencia para aqueles e aquelas 
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2 

 

menores e outras persoas que sufriran violencia machista. Na actualidade, a Xunta de 

Galiza desenvolve o Programa de atención psicolóxica a mulleres vítimas de violencia 

de xénero a través dun convenio de colaboración asinado entre a Secretaría Xeral da 

Igualdade da Xunta de Galicia e o Colexio Oficial de Psicoloxía de Galiza. A través 

desta fórmula ponse a disposición unha rede de profesionais da Psicoloxía que sen 

dúbida realizan un traballo importantísimo.  

Unha década despois do inicio da aplicación da le Lei 11/2007, do 27 de xullo, 

galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero cómpre avaliar 

as insuficiencias na súa aplicación co obxecto de dar unha resposta máis integral, 

completa e eficaz na loita contra unha violencia patriarcal instalada en todos os ámbitos 

da sociedade e que ano a ano deixan atrás persoas.  

Ademais, cómpre facer unha especial revisión da prevención e atención aos 

casos que implican menores e mocidade e deseñar actuacións específicas ás súas 

necesidades. Neste camiño, a atención primaria na sanidade é un elo fundamental que 

cómpre reforzar para garantir a estabilidade profesional, a atención completa ao longo 

do ano e a proximidade.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

-Cales son as razóns de que unha década despois da aprobación da Lei 11/2007, 

do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, 

haxa varios apartados por desenvolver? 
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-Considera a Xunta de Galiza que ten feito o suficiente no referido ao ámbito 

sanitario?  

-Que actuacións ten levado a cabo o goberno galego para dar cumprimento ao 

artigo 25 da lei 11/2007 que considera a atención psicolóxica como un servizo de 

atención primaria na atención á violencia machista?  

-Considera que a atención psicolóxica gratuíta e estábel está garantida para as 

vítimas directas de violencia machista? E para as amizades e familiares das vítimas de 

violencia machista, que en ocasións non son, erroneamente, consideradas como tal?  

-Que avaliación fai a Xunta de Galiza da atención psicolóxica disponíbel para as 

e os menores?  

-Como ten pensado combinar a Xunta de Galiza o cumprimento da lei vixente 

co desmantelamento que está a practicar na Atención Primaria? 

-Considera a Xunta de Galiza que existe igual atención psicolóxica para as 

vítimas con independencia da súa situación xeográfica ou económica?  

-Que parte do Orzamento da Consellería de Sanidade e do SERGAS se destina a 

prevención e loita contra a violencia machista? E aos servizos de psicoloxía para esta 

cuestión?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 
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Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2019 13:48:16 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2019 13:48:21 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2019 13:48:22 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2019 13:48:23 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2019 13:48:25 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2019 13:48:26 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Julio Torrado Quintela, María Dolores Toja Suárez e Patricia Otero 

Rodríguez, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 8.ª, Pesca e Marisqueo. 

A concesión dunha parcela portuaria para a implantación dun negocio deportivo 

no Porto de Vilagarcía en 2013 conlevou unha serie de problemas políticos e de 

opacidade legal. O proceso polo que un dos poucos espazos baleiros que o Porto 

de Vilagarcía dispoñía para actividade empresarial no límite cos terreos urbanos 

fora destinado a este uso, provocou numerosos problemas e acusacións de trato de 

favor, e de facilitar un desequilibrio competitivo beneficioso para a empresa 

concesionaria. O devenir da empresa concesionaria e a súa relación anterior co 

goberno local, que no seu momento facilitou e coordinou coa autoridade portuaria 

este procedemento, foi tamén motivo de debate público. 

Apenas uns anos despois, a concesión da actividade cambiou de xestores. Neste 

proceso existiron dúbidas sobre as débedas e posibles problemas que o traspaso 

podía xerar, tanto en termos legais como fiscais e a súa repercusión sobre os 

novos xestores en canto as débedas coa Autoridade Portuaria que mantiñan os 

anteriores xestores. 

A Xunta de Galicia ten representación na Autoridade Portuaria de Vilagarcía, 

especialmente a entidade Portos de Galicia a través do seu Presidente quen, 

preguntado por esta cuestión en sede parlamentaria manifestou que non existían 

débedas por parte dos antigos xestores, igualmente que a dirección da autoridade 

portuaria afirmou no seu momento. 

Vén de ser coñecido que esta situación non é realmente así, e que existen 60.000€ 

de débedas, polo que as respostas oficiais da dirección da Autoridade Portuaria de 

Vilagarcía e do Presidente de Portos de Galicia faltaron á verdade. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Como pode explicarse que a Xunta de Galicia obviase unha débeda dun 

particular coa administración nunha resposta oficial? 

2. Existiu intención por parte da Xunta de Galicia de protexer algún 

procedemento ou particular en especial? 

3. Cre a Xunta de Galicia que a dirección do Porto de Vilagarcía actuou 

correctamente en todo este proceso? 

4. Considera Xunta de Galicia que a utilización de espazos desas 

características no Porto de Vilagarcía é eficiente e responde a criterios de 

interese publico?  

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 14/01/2019 13:50:18 

 
María Dolores Toja Suárez na data 14/01/2019 13:50:24 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 14/01/2019 13:50:31 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez, deputada pertencente ao Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, sobre a aplicación do 

Decreto 12/2017, do 26 de xaneiro, no que se establece a ordenación de 

apartamentos turísticos, vivendas turísticas e vivendas de uso turístico na 

Comunidade Autónoma de Galicia  

 

De acordo co Estatuto de Autonomía de Galicia, a comunidade ten a competencia 

exclusiva na promoción e ordenación do turismo. Nese senso cabe entender a 

necesidade dunha actuación decisiva do goberno galego coa fin de ordenar e 

garantir a viabilidade deste sector chave da economía galega. Así como na 

necesidade de garantir a convivencia axeitada nos nosos pobos e cidades. 

 

Neste senso, un dos problemas que máis preocupan nos últimos tempos é o da 

proliferación de vivendas turísticas ilegais. A problemática asociada a esta 

actividade ilegal é numerosa. Dunha banda cómpre falar do diñeiro furtado ás 

arcas públicas toda vez que se tratan de negocios invisibles. Mais tamén se 

relaciona coa expulsión da poboación autóctona, a carestía dos prezos de 

alugueiro, e dos servizos, en definitiva, a substitución do uso residencial de 

certos lugares por un uso turístico pouco sostible. 

 

Ano e medio despois da aprobación do Decreto 12/2017 de 26 de xaneiro, no que 

se establece a ordenación de apartamentos turísticos, vivendas turísticas e 

vivendas de uso turístico na Comunidade Autónoma de Galicia semella que este 
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foi insuficiente para abordar a problemática da proliferación de pisos turísticos 

ilegais. 

 

Así son moitas, máis de 3000 só na cidade de Santiago de Compostela, as 

vivendas ilegais que se ofertan cada día neste país. 

 

Ante esta situación o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

preguntas: 

 

1.ª) Cantas vivendas foron regularizadas en Galicia dende a entrada en vigor do 

devandito decreto? 

2.ª) Que datos ten o goberno da Xunta sobre vivendas turísticas ilegais? 

3.ª) Cantas inspeccións se realizaron en Galicia dende que entrou en vigor o 

decreto? E expedientes sancionadores? 

4.ª) Tivo o goberno da Xunta algunha xuntanza coas principais plataformas web 

de reservas? 

5.ª) Van facer algo para obrigalos a retirar os anuncios de apartamentos ilegais? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Deputada do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:01:18 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, sobre o cumprimento da Lei de patrimonio no tocante ao réxime 

de visitas dos bens de interese cultural. 

 

De acordo coa lexislación vixente, os bens declarados de interese cultural son os 

que gozan dun maior nivel de protección, aqueles bens e manifestacións 

inmateriais cun carácter máis sobranceiro no ámbito da Comunidade Autónoma.  

A lei 5/2016, do 4 de maio, do patrimonio cultural de Galicia, no seu título III 

regula o seu réxime específico de protección e acceso. Máis especificamente, no 

artigo 48 establécense as condicións de visita pública, obrigatoria para os bens de 

interese cultural, segundo o cal:  

Artigo 48. Visita pública 

1. As persoas propietarias, posuidoras, arrendatarias e, en xeral, titulares 

de dereitos reais sobre os bens de interese cultural especificamente 

declarados permitirán a súa visita pública gratuíta un número mínimo de 

catro días ao mes durante, polo menos, catro horas ao día, que serán 

definidos previamente.  

Na mesma liña hai que entender a disposición adicional sétima sobre publicidade 

dos bens de interese cultural e catalogados que di: 

No prazo de dous anos desde a entrada en vigor desta lei, a Xunta de 

Galicia divulgará, mediante o emprego das tecnoloxías da información e a 

comunicación, a relación dos bens declarados de interese cultural así como 

dos catalogados. 
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Actualmente a propia web da consellería ofrece unha relación de bens de interese 

cultural. Un documento de excel de 693 rexistros no que se inclúe a 

denominación, a natureza, a clasificación, a provincia e concello no que se atopa, 

así como a referencia legal en virtude da que gozan desa consideración. Un 

sistema de acceso pouco áxil, non accesible para toda a cidadanía e cun nivel 

informativo escaso. Nada se di sobre os horarios de visita, de xeito que as 

persoas interesadas en coñecer esta información deben acudir ou ben a fontes 

secundarias ou, en moitos casos, desprazarse directamente aos diferentes puntos. 

A realidade, ademais, amosa que en moitos casos a normativa de acceso non se 

está a cumprir, tendo menos horas e menos días de visita que as que fixa a lei.  

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes preguntas 

para a súa resposta oral en Comisión:  

1.ª)  Ten constancia o goberno galego dos incumprimentos nos horarios de acceso 

aos BIC? 

2.ª) Téñense derivado consecuencias deste coñecemento? 

3.ª) En cantos casos? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:02:43 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:02:52 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Francisco Casal Vidal, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no 

artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte PREGUNTA, para a 

súa resposta oral na Comisión 6.ª, relativa á afectación do Camiño de Santiago 

por parte do proxecto da mina de cobre de Touro-O Pino.  

 

Un recente informe técnico do Comité Internacional de Monumentos e Sitios ( 

ICOMOS), organismo asesor da UNESCO en materia de conservación do 

Patrimonio Mundial, confirmou as graves ameazas contra o trazado do Camiño 

Francés e a súa axeitada conservación tras unha minuciosa análise do proxecto 

mineiro e a documentación achegada pola propia empresa promotora Atalaia 

Mining-Explotacións Galegas S. L.  

Dito informe subliña que o proxecto “supón unha clara violación da normativa de 

protección” que non só invade a contorna do Camiño Francés senón que supón a 

destrución material de parte do seu trazado, “ contravindo a lexislación -nacional 

e internacional- vixente na materia”.  

Cómpre lembrar que para que un Ben Cultural sexa incluído na Lista de 

Patrimonio Mundial as administracións responsables da súa custodia deben 

responsabilizarse dunha estrita preservación do mesmo para que conserve os seus 

valores de identidade.  

Porén, no citado informe, ICOMOS afirma que a actuación das administracións 

contradi “os compromisos adquiridos polo Estado español ao promover a 

inscrición do Camiño de Santiago na Lista do Patrimonio Mundial”. En 
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particular, o organismo internacional de custodia do patrimonio cultural sinala 

que “non se tivo en conta a necesidade de previr ao Comité do Patrimonio 

Mundial respecto a actuación que se pretende realizar”, en alusión ao proxecto da 

mina de cobre de Touro-O Pino.  

Tras un detallado estudo do tramo afectado, sinálase unha lista de afeccións 

negativas que provocaría o proxecto mineiro, que inclúe tanto o deterioro do 

medio natural inherente ao Camiño de Santiago –que segundo o informe afectaría 

polo menos a 2,7 millóns de peregrinos durante a duración da actividade 

extractiva da mina– como a destrución de parte do “itinerario xacobeo protexido” 

entre Quión e Arca e de parte dos bens culturais asociados ao Camiño. O 

resultado desas afeccións, sumadas a outras agresións sufridas pola ruta xacobea 

nos últimos anos, supón unha “perda continuada dos valores patrimoniais” que 

pode implicar unha “profunda repercusión pola súa influencia na identidade do 

propio Camiño”.  

En canto a esta perda de identidade, o informe de ICOMOS lembra o seguinte: 

"No caso da perda dos valores excepcionais polos que foi incluído na Lista do 

Patrimonio Mundial un Ben Cultural, ou que o Estado parte non solvente os 

perigos comprobados ou potenciais que afecten o Ben, este pode ser excluído da 

Lista do Patrimonio Mundial pola UNESCO"  

A FICS, como entidade que agrupa a peregrinos e expertos no Camiño de 27 

países, desde o primeiro momento preocupouse pola posible afección deste 

desproporcionado proxecto ao pé mesmo do Camiño Francés. O informe técnico 

citado, elaborado polos expertos do organismo de referencia en materia de 

conservación do Patrimonio Mundial, confirma que estamos ante unha das 

maiores ameazas á conservación do Camiño de Santiago como ben cultural de 

valor universal. Por este motivo a FICS, tras reunirse con empresa promotora e 

plataforma de afectados e despois de levar a cabo estudos sobre o terreo por parte 
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dos seus propios expertos, obtendo conclusións que agora veñen referendadas 

polo informe de ICOMOS, expresa o seu rotundo rexeitamento a este proxecto, 

completamente alleo ao contexto xacobeo, que supón unha ameaza aos valores 

culturais do Camiño, e demanda ás administracións responsables que poñan 

todos os medios que a Lei pon á súa disposición para impedir o que, con toda 

probabilidade, podería converterse no maior atentado patrimonial sufrido polo 

Camiño de Santiago en chan galego. 

Segundo a Fraternidade Internacional do Camiño de Santiago que cita o 

mencionado Informe as consecuencias que esta produciría e as recomendacións 

específicas para evitar ditas afeccións serían :  

- Grave impacto negativo con posibilidade de desaparición do ramal histórico e 

documentado do camiño que une Arzúa co Amenal recoñecido como camiño 

histórico do tramo Quión-Arca.  

- Grave impacto negativo, con posibilidade de desaparición, das Mámoas 1 e 2 de 

Pena Alta e do Castro da Copa.  

- Afección importante e negativa aos valores paisaxísticos, ambientais e 

intanxibles da área territorial que conforma o entorno ambiental do Camiño de 

Santiago que lle impregna o seu carácter.  

- Impacto negativo sobre el camiño histórico Camiño de Rosas-Loxas-San 

Sadurniño, elemento que estrutura o camiño que enlaza en San Sadurniño co 

ramal histórico Arzúa-Amenal. 

- Interferencia física e/ou visual do Muíño de Ferradal, do Muíño de Armida, do 

Muíño de Ares e dalgunhas igrexas parroquiais. Este itinerario está recollido na 

Carta Xeométrica de Galicia (1834) de Domingo Fontán, referenciado como 

estrada provincial. No concello do Pino, conserva a súa traza e infraestrutura 

viaria: dúas pontes, vexetación autóctona, ermida e igrexa. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-v

S
rw

rG
U

V
4-

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142130

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-vSrwrGUV4-9


 
 

 
Por todo isto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes preguntas 

para a súa resposta oral en Comisión:  

1.- Coñece a Xunta as consecuencias da ameaza que suporía perder para o 

Xacobeo a condición do Camiño Francés como Patrimonio da Unesco e 

Patrimonio da Humanidade lanzada polo ICOMOS?  

2.- Que medidas pensa tomar a Xunta para garantir a identidade do Camiño 

Francés ao seu paso polos concellos do Pino e Touro ante a ameaza da reapertura 

da mina?  

3.- Por que non se conservan os camiños Arzúa-Amenal por Quión e Arca e o 

camiño Rosas-Loxas-San Sadurniño? A que se debe que non se incluíran como 

ramais do Camiño por medio da Lei de patrimonio cultural de Galicia?  

4.- Que medidas de recuperación e conservación vai realizar a Xunta naqueles 

tramos onde se atopan o camiño máis degradado?  

5.- Que medidas de protección vai realizar a Xunta para que todos os camiños e 

bens que nel se inclúen se atopen en condicións óptimas para a próxima 

celebración do Xacobeo?  

 

 Santiago de Compostela, 19 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Francisco Casal Vidal 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-v

S
rw

rG
U

V
4-

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142131

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-vSrwrGUV4-9


 
 

 
   Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:40:11 

 

Francisco Casal Vidal na data 14/01/2019 12:40:15 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, sobre as demandas da comunidade educativa do colexio Padre 

Feijóo de Allariz. 

Dende o pasado mes de xullo a comunidade educativa do colexio Padre Feijóo de 

Allariz vense mobilizando para reclamar o cumprimento da ratio establecida 

legalmente en función da cal, 25 é o número máximo de alumnado por aula.  

Porén, neste centro cóntanse en 51 as nenas e nenos matriculados en 4º de 

infantil e só se estableceron dous grupos.  

Nestes meses as familias puxéronse en varias ocasións en contacto coa 

Consellería de Educación, sen éxito. E é que, malia todo o malestar, a Xunta de 

Galicia insiste no incumprimento da taxa legal e en desoír as demandas da 

comunidade educativa. 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes preguntas 

para a súa resposta oral en Comisión:  

1.ª) Que motivos xustifican o incumprimento da taxa legalmente establecida? 

2.ª) En que outros centros se está incumprindo esta taxa? 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-e

A
1n

jJ
V

yu
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142133

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-eA1njJVyu-8


 
 

 
    Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:08:38 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:08:45 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presenta a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, relativa ao financiamento do festival de cine de Ourense 

 

O Festival de Cinema Internacional de Ourense (OUFF) é un dos eventos 

cinematográficos máis relevantes do noso país, un festival que este ano, despois 

da pésima xestión do goberno Popular de Ourense estivo en claro perigo de non 

poder ser realizado. 

Foi así, pois atopámonos ante un festival organizado polo Concello de Ourense 

que ten contado en todas as súas edicións con moitos patrocinadores e 

colaboradores: entidades, empresas, e institucións, entre as que se atopa a Xunta 

de Galicia que, en vez de financialo mediante as convocatorias competitivas, 

acude ao patrocinio do mesmo. 

Finalmente, o festival está a celebrar a súa vixésimo terceira edición sen que, a 

día de hoxe, se poida coñecer o diñeiro que a Consellería de Cultura destinou a 

tal evento. 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes preguntas 

para a súa resposta oral en Comisión:  

1.ª) Cal foi a contía que destinou a Consellería de Cultura para o patrocinio do 

Festival de Cinema Internacional de Ourense? 
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2.ª) Cal foron as contías que se destinaron nos anos previos? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

   

Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:48:37 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 12:48:45 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, sobre as matrículas en Formación Profesional. 

 

A Formación Profesional é, polo menos en teoría, unha das grandes apostas do 

Partido Popular en materia educativa. Tanto no que atinxe á lei educativa no 

estado, a LOMCE, como para a Consellería de Educación e Cultura da Xunta de 

Galicia que reiterou, en múltiples ocasións, a necesidade de fornecer este tipo de 

formación. 

O constante incremento do paro xuvenil, situado xa no 26,5%, que no caso da 

mocidade entre 16 e 24 anos ascende ó 36,6%, así como a elevada taxa de 

abandono escolar temperá, fixo que moitos mozos e mozas volveran a buscar na 

FP unha alternativa de futuro.  

Segundo os propios datos da Consellería a demanda de Formación Profesional 

non fixo máis que medrar dende o inicio da crise, así, entre 2009 e 2016 

produciuse un incremento  de case un 50% na matrícula. Sen embargo, non están 

todos os que son xa que o estudantado atópase con que nalgúns títulos non hai 

prazas suficientes. Así pasa, por exemplo, en titulacións con moita demanda 

como as de hostalería que no único centro integrado de Formación Profesional 

pública da área de Vigo, Manuel Antonio, deixou fóra a máis de cincocentos 

solicitantes. 

É só un exemplo, xa que nos últimos anos, tanto sindicatos como ANPAS, veñen  

denunciando recortes de profesorado acompañados de listaxes de espera 

excesivas. 
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Porén, ao tempo, estase a dar a situación contraria con moitas titulacións 

practicamente baleiras. Unha ollada ás listaxes de prazas vacantes en FP xa alerta 

de que son varias as titulacións que teñen dificultades para encher os cupos o 

que, ao noso entender, é un síntoma da inadecuación da FP galega ás demandas 

reais da cidadanía e do propio mercado laboral. 

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

preguntas: 

1.ª) Cantos alumnos e alumnas quedaron no presente curso 2018-2019 sen unha 

praza nos graos medios de Formación Profesional? 

2.ª) E nos graos superiores? 

3.ª) En que titulacións? 

4.ª) En que localidades? 

5.ª)  Como foi a evolución da demanda de Formación Profesional dende o 2008? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:04:31 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:04:44 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, sobre a oferta de formación profesional no Concello de Vilalba. 

 

Falar de formación profesional supón falar de calidade do sistema educativo 

galego e de igualdade de oportunidades. Unha cuestión que afecta tamén ás 

posibilidades laborais e finalmente, á emigración ou estabilización da mocidade 

nos lugares nos que viven. 

Nese senso cabe entender a demanda feita por Vilalba Aberta cando reclama 

coma urxente unha ampliación da formación profesional que axude a facer 

competitiva a estrutura produtiva do Concello, co fin de mellorar as condicións 

de empregabilidade dun segmento de poboación, a mocidade, líder involuntario 

de todas as clasificacións de datos de paro.  

Neste senso, resulta imprescindible a adaptación da oferta da formación 

profesional a unha contorna laboral que mudou definitivamente nos últimos anos, 

máxime se temos presente estudos recentes como o realizado pola OCDE “As 

competencias máis aló da escola”, que estiman xa que ata 2020 preto de dous 

terzos do crecemento no emprego terá lugar na categoría de técnicos titulados de 

Formación Profesional en Grao Medio e Superior.  

Con todo, parece inevitable facer referencia ás posibilidades que, en termos de 

formación e de inserción de emprego, suporía para a mocidade vilalbesa a posta 

en marcha no Concello de dous dos ciclos que mellor atenden á realidade dun 
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municipio eminentemente agrario e que se caracteriza, ao tempo, por contar con 

dúas das mais importantes empresas de transformación de leite, isto é: o curso FP 

de Explotacións Agrarias Extensivas e o de Procesos e calidade na industria 

alimentaria.  

Porque o futuro das nosas explotacións está en risco, en tanto que non resulta 

fácil a substitución xeracional sen a necesaria e oportuna formación. Unha 

formación, paralelamente, sen a cal o traballo agrario está inxustamente 

infravalorado. Neste senso, é hoxe máis necesario ca nunca poñer en valor o 

traballo agrario para que as mozas e os mozos o vexan como unha oportunidade 

de futuro e se recupere o interese por continuar coas actividades iniciadas polas 

súas familias, modernizándoas e adaptándoas a unha novas tecnoloxías que as 

fagan competitivas no contexto actual. Ao tempo, o anteriormente citado ciclo de 

Procesos e calidade na industria alimentaria, e que pola vía da específica 

formación en tarefas de xestión da produción, organización, control, 

investigación, así coma no que ten que ver co desenvolvemento, calidade e 

seguridade alimentaria; suporía, do mesmo xeito, a tan necesaria adaptación da 

oferta formativa ás verdadeiras necesidades produtivas, neste caso, do - non 

precisamente amplo - tecido empresarial de Vilalba. 

Neste senso cabe entender a nosa proposta, a fin de converter - a medio/longo 

prazo – ao Concello de Vilalba nun referente do sector agroalimentario, en base a 

unha crecente densidade gandeira, ao repunte e consolidación da produción 

ecolóxica e de proximidade e á calidade innovadora dunhas explotacións, que se 

conciban competitivas ao tempo que respectuosas co medio ambiente. 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a seguinte 

pregunta: 
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- Ten previsto o Goberno galego ampliar as opcións de formación profesional en 

Vilalba?  

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:50:04 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 11:50:08 
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